
مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان : 

 بازنگری طرح جامع شهر منوجان تصویب شد 
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نگرانیازجمعیتبیتجربه

دستور  رییس جمهور 
برای رسیدگی به حقوق 

 بازنشستگان

مرمتکاشیکاریسردر
کاروانسرایگنجعلیخانکرمان

 رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان:

ضریب دانش در حوزه 
 کشاورزی باید افزایش یابد
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آئین نامه واردات 
 خودرو محرمانه شد

مناطق مختلف 
رفسنجان و انار

 از آب سالم بهره مند
  شدند

سخنگوی کمیسیون 
صنایــع و معــادن 

مجلس شورای اسلامی از تدوین محرمانه 
آئین نامه واردات خودرو در دولت خبر داد 
و گفت: مجلس نیــز از آئین نامه اطلاعی 
ندارد و نمی داند به چه شکل نوشته شده 
است. روح الله عباسپور در رابطه با آخرین 
طرح های مربوط به کمیســیون صنایع 
مجلس شورای اســلامی در مورد خودرو 
اظهار کرد: در جریان شرایط و موقعیت بازار 
خودرو هستیم و می دانیم مردم نسبت به 
کیفیت و قیمت خودرو نگرانی هایی دارند. 
وی افزود: مجلس بدین نتیجه رسید که 
ضرورتاً و الزاماً خودروسازان باید رقبایی را 
پیشِ روی خود ببینند؛ بدین منظور واردات 
را با شــرایطی مصوب کردیم و در بودجه 

1401 در نظر گرفتیم.
احمدپور رئیس ســازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان 
در اولین نشست خبری گفت: با توجه به تغییر اقلیم باید 

سازگاری با آن را دنبال کنیم و اجرای آن از طریق تغییر الگوی کشت است که باید 
یک الگوی کشت با افق بیست ساله تهیه شــود. احمد احمدپور جلگه با اشاره به 
شعار سال اولویت کاری خود را برنامه های پژوهش محوری عنوان کرد و افزود: باید 
ضریب دانش را در تمام برنامه های مجموعه کشاورزی افزایش بدیم، اگر ده درصد 

در این راستا پیشرفت داشته باشیم شایسته است.
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 آمادگی استان کرمان برای نگهداری توله خرس سیاه
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رئیـس جمهـور از جایـگاه والای بازنشسـتگان 
در کشـور بـه عنـوان صاحبـان تجربـه تجلیـل 

 کـرد و از اراده جـدی دولـت بـرای تقویـت معیشـت آنـان خبـر داد.
به گـزارش ایسـنا، آیـت الله  سـید ابراهیـم رئیسـی، رئیـس جمهور در 
جلسـه سـتاد هماهنگی اقتصـادی دولـت، بـا گرامیداشـت روز تکریم 
بازنشسـتگان، از اراده جـدی دولـت بـرای حمایـت و تقویت معیشـت 

بازنشسـتگان کشـور خبـر داد.

معـاون میراث فرهنگـی اداره کل میراث فرهنگـی 
اسـتان کرمـان از مرمـت و تعمیـر کاشـی کاری 

سـردر کاروانسـرای گنجعلی خـان و مـوزه سـکه کرمان خبـر داد.
یـن عملیـات مرمتـی بـا اعتبـاری  مجتبـی شـفیعی اظهـار گفـت: ا
برابـر ۷ میلیـارد ریـال از محـل اسـناد خزانـه انجـام می شـود. معـاون 
میراث فرهنگـی اداره کل میراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع دسـتی 
اسـتان کرمان می گویـد: بـا توجه بـه اهمیـت مجموعـه گنجعلی خان و 
بـازار تاریخی کرمـان تلاش می شـود هـر سـاله اعتباراتی بـرای مرمت و 

تعمیـر بنا هـای مذکـور تخصیـص یابـد.

صفحه 3 را 
بخوانید

صفحه 8  را 
بخوانید

تولهخرسسیاهبهکرمانمیآیدتولهخرسسیاهبهکرمانمیآید
یاپایتختنشینمیشود؟یاپایتختنشینمیشود؟

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنید

 
ت 

سای
 وب

    
  

ام 
گر

ستا
این

روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه   مــرداد   04 ســه  شــنبه        1282 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

فراخوانمناقصاتعمومییکمرحلهای
باارزیابیکیفی

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت 
اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تداکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه 

گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی

فهرست بهابراورد )ریال(نوعتضمین )ریال(عنوانشماره

162/ج1400/3
خرید خدمات مالی، نظارتی و 

کنترلی )تجدید(
225،000،000

مانت نامه بانکی) مطابق با فرمت ارایه 
شده در اسناد( _ اصل فیش واریز 

وجه  نقد
4،485،113،040

بر اساس مصوبه شماره 9۷/1401/15165 
مورخ 1401/03/28 سازمان ملی زمین و 

مسکن سال 1401

ول
ت ا

نوب

* مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت عمومی: ساعت 13 روز 1401/05/06 تا تاریخ 1401/05/12.
o مهلت زمانی ارائه پیشنهاد عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی: تا ساعت 13 روز  دوشنبه تاریخ 1401/05/31.

o زمان بازگشایی پاکت ها عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی: ساعت 8 روز سه شنبه تاریخ 1401/06/01.
o اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس: جیرفت- حدفاصل 
سیلو و پلیس راه، بلوار ورودی شهرک صنعتی شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت www.jkerman.mrud.ir و پایگاه ملی اطلاع رسانی 

)http://iets.mporg.ir( مناقصات کشور
اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737 و 85192768

ادارهکلراهوشهرسازیجنوباستانکرمان شناسه آگهی: 1355766

تلفن سفارش 021-88۴۶1۴۷۹

۷۷ درصد جوانان 1۵ تا 2۴ ساله در سال ۹۹، نه درس می خواندند، نه کار می کردند و نه حرفه می آموختند
براسـاس گزارش اخیـر مرکـز آمـار و اطلاعات 
راهبـردی وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی، 
در سـال 1399 از 10.5 میلیـون جـوان 15 تـا 
24 سـال، 8.1 میلیـون نفـر از آنـان نـه درحال 
تحصیل انـد، نـه مشـغول مهارت آمـوزی و نـه 

NEET شـاغل. این گـروه که از آنـان به عنـوان
ها یاد می شـود، سـهم بیـش از ۷۷ درصـدی از 

کل جوانـان در ایـن سـن را دارند. 
ایـن میـزان بـرای مـردان 64 درصـد و در بیـن 
زنـان 92 درصـد بـوده اسـت. به عبارتـی از 5.5 

میلیـون مـرد 15 تـا 24 سـال 3.5 میلیـون 
نفـر از آنـان و از پنج میلیـون و 46 هـزار زن 15 
تـا 24 سـال 4.6میلیـون از آن هـا طـی سـال 
1399 نـه درحـال تحصیـل، نـه مشـغول 
 مهارت آمـوزی و نـه در جایـی شـاغل بوده انـد. 

اگر این آمارهای مرکز آمـار و اطلاعات راهبردی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی صحت داشته 
باشـد، به جـرات می تـوان گفـت ایـن جمعیت 
همین حالا یـک مخاطره بـزرگ برای کشـور و 

خانوارها محسـوب می شود.

مدیـرکل راه و شهرسـازی جنـوب کرمان 
از تصویـب بازنگـری طـرح جامـع شـهر 
منوجـان در جلسـه ی شـورای برنامـه 
 ریزی و توسـعه ی اسـتان کرمان خبـر داد.

به گـزارش پایگاه خبـری راه و شهرسـازی 

)جنـوب کرمـان(، محمـد سـاردویی 
مدیـرکل راه و شهر سـازی جنـوب کرمان 
در حاشـیه جلسـه برنامـه ریزی و توسـعه 
ی اسـتان کرمـان کـه با حضـور اسـتاندار 
ومدیـران اجرای کرمـان برگزارشـد گفت: 

در جلسـه برنامه ریزی و توسـعه ی استان 
بازنگـری طرح جامع شـهر منوجـان مورد 
تصویـب قـرار گرفـت و 93 هکتـار زمیـن 
دولتی بـه شـهر هـای منوجـان و جیرفت 

الحاق شـد.

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی(  فراخوانمناقصهعمومییکمرحلهای

شماره135/الف/5-1401م)نوبت دوم(
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع : ساخت مخزن 500 مترمکعبی مهن آباد رودبار جنوب را با برآورد : 21.275.841.992 

ریال همراه با ارزیابی ساده/کیفی با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 1.063.800.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر 
و به شماره 2001005963000189 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها  پاکت  بازگشایی  و  مناقصه گران  پیشنهاد  ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت 

نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401.05.03 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:00 روز پنجشنبه تاریخ 1401.05.13 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز دوشنبه تاریخ 1401.05.24 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14:00 تاریخ 1401.05.24 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 09:45 روز سه شنبه تاریخ 1401.05.25 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - 021 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

آبارمغانآبادانیاست،آبادانیرابیشترکنیم
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سه شنبه 04 مرداد ماه 1401

لغو مرخصی مدیران، تصمیم 
ستاد بحران جیرفت

فرماندار جیرفت از لغــو مرخصی های مدیران و حضــور آنها در 
شهرستان خبر داد و گفت : با توجه به اعلام بارش های پیش رو ستاد 

بحران در حالت آماده باش کامل است.
احمد بلند نظر در جلسه ستاد مدیریت بحران شهرستان در راستای 
کاهش آسیب های ناشــی از بارش های احتمالی مونسون گفت: 
از کشاورزان تقاضا می شــود در صورتی که محصول خرما شرایط 

برداشت دارد، تا قبل از بارش های پیش رو اقدام کنند. 
او از همه دستگاه های عضو ستاد مدیریت بحران خواست تا در حوزه 

کاری خود تمهیدات لازم را بیندیشند.
رئیس ستاد مدیریت بحران شهرســتان جیرفت استقرار ماشین 
آلات سنگین را در نقاط پرخطر مورد تاکید قرار داد و اظهار کرد: باید 
ماشین آلات سنگین در محل هایی که احتمال خسارت است برای 
جلوگیری از آسیب به زیرساخت ها و بافت های مسکونی  و بخش 

کشاورزی و... در محل های تعیین شده مستقر شوند. 
فرماندار جیرفت بر لزوم همکاری مردم در مواقع بحران تاکید کرد 
و افزود: از مردم می خواهیم در شــرایط بحرانــی اخبار موثق را از 

رسانه های معتبر دریافت و به شایعات توجه نکنند. 
بلندنظر از بخشــداران مرکزی،اسماعیلی،جبالبارز،ســاردوئیه و 
اسفندقه خواست در شــرایط بحران آمادگی و آماده باش داشته 
باشند و اظهار کرد:باید نســبت به مدیریت به نحوی عمل شود که 
دستگاه های مستقر در نقاط بحران به موقع به موارد احتمالی ورود 

کنند. 
فرماندار جیرفت توجه به اولویت بازگشایی محورهای آسیب دیده را  
متذکر شد و خاطر نشان کرد: در حوزه راه ها در صورت بروز هرگونه 
مشــکل از مردم می خواهیم جهت اولویت باز نگه داشتن راه های 
اصلی و شــریانی با مســئولان همکاری کنند تا با رعایت اولویت 

راه های آسیب دیده بازگشایی شوند.

تقاضای اختصاص
 سهمیه ویژه استخدامی 
 برای دانش آموزان جنوب

نماینده مردم شهرســتان های کهنوج، رودبار، منوجان، فاریاب و 
قلعه گنج در مجلس شورای اســلامی بر اختصاص سهمیه ویژه 
جهت دانش آموزان جنوب کرمان در سهمیه استخدامی دانشگاه 

فرهنگیان تاکید کرد.
به گزارش اداره اطلاع رســانی و روابط عمومی آموزش و پرورش 
استان کرمان منصور شکرالهی در این نشست با تقدیر و تشکر از 
حضور وزیر آموزش و پرورش در جنوب کرمان و بررسی وضعیت 
مدارس آسیب دیده از سیل در دیماه 1400 خاطر نشان کرد: اکثر 
مصوبات سفر وزیر به جنوب کرمان عملی شده و اعتبارات لازم به 

مدارس سیل زده تخصیص یافته است.
او با اشــاره به حضور مکرر مدیر کل و شــورای آموزش و پرورش 
استان در جنوب کرمان گفت: اقدامات جهادی آموزش و پرورش در 
راستای تحقق عدالت آموزشی در مناطق جنوبی قابل تقدیر است.

شکرالهی بر اختصاص ســهمیه ویژه جهت دانش آموزان جنوب 
کرمان در سهمیه استخدامی دانشگاه فرهنگیان تاکید کرد و افزود: 
جذب نیروی انسانی بومی در جنوب کرمان زمینه ساز ارتقا کیفیت 

فعالیت های آموزشی و پرورشی شده است.
نماینده مردم شهرســتان های کهنوج، رودبار، منوجان، فاریاب و 
قلعه گنج در مجلس شورای اســلامی بر تعیین تکلیف نیروهای 
خرید خدمات و تســریع در روند اجرای طرح رتبه بندی معلمان 

نیز تاکید کرد.
منصور شکرالهی از اتاق بازرگانی استان کرمان در خصوص ساخت 
۷20 کلاس درس در مناطق محروم استان در قالب پویش کرمان 

دانا تقدیر و تشکر کرد.
مجمع نمایندگان استان و استاندار کرمان با وزیر آموزش و پرورش 

در وزارت آموزش و پرورش نشست تخصصی داشتند

»اهمیت توله خرس سـیاه به واسـطه نـوع گونه و 
در معرض خطـر انقـراض بـودن از توله یـوز کمتر 

. نیست«
 ایـن گـزاره در نظـر درسـت اسـت،  اما نگاهـی به 
خبرهای مرتبط بـا توله خـرس و توله یـوز در یک 
ماه گذشـته مشـخص می کند توله خرس سیاهی 
کـه در 14 خـرداد از قاچاقچیان گرفته شـد با توله 
یوزی کـه 11 اردیبهشـت به دنیـا آمـد در جایگاه 

برابـری قرار نـدارد. 
یـک جسـتجو کوتـاه و دم دسـتی نشـان می دهد 
بـرای تولـه یـوز در یک مـاه گذشـته حداقـل 11 
صفحه خبر و عکـس وجـود دارد امـا از توله خرس 
تنهـا چنـد خبـر در صفحـه اول گـوگل به چشـم 
می خـورد ضمـن اینکـه عکـس جدیـدی از ایـن 
توله منتشر نشـده اسـت )در مقابل آخرین تصاویر 
و حـرکات یـوز از سـوی جامعـه و رسـانه ها رصد و 
بارها بـه اشـتراک گذاشـته شـده اسـت(. آخرین 
خبر دربـاره تولـه  خـرس به چنـد روز قبـل یعنی 
29 تیـر برمی گـردد کـه در آن سـعید یوسـف پور 
فرمانـده یـگان حفاظـت محیـط زیسـت اسـتان 
اصفهـان از سـلامت تولـه و وزن گیـری مناسـب 
خبـر داده و اعـلام کـرده: »بایـد توجه داشـت که 
زیسـتگاه تولـه خـرس سـیاه آسـیایی در اسـتان 
اصفهان نیست بلکه زیسـتگاه این گونه در جنوب 
شرق کشـور از جمله جنوب اسـتان های سیستان 
و بلوچسـتان و کرمـان و شـرق اسـتان هرمـزگان 
اسـت و به لحـاظ حساسـیت و درجـه حفاظت در 
ایـران ماننـد یوزپلنـگ دارای اهمیـت اسـت.«  به 
گفته او »تصمیم گیـری برای سرنوشـت این توله 
خرس در اختیار اسـتان اصفهان نیسـت و سازمان 
حفاظت محیط زیسـت کشـور تصمیم می گیرد؛ 
در حال حاضر تصمیمـی برای توله خـرس گرفته 
نشده و ابلاغ نیز نشـده و خرس همچنان در اختیار 
ما اسـت و به صـورت شـبانه روزی تحـت مراقبت 
اسـت و غذادهی می شـود.« خبرهای غیررسـمی 
از منابـع آگاه حاکی از آن اسـت در اصفهـان از توله 
خرس کشـف شـده از قاچاقچیان مراقبت درستی 
صـورت گرفتـه و یـک دامپزشـک شـبانه روز از او 
مراقبت کـرده اسـت. حـال پـس از یک مـاه و نیم 
تیمارداری اداره کل محیط  زیسـت استان اصفهان 
می خواهد توله یوز از این اسـتان به مکان و اسـتان 
دیگری منتقل شـود و از این جهت منتظر تصمیم 
سـازمان مرکـزی اسـت.  حسـن اکبـری معـاون 
محیط طبیعی سـازمان حفاظت محیط  زیست به 
»پیـام ما« می گویـد: در ایـن باره هنـوز تصمیمی 

گرفته نشـده اسـت. اصفهـان اعـلام کـرده فضای 
مناسـبی برای نگهداری بیشـتر از این توله ندارد و 
از آن جا کـه قابل رهاسـازی هم نیسـت باید مکان 
مناسـبی برایش در نظر بگیریم. یـک گزینه مرکز 
نگهداری و باغ وحش اسـت،  گزینه دیگر پردیسان 
اسـت با این حـال قـرار اسـت دفتر حیـات وحش 
بررسـی خـود را انجـام دهـد و در نهایـت تولـه به 
محل مشـخص شـده منتقل شـود. اکبری هم در 
گفته های خود تاکیـد می کند که توله یافته شـده 
گونه ارزشـمندی اسـت. از نظر او حالت ایده آل این 
بود که تولـه در مراکز نیمه طبیعی نگهداری شـده 
و در نهایت به طبیعت بازمی گشـت: »متاسفانه ما 
نیروی متخصـص و آموزش دیـده زیـادی نداریم،  
نیروی اضافـه هم نداریـم که بـرای مراقبـت از هر 
گونه اختصاص دهیـم. کارشـناس و علاقه مندانی 
که حاضر باشند مشابه توله یوز بدون چشمداشت 
زمان و وقت خـود را اختصـاص دهند هـم موجود 
نیسـت. بنابرایـن بـه واسـطه محدودیت هـای 
بودجـه ای که بـا آن مواجه ایـم باید به جـای اینکه 
انـرژی زیـادی را روی یک تولـه خرس کـه معلوم 
نیسـت به طبیعت بازمی گردد یا نه متمرکز کنیم؛ 
باید تمرکز اصلی را روی زیستگاه بگذاریم.« معاون 
محیط طبیعـی سـازمان حفاظت محیط  زیسـت 
با اشـاره بـه اینکـه از همـان روز اول کشـف توله با 
دامپزشک ها و تیمارگران مختلفی صحبت شده تا 
توله زنده بماند و در شـرایطی نگه داشته شد که به 
طبیعت بازگردد عنوان می  کنـد: در آینده برنامه ما 
این است که کشـور را به چند منطقه تقسیم کرده 
و به تعدادی از افـراد علاقه منـد حق  الزحمه دهیم 
تا از گونه هایی مشـابه این خرس نگهـداری کنند. 
دربـاره دو تولـه سـیاه گوش اصفهان هـم تلاش ما 
این بـود که کمتر انسـان از نزدیک ببینند و شـکار 

کـردن را یـاد بگیرند.
سازمان محیط  زیست پروتکل

 اطلاع رسانی ندارد
اشـکان اشـعریون عضـو کارگـروه متخصصـان 
خـرس قهـوه ای اتحادیـه بین المللـی حفاظـت 
از طبیعـت)IUCN SSG/BSG( و عضـو 
سـابق کمیته ملـی حفاظت از خـرس در ایـن باره 
که چـرا همچنان  کـه ما بـرای تولـه ایـران و فیروز 
شـاهد اطلاع رسـانی های منظـم هسـتیم دربـاره 
تولـه خـرس چنیـن وضعیتـی وجـود نـدارد؟ به 
»پیام ما« می گویـد: درباره یوز مطالبات رسـانه ای 
و مردمی را داریم و این اطلاع رسـانی به شـیوه نامه 
یا پروتکل  رسـانه ای مشخصی در سـازمان محیط 
 زیسـت مربوط نیسـت. همین موضوع سبب شده 
هـر جـا از ایـن سـازمان درخواسـت شـود ناچـار 

بـه پاسـخگویی باشـد و هر جـا ایـن اجبـار وجود 
نداشته،  شاهد پاسخگویی هم نباشـیم. درباره یوز 
مـردم از طبقات اجتماعـی و فرهنگـی مختلف به 
واسطه تبلیغات صورت گرفته نسبت به سرنوشت 
این گونه حساس هسـتند در حالی که این مطالبه 
و حساسـیت درباره میش مرغ یا خرس سیاه که از 
نظر رده بنـدی حفاظتی وضع بهتری از یـوز ندارند 

مشـاهده نمی شـود.
او در ایـن بـاره که آیا همچنـان که ما شـاهد بودیم 
دربـاره یـوز در مـواردی سـازمان از نظـر جمعی از 
کارشناسـان اسـتفاده کـرد دربـاره خـرس سـیاه 
و ایـن تولـه هـم بـه همیـن ترتیـب عمل شـده؟ 
می گویـد: روز اول کشـف توله تماسـی از سـازمان 
 Bear گرفته شـد و اطلاعاتی خواسـتند. ما هم با
Specialist Group اتحادیه جهانی حفاظت 
مکاتبه و از آن ها اطلاعات خوبی گرفتـه و آنها را در 
اختیار سـازمان محیط زیسـت قرار دادیم ولی بعد 
از آن سازمان یا اداره کل پیگیری دیگری نداشتند.
از نظـر اشـعریون ایـن تولـه بایـد بـر اسـاس 
شـیوه نامه های نگهـداری چنیـن توله هایـی کـه 
از طبیعـت گرفتـه شـده اند نگهـداری می شـد: 
»متاسـفانه عمومـا شـاهدیم زمانـی کـه تولـه ای 
در اداره کل اسـتانی نگهـداری می شـوند همـه 
می تواننـد حیـوان را دیـده یـا بـه او دسـت زده و 
غذارسـانی را انجـام دهنـد. البتـه در ایـن مـورد 
خاص اطلاعـی نـدارم ولی تا جایـی که خبـر دارم 
با توجـه بـه اینکه تولـه انسـان را بـه عنـوان منبع 
غذایـی می شناسـد امـکان بازگردانـده شـدن بـه 
طبیعـت وجود نـدارد. از طـرف دیگر مـا باغ وحش 
مناسـب و با اسـتانداردهای روز دنیا نداریم و حتی 
باغ وحش هایـی کـه وضعیـت بهتـری نسـبت به 
سـایرین دارنـد هم مناسـب ایـن توله نیسـتند.«

برای نگهداری توله خرس بودجه داریم
در شـرایطی که نـه اصفهـان حاضر اسـت تولـه را 
نگه دارد و نـه تهران و باغ وحش ها فضای مناسـبی 
برای نگهداری این توله دارنـد،  بهترین گزینه برای 
نگهداری این توله خرس کجاست؟ یک منبع آگاه 
به »پیام مـا« گفته اسـت اداره کل محیط  زیسـت 
اسـتان کرمان برای نگهداری این توله خـرس ابراز 
آمادگـی کـرده و در ایـن زمینـه درخواسـت هایی 
را هم بـه اصفهـان و سـازمان مرکـزی داده اسـت. 
این موضـوع را »طالـب خالوئـی« مدیرکل محیط  
زیسـت کرمان تلویحـا تاییـد کـرده و از مذاکرات 
تلفنـی در ایـن بـاره خبـر می دهـد: »مـا بـا قفس 
مخالفیـم و معتقدیـم بایـد تولـه در شـرایط نیمه 
طبیعی نگهـداری شـود.« او در ایـن باره کـه آیا در 
حـال حاضـر فضایی بـرای نگهـداری تولـه خرس 

در کرمـان پیش بینـی شـده اسـت یا خیر، پاسـخ 
می دهد: »منتظر تایید سـازمان مرکزی هسـتیم 
و چنانچه تاییـد آن هـا را بگیریـم با بودجـه ای که 
داریـم و می توانیـم از بخش خصوصی هـم تامین 
کنیم تمـام تـلاش خـود را می کنیم تـا تولـه را در 

بهترین وضعیـت نگهـداری کنیم.«
دنبال ایجاد فضای استاندارد در کرمان برای 

توله خرس هستیم
دانیـال نیـری دانشـجوی علـوم  حیات وحـش 
دانشـگاه  هامبولـت کالیفرنیـا در گفت وگـو بـا 
»پیـام ما« با اشـاره بـه گفته هـای مسـئولان اداره 
کل اصفهـان مبنـی بـر نداشـتن فضـا در اصفهان 
می گویـد: »عـلاوه بر ایـن اصفهـان زیسـتگاه این 
گونه هـم نیسـت و به نظـر می رسـد نگه داشـتن 
خـرس سـیاه در ایـن اصفهـان توجیهی نـدارد. ما 
گزینـه دیگری هـم بـرای ایـن خـرس داریـم که 
باغ وحـش اسـت،  این حالـت مشـابه سـایر نمونه  
خرس هـای در اسـارت هیـچ کمکی بـه جمعیت 
خـرس نمی کند و تنها پـاک کردن صورت مسـاله 

اسـت.«
او انتقـال بـه کرمان،اسـتانی کـه بـه گفتـه ایـن 
کارشـناس حیات وحـش، تولـه از آنجـا گرفتـه 
شـده را بهترین گزینه می داند: »این اقـدام باعث 
می شـود توجه ها به اداره کل کرمان بیشـتر شده 
و شـاهد کمـک مردمـی بـرای حفـظ ایـن گونه 
باشـیم. در بدترین حالـت حتی اگـر از کرمان این 
تولـه به جـای دیگـری منتقل شـود باز هـم بهتر 
از انتقال مسـتقیم اسـت،  زیـرا حداقـل در کرمان 
فضا و محوطـه ای را بـرای نگهداری خـرس مهیا 
کرده ایـم. از این رو مـا به دنبال ایجـاد یک جایگاه 
اسـتاندارد با مشـورت کارشناسـان خرس در دنیا 
در کرمـان هسـتیم تـا بتوانیـم فضـای مناسـبی 
بـرای ایـن گونـه مهیـا کـرده و در ادامـه شـاهد 
رهاسـازی آن باشـیم. ما معتقدیم رهاسـازی این 
تولـه امکان پذیـر اسـت و اتفـاق بزرگـی در ایـن 

حـوزه خواهد بـود.«
تمـاس  »پیـام ما« بـا یـک منبـع آگاه در سـازمان 
حفاظت محیط  زیسـت حاکی از آن است که دفتر 
حیات وحش نیـز هم نظر با کارشناسـان بـا انتقال 
این توله خرس سـیاه به کرمان موافق اسـت. حال 
باید منتظر مانـد و دیـد در روزهـا و هفته های آتی 
این توله خـرس که هنـوز نامـی بـرای آن انتخاب 
نشـده آیـا بـه کرمـان منتقـل می شـود یـا تهران 
میزبانـش خواهد بـود. ایـن تصمیم نشـان خواهد 
داد آنگونه که مسـئولان و کارشناسـان ایـن حوزه 
می گوینـد تولـه خـرس اهمیتـی بـه انـدازه توله 

یـوز دارد یـا نه!

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
کرمان تصریح کرد: ما به حجاب و عفاف قائل 
هستیم و این مقوله یک تعریف در قرآن دارد 
و منظور پوشــیدگی خاص خودش است؛ ما 
چادر را حجاب برتــر می دانیم اما منظور ما از 
حجاب، پوشیدگی خاصی است که قرآن کریم 

می فرماید و در جامعه عرف است.
رحمان جلالی درباره اجــرای قانون عفاف و 
حجاب در استان اظهار کرد: در بحث حجاب و 
عفاف قرارگاهی را به صورت هفتگی در استان 
کرمان تشــکیل می دهیم و در حوزه جریان 

سازی کار می کنیم.
او با بیان اینکه در حال تهیه یک دستورالعمل 
برای انجام کار هستیم که ابتدا این موضوع را از 
دستگاه های اداری و دولتی آغاز خواهیم کرد، 
افزود: حجاب یک دســتور الهی و قانون است 

و باید قانون اجرا شود و ربطی به مسائل دیگر 
ندارد. برخی شبهه ایجاد و وضعیت اقتصادی 
و حجاب را به هم گره می زننــد این در حالی 
است که اقتصاد را باید اقتصاددان درست کند 
و وضعیت فرهنگی جامعه و حجاب نیز ســر 

جای خودش.
جلالی تصریح کرد: ما به حجاب و عفاف قائل 
هستیم و این مقوله یک تعریف در قرآن دارد 
و منظور پوشــیدگی خاص خودش است؛ ما 
چادر را حجاب برتــر می دانیم اما منظور ما از 
حجاب،پوشیدگی خاصی است که قرآن کریم 

می فرماید و در جامعه عرف است.
معاون سیاســی،امنیتی و اجتماعی استاندار 
کرمان گفــت: در ایــن زمینه با مشــارکت 
دســتگاه ها متولی در ســه بخــش در حال 
انجام کار هســتیم که در این راستا یکسری 

از کارهای ما فرهنگ سازی است که به عهده 
دستگاه ها گذاشته شده و یک سری کارها نیز 

حمایتی می باشد.
او با تاکید بر اینکه بایــد تولیدکنندگان پای 
کار بیایند، اظهار کرد: حوزه دیگر فعالیت در 
بحث حجاب و عفاف، نظارت است و صنوفی را 
داریم که پوشاکی عرضه می کنند که وضعیت 
خوبی نــدارد و متناســب با پوشــش عرف و 
قوانین جامعه در بحث حجاب نیســت و باید 
در این زمینه دستگاه های متولی وظیفه خود 

را  انجام بدهند.
جلالــی در ادامه با بیــان اینکــه کارمندی 
که بــه محیــط کار می آید وظیفــه دارد این 
مسئله)حجاب( را بپذیرد،تصریح کرد: فرهنگ 
سازی، حمایت و نظارت سه راهبرد ما در حوزه 
حجاب و عفاف اســت و ذیل آن در کارگروه 

اقدام و جلســات به صورت هفتگــی برگزار 
می شود.

معاون سیاســی،امنیتی و اجتماعی استاندار 
کرمان بیان کرد: مــا در ابتــدای کار به هیچ 
عنوان به ســراغ جامعه نرفتــه و ابتدا اعلام 
کرده ایم موضوع قانون عفــاف و حجاب را از 
ادارات و کارکنان دســتگاه های اجرایی آغاز 
خواهیم کرد و پله پله جلو می رویم و ســپس 

اصناف و غیره
او در ادامــه درباره برخورد قهــری در زمینه 
حجاب اظهار کرد: باید دیــد، برخورد قهری 
را چگونه تعریف می کنیــم؛ مجازات را قانون 
مشخص کرده و این مسئله در قانون مشخص 
اســت و برخورد با بی حجابــی قوانین خاص 

خود را دارد.
جلالی با اشــاره به اینکه اگر عمل به قانون را 
برخورد قهری می دانیم، بحث دیگری اســت، 
بیان کرد: مــا فراتر از قانون با کســی برخورد 
نمی کنیم. از ســوی دیگر اگر کســی شئون 
شــهروندان را زیر ســوال ببرد در این زمینه 

قاعده این است که با وی برخورد می شود

آمادگی استان کرمان برای نگهداری توله خرس سیاه

تولهخرسسیاهبهکرمانمیآیدیاپایتختنشینمیشود؟
اداره کل محیط زیست کرمان آمادگی خود را برای نگهداری توله خرس سیاهی که 2 ماه پیش از قاچاقچیان حیات وحش اصفهان کشف شد 

اعلام کرده است و منتظر تایید سازمان مرکزی برای انتقال این توله خرس است

اجرای قانون عفاف و حجاب در استان کرمان؛

وضعیتاقتصادیوحجابرابههمگرهنزنیم

گزارش
فاطمه باباخانی / پیام ما 

شرح حال ساختمان های ناایمن 
کرمان به شورای تامین رفت

به گزارش ایرنا بخشی از جلسه ســتاد مدیریت بحران کرمان به وضع 
ساختمان های ناایمن گذشت که معاون امور عمرانی استاندار کرمان اعلام 
کرد که شرح حال وضعیت برخی ساختمان های ناایمن و پرخطر که با 
ورود دادستانی طی چند ماه اخیر احصا به شورای تامین ارسال شده است.

آنطور که سید مصطفی آیت اللهی موسوی می گوید؛ این ساختمان ها 
در مجموعه گلزار شهدا و نیز دیگر مناطق مشخص شده اند؛ وی نامی 
از دیگر ساختمان های ناایمن نبرد و به این جملات بسنده کرد که »در 
کرمان چند ساختمان داشــتیم که با ورود دادستان در مجموعه گلزار 
شهدا و دیگر مناطق مشخص شدند«.او در سخنان کلی خود نیز تنها 
به فرایند اقداماتی که طی چند ماه اخیردر کرمان انجام شده اشاره کرد 
و البته گفت که کرمان جزو استان های پیشرو در رسیدگی به وضعیت 
ساختمان های ناایمن است. چند روز پس از حادثه متروپل بود که انتشار 
ویدیویی از ترک های یک ساختمان تجاری در شهر کرمان خبرساز شد؛ 
همان روز دادستان مرکز استان با فوریت به اتفاق مدیران متولی در محل 
حاضر شدند و کار بررسی ساختمان کلید خورد تا اینکه برخی ایرادها به 
ساختمان گرفته و اعلام شد که از نظر سازه مشکل و نگرانی ندارد. بعد از آن 
بررسی وضع ساختمان های بلندمرتبه ناایمن با ورود دادستانی در دستور 
کار ویژه قرار گرفت و عصر یکشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران گزارشی 
خلاصه از این بررسی توسط معاون استاندار اعلام شد. آنطور که معاون 
امور عمرانی استاندار کرمان در این جلسه توضیح داد، دستورالعملی برای 
ارزیابی وضعیت ساختمان های بلندمرتبه و مخاطره آمیز در برابر زلزله و 
فرونشست زمین تهیه و ابلاغ شده است. آیت اللهی موسوی ادامه داد: در 
این خصوص چک لیستی)فهرستی( از ساختمان ها تنظیم می شود که پس 
از تهیه و تکمیل آن، در کارگروه مربوطه برنامه ریزی و اقدام خواهد شد. او 
اظهار داشت: نشستی برای بررسی وضعیت این ساختمان ها گذاشته ایم و 
آنها را تقسیم بندی کردیم که کارگروه نظارت شورای فنی استان کرمان در 
برخی ساختمان ها دارای اهمیت به دلیل دولتی بودن باید قبول مسئولیت 
و گزارش ســاختمان ها را ارائه کند. معاون امور عمرانی استاندار کرمان 
گفت: بررسی وضعیت ساختمان های خصوصی نیز شامل این مهم است 
و برخی ساختمان ها از جمله برج پاسارگاد و کلینیک های درمانی در 
شهرهای بالای 200 هزار نفر استان بررسی می شود. او بیان کرد: وضعیت 
ساختمان های مسکونی با متراژ چهار هزار متر و 6 طبقه در کرمان و همین 
متراژ و پنج طبقه در سیرجان بررسی می شود که تیمی مشترک با همکاری 
شهرداری وظیفه بازرسی از این سازه ها را متقبل شده است. این مسئول 
عنوان کرد: وضعیت ساختمان های خصوصی از طریق ماده های 100 و 
99 رسیدگی و برخورد می شود اما ساختمان های دولتی ویژگی خاص 

خود را دارند و ما جزو اولین استان ها بودیم که در این حوزه اقدام کردیم.

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان از 
تصویب بازنگری طرح جامع شهر منوجان در 
جلسه ی شورای برنامه ریزی و توسعه ی استان 

کرمان خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری راه و شهرسازی )جنوب کرمان(، 
محمد ساردویی مدیرکل راه و شهر سازی جنوب کرمان در 
حاشیه جلسه برنامه ریزی و توسعه ی استان کرمان که با 
حضور استاندار ومدیران اجرای کرمان برگزارشد گفت: در 
جلسه برنامه ریزی و توسعه ی استان بازنگری طرح جامع 
شهر منوجان مورد تصویب قرار گرفت و 93 هکتار زمین 

دولتی به شهر های منوجان و جیرفت الحاق شد.
او در تشریح الحاقیات مصوبه اظهار داشت: ۷۷ هکتار زمین 
مربوط به شهر منوجان الحاق شد و 20 هکتار در سه قطعه 
زمین به شهر جیرفت الحاق شده است که در طرح نهضت 
ملی مسکن مورد استفاده و ساخت مسکن قرار خواهد گرفت.
ساردویی بیان کرد:  این طرح با افق 1415 تهیه شده و می 

تواند مشکلات زیادی در زمینه شهرسازی را حل کند.

مدیرکل هواشناسی استان کرمان گفت: »بارش ها و 
فعالیت این سامانه طی چند سال گذشته در استان 

بی سابقه خواهد بود«.
محمد نکوآمال در ستاد بحران استان افزود: »این سامانه اکنون 
در کشور هند فعال است و روز سه شنبه هفتۀ جاری می توانیم این 

بارش ها را به صورت ملموس تر در استان داشته باشیم«.
او با بیان اینکه روز چهارشنبه سامانۀ مونسون در استان کرمان 
تقویت می شود، اظهار کرد: »بارش ها و فعالیت این سامانه طی چند 

سال گذشته در استان بی سابقه خواهد بود«.
او ادامه داد: »هستۀ مرکزی سامانه موسوم به مونسون شهرستان 
بافت و کهنوج را تحت تاثیر قرار خواهد داد و این شهرستان ها 
بارش های شدیدی را تجربه می کنند و به احتمال فراوان دچار 
خسارت می شوند«. مدیرکل هواشناسی استان کرمان گفت: »طی 
روزهای دوشنبه تا چهارشنبه این سیستم از جنوب و جنوب شرق 
کشور و از سمت بم و ریگان وارد استان کرمان می شود و به سمت 
غرب به ویژه شهرستان کهنوج و دامنه ها و ارتفاعات شهرستان بافت 

و رابر ادامه خواهد داشت«.
او گفت: »روز دوشنبه با ورود سیستم از ارزوئیه به جنوب زهکلوت 
و مرز زاهدان- کرمان - هرمزگان، مناطق فاریاب، زهکلوت و مرز 

سیستان و بلوچستان درگیر بارندگی و سیل می شوند«.
او توضیح داد: »بارش های بحرانی در غرب و جنوب غرب کرمان 
را طی روز سه شنبه هفتۀ جاری شاهد خواهیم بود و این سامانه 
در ارتفاعات رابر، جنوب سیرجان شامل کشکوئیه و دیگر مناطق، 
راین، گلزار و گلبافت شدیدتر خواهد شد و امکان خسارت سیل در 

این مناطق وجود دارد«.
 نکوآمال اظهار کرد: »ارزوئیه، شهربابک، سرچشمه رفسنجان، 
جور، ارتفاعات غرب و جنوب استان بارندگی در روز چهارشنبه 
خواهند داشت«. او افزود:»این سامانه ی بارشی روز پنجشنبه 
هفته ی جاری شهرستان های سیرجان، رفسنجان، شهربابک و 
بردسیر، ارتفاعات غربی و جنوب غربی استان را تحت تاثیر قرار 
می دهد و روز جمعه ارتفاعات شمالی هرمزگان و جنوب غرب 
استان کرمان را در برمی گیرد«. مدیرکل هواشناسی استان کرمان 
گفت: »جنوب استان کرمان از دو سیستم هواشناسی سودانی و 
سیستم های مونسون تاثیر می پذیرد که شرایط ویژه این منطقه 

را نشان می دهد«.
او با اشاره به سیل خیز بودن استان پهناور کرمان گفت: »برای 
اینکه صحت پیش بینی ها در استان کرمان را ارتقا دهیم، نصب یک 

دستگاه رادار هواشناسی مورد نیاز است«.

احمدپور رئیس ســازمان جهاد کشاورزی 
جنوب کرمان در اولین نشست خبری گفت: با 
توجه به تغییر اقلیم باید سازگاری با آن را دنبال 
کنیم و اجرای آن از طریق تغییر الگوی کشت 
است که باید یک الگوی کشت با افق بیست 
ساله تهیه شود. احمد احمدپور جلگه با اشاره 
به شعار سال اولویت کاری خود را برنامه های 
پژوهش محوری عنوان کــرد و افزود: باید 
ضریب دانش را در تمام برنامه های مجموعه 

کشاورزی افزایش بدیم، اگر ده درصد در این راستا پیشرفت داشته باشیم شایسته است. 
او اضافه کرد: اثرات کشاورزی ما در سطح یک منطقه نیست و کشاورزی ما از سطح استان 

فراتر است.
به گفته ی احمدپور جامعه ما مستقیم یا غیر مستقیم به کشاورزی گره خورده و تاثیر امنیت 

غذایی  بر جوامع ثابت شده است و این وضعیت در جنگ اوکراین به وضوح دیده شد.
او  به مشکل صادر نشدن محصولات گلخانه ای جنوب مثل فلفل دلمه ای و خیار گلخانه ای در 
سال گذشته اشاره کرد و گفت:  به دلیل مشکل عدم  صادرات در سال گذشته  که دامن گیر 
گلخانه داران و همه اقشار درگیر این چرخه از جمله سردخانه داران مراحل  صادرات محصول 

اطلاع داده شد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان با تاکید بر مســئله بحران آب تصریح کرد: 
خیلی از محصولات ما با تولید یــک کیلوگرم آن 16 لیتر آب مصرف می شــود که باید با 
 روش های بروزرسانی سیســتم های آبیاری با حداکثر اســتفاده از آب راندمان را بالا برد.
او افزود: باغات قدیمی باید در این منطقه اصلاح  شوند و تولید نهال سالم باید در اولویت باشد.

نماینده مردم شهرســتان های جیرفت و 
عنبرآباد در مجلس شــورای اسلامی در 
نشست تخصصی مجمع نمایندگان استان 
کرمان با وزیر آموزش و پــرورش گفت: 
ســاخت، بازســازی و مقاوم سازی های 
فضا های آموزشــی در جنــوب کرمان 

ضروری است.
به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی 
آموزش و پرورش استان کرمان، ذبیح الله 

اعظمی در این نشست با اشاره به فرسودگی بعضی از مدارس در شهرستان های جیرفت 
و عنبرآباد بیان کرد: ساخت، بازسازی و مقاوم سازی های فضا های آموزشی در جنوب 

کرمان در راستای تسهیل فرآیند یاددهی یادگیری ضروری است.
او با اشاره به وجود مدرســه ای با قدمت بالای 98 سال در اســفندقه جیرفت گفت: 
استانداردسازی سیستم گرمایشی و سرمایشی مناطق جنوبی کرمان نیز ضروری است .

اعظمی بر تعیین تکلیف وضعیت استخدامی نیرو های نهضت سوادآموزی تاکید کرد و 
خواستار اختصاص سهمیه ویژه برای دانش آموزان جنوب کرمان در رشته های پزشکی 

و دانشگاه فرهنگیان شد.
نماینده مردم شهرستان های جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی به کمبود 
کلاس درس استاندارد در بعضی از مناطق شهرستان های جیرفت و عنبرآباد اشاره کرد و 

بر اختصاص بودجه جهت حذف مدارس کانکسی تاکید کرد.
بر پایه این گزارش: نشست تخصصی مجمع نمایندگان استان و استاندار کرمان با وزیر 

آموزش و پرورش در وزارت آموزش و پرورش برگزار شد.

معــاون اداره کل منابــع طبیعــی و 
آبخیزداری جنوب کرمان بر لزوم توجه 
جدی همه دســتگاه های ذیربط جهت 
تثبیت ماسه های روان در راستای نجات 

جازموریان تاکید کرد.
رضــا ســنجری در حاشــیه بازدید از 
پروژه هــای تثبیــت ماســه های روان 
شهرســتان قلعه گنج گفــت: منطقه 
جازموریان نیاز به جــان تازه ای دارد که 

باید تمامی دستگاه های مرتبط به صورت هماهنگ و با برنامه ای مشخص اقدامات 
انجام شده را مدیریت و در نهایت اثربخشی آن به بهترین شکل ممکن اطلاع رسانی 

شود.
او با تاکید بر اینکه این منطقه از کانون های بحرانی فرسایش بادی شهرستان قلعه 
گنج و منتهی به جازموریان است، افزود: اجرای این پروژه ها از اقدامات زیربنایی بوده 
که نمود آن پس  از گذشت سال ها مشخص شده و همچنین عدم اجرای یا کمبود آن 

نتایج غم باری برای کل منطقه جنوب شرق در پی خواهد داشت.
سنجری خالی شدن مناطق مسکونی، مسدود شدن راه های مواصلاتی، مدفون شدن 
اراضی مستعد کشاورزی و به تبع آن مشــکلات اجتماعی را گوشه ای از معضلات 
حرکت ماسه  های روان دانست و افزود: وجود تالاب جازموریان در مرز جنوب کرمان 
و استان سیستان و بلوچســتان مدیریت آن را پیچیده تر کرده است لذا باید برای 
جلوگیری از تبعات ناشی از شن های روان با همگرایی بیشتری اقدامات کارشناسی 

صورت بگیرد. 

 رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان:
 ضریب دانش در حوزه کشاورزی

  باید افزایش یابد

نماینده مردم شهرستان های جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی:

ساخت، بازسازی و مقاوم سازی فضا های 
آموزشی در جنوب کرمان ضروری است

جازموریان،جان تازه ای می خواهد

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان : 
بازنگری طرح جامع شهر 

منوجان تصویب شد 

مدیرکل هواشناسی استان کرمان:

 هستۀ مرکزی سامانه 
»مونسون« در شهرستان

 بافت و کهنوج

خبر

خبر

خبر

کاغذ استان
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ســخنگوی کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسلامی از تدوین محرمانه 
آئین نامه واردات خودرو در دولت خبر داد و 
گفت: مجلس نیز از آئین نامه اطلاعی ندارد 

و نمی داند به چه شکل نوشته شده است.
به گزارش  تســنیم، روح الله عباســپور 
در رابطه با آخرین طرح هــای مربوط به 
کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی 
در مورد خــودرو اظهار کــرد: در جریان 
شــرایط و موقعیت بازار خودرو هستیم و 
می دانیم مردم نسبت به کیفیت و قیمت 

خودرو نگرانی هایی دارند.
وی افزود: مجلس بدین نتیجه رسید که 
ضرورتاً و الزاماً خودروسازان باید رقبایی 
را پیشِ روی خود ببیننــد؛ بدین منظور 
واردات را با شرایطی مصوب کردیم و در 

بودجه 1401 در نظر گرفتیم.
ســخنگوی کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس با اشاره به تاییدیه شورای نگهبان 
و موافقت دولت بــا واردات خودرو گفت: 
آئین نامــه اجرایی در هیئــت دولت در 
حال تدویــن و محرمانه اســت، مجلس 
نیز از آئین نامــه اطلاعی ندارد و نمی داند 

به چه شکل نوشته شده است.
عباســپور اضافه کرد: کار باید به تناسب 
قانون و مصوبه مجلس پیش رود؛ هرچند 
وزیر صمت اعلام کرده اســت بر مبنای 
کیفیــت و قیمت برنامه هایی در دســت 

دارند.
این نماینده مجلس گفت: تــا زمانی که 
خودرو دو نرخــی و ارزش پول ملی بدین 
شکل است، وضعیت کنونی بازار خودرو به 
همین صورت ادامه دارد، هرچند می گویند 
شــرایط کنونی پاســخگوی بازار نیست 
ولی مســئله اصلی اختلاف قیمت بازار و 
کارخانه اســت و افراد با اختلاف قیمت 
بالا، خودرو را ثبت نام می کنند و در بازار به 

فروش می رسانند.
به گفته عباسپور خودروهای کنونی با هر 
کیفیتی به مردم تحویل داده می شــود و 
آن ها اقدام به خریــد می کنند؛ ولی نباید 
بازار وارداتی به صورت انحصاری در اختیار 
دو خودروســاز قرار گیرد چــون در این 

صورت انتظار بازار برآورده نخواهد شد.

 رئیس اتحادیه نانوایان سنگک:

 تعزیرات جریمه 
نانوایان را ۵ تا 10 برابر 

کرده است
رئیس اتحادیه نانوایان سنگکی گفت: 
اگر دولــت آرد را مجانــی در اختیار 
نانوایان قرار بدهند باز هم کفاف تامین 
هزینه های نانوایان را نمی دهد از این رو 
نانوایان مجبورند یا کم فروشی یا گران 
فروشی کنند اما از سوی دیگر تعزیزات 
جریمه نانوایان را 5 تــا 10 برابر کرده 

است.
محمد سلیمانی در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایلنا، با اشــاره به مشکلات 
طرح هوشمندسازی یارانه آرد نانوایان، 
گفت: بنا به این طــرح آرد با نرخ آزاد 
به نانوایــان داده خواهد شــد اما نان 
همچنان با همان نرخ 1400 به مردم 
فروخته خواهد شد و این مابه التفاوت 
قیمــت آرد و نرخی که نــان به مردم 
فروخته می شــود را دولت به نانوایان 

پرداخت می کند.
وی با بیان اینکه آمار دقیقی از نانوایان 
فعال در تهران وجود نــدارد، تصریح 
کرد: تعــدادی از مجوزهــای فعالیت 
نانوایان در دســت بررســی اســت و 
مشخص نشده اســت که این واحدها 
این دســتگاه را دریافــت می کنند یا 

خبر؟
این فعال صنفی با تاکید بر اینکه بانک 
ســپه می گوید اداره غله آمار نانوایان 
را به آنها نداده اســت، افزود: اتحادیه 
موظف نیســت که بررســی کند چند 
واحد هنــوز مجهز به این دســتگاه ها 
نشده اند اما با هدف تسهیل در اجرای 
این طرح آمار تعداد نانوایانی که هنوز 
مجهز نشــده اند را به بانک سپه ارائه 

خواهد داد.
به گفتــه این فعال صنفی؛ گزارشــی 
مبنی بر تحویل نگرفتن این دستگاه ها 
از سوی نانوایان به اتحادیه داده نشده 

است.
ســلیمانی طرح مجهز کردن نانوایان 
به دســتگاه های کارتخوان هوشمند 
را شفاف ندانســت و افزود: حداقل در 
هر واحد صنفی نانوایــی 2 کارتخوان 
با پشــتیبانی قوی وجود دارد در حال 
حاضر پشتیبانی این کارتخوان هاجدید 
یک شرکت است و این شرکت توانایی 
رسیدگی به مشکلات این تعداد نانوایی 
را ندارد چراکه یا این کارتخوان ها آنتن 
بعضی اوقــات ندارند یــا در پرداخت 

رسید مشکل دارند.

نتقادات زیادی به اجرای  در حالیکه ا
مالیات خانه های خالی مطرح  قانون 
ماه  سه  عملکرد  بررسی  می شود، 
لیاتی نیز نشان می دهد  درآمدهای ما
که در این مدت فقط 5.8 میلیون تومان 

مالیات از این خانه ها اخذ شده است.
به گزارش ایسنا، در سال گذشته با فراز و 
نشیب های بسیار معادل 568 هزار واحد 
مسکونی خالی از سکنه برای اخذ مالیات 
شناسایی شد که بر اساس آخرین آمارها، 
ز این خانه ها  میزان مالیات دریافتی ا

کمتر از 10 میلیارد تومان بوده است.  
اما قانون مالیات خانه های خالی از زمانی 
که اجرای آن شروع شود تاکنون که 
نتقاد  در حال اجراست، همواره مورد ا
خصوص  به  مسئولان  و  کارشناسان 

مجلسی ها بوده است.  
ز روند شناسایی  نتقادات ناشی ا ین ا ا
واحدهای مسکونی خالی از سکنه تا اخذ 
مالیات از آن ها است زیرا، گفته می شود 
که وزارت راه و شهرسازی به عنوان نهاد 
مربوطه برای شناسایی خانه های خالی 

سریع و کارآمد عمل نمی کند.  
همچنین، به اعتقاد کارشناسان، وزارت 
راه و شهرسازی در برخی موارد به اشتباه 
د را به عنوان خانه  فرا محل سکونت ا
خالی اعلام می کند یا اطلاعات خانه های 
شناسایی شده برای اخذ مالیات ناقص 
ارسال  و  شناسایی  فرآیند  یا  است 
به سازمان  اطلاعات خانه های خالی 

مالیاتی بسیار زمانبر است.  

در این زمینه، بررسی عملکرد سه ماهه 
درآمدهای مالیاتی در سال جاری به نوعی 
این انتقاد را به جا می داند زیرا، بر اساس 
این آمار در این مدت فقط 5 میلیون و 
ز واحدهای  ر تومان مالیات ا 800 هزا
مسکونی خالی از سکنه دریافت شده 

است.  
قانون  اساس  بر  گزارش،  این  طبق 
مالیات خانه های خالی مصوب آذرماه 
اگر واحد مسکونی در  سال گذشته، 
ر نفر بیش از  شهرهای بالای 100 هزا
120 روز خالی از سکنه باشد،  مشمول 
مالیات می شود و به ازای هر ماه بیش از 
زمان مذکور،  ماهانه مشمول مالیاتی بر 
مبنای مالیات بر درآمد اجاره به شرح 
ضرایب سال اول معادل شش برابر مالیات 
متعلقه، سال دوم معادل 12 برابر مالیات 
متعلقه و سال سوم به بعد معادل 18 برابر 

مالیات متعلقه خواهد شد.  

در این بین، وظیفه شناسایی خانه های 
خالی بر عهده وزارت راه و شهرسازی 
اسکان  و  املاک  سامانه  طریق  ز  ا
رتخانه  گذاشته شده است که این وزا
ندازی سامانه املاک و اسکان  ه ا با را
د  فرا نسبت به ثبت اطلاعات سکونتی ا
اقدام کرد و کسانی که در مهلت تعیین 
نستند این اطلاعات را ثبت  شده نتوا
کنند، خانه آن ها به عنوان خاله خالی به 
سازمان امور مالیاتی از سوی وزارت راه و 

شهرسازی معرفی شد.  
ر خانه خالی شناسایی  لبته، 568 هزا ا
شده مربوط به 9 ماهه سال گذشته است 
که باید تکمیل شود اما با گذشت 3 روز 
لیاتی  ز مهلت قانونی سازمان امور ما ا
)پایان تیرماه( برای اعلام خانه های خالی 
شناسایی شده در 12 ماهه سال گذشته 
و محاسبه مالیات آن ها، هنوز اعلامی در 

این زمینه صورت نگرفته است.

دبیر کانون انجمن های صنفی کامیون داران کشور 
اظهار داشت: با توجه به افزایش قیمت ها در بازار و 
افزایش تورم، قیمت همین تعداد کامیونی که واردات 
شده قبل از ترخیص و ورود به بازار افزایش پیدا کرده و 

نزدیک به دو برابر شده  است.
احمد کریمی در گفت وگو با ایلنا درباره روند نوسازی 
ناوگان فرسوده باری اظهار داشت: طبق بند »س«  
ماده 30 قانون برنامه دائمی کشور، دارندگان ناوگان 
فرسوده می توانند با استفاده از واردات کامیون های 
با عمر سه سال اروپایی و اسقاط، کامیون های خود را 
نوسازی کنند اما به دلیل عدم ارایه مشوق و تسهیلات، 
مالکان ناوگان فرسوده نتوانستند نسبت به نوسازی 

کامیون های فرسوده اقدام کنند.
وی با اشاره به روال ترخیص کامیون های وارداتی ادامه 
داد: در حال حاضر هر کامیون وارداتی که تایید سازمان 
استاندارد، محیط زیست و تایید کد ساتا برای تایید 
منشا خارجی ارز اختصاص یافته را دریافت کند، امکان 
ترخیص را دارد اما مشکل این است که خریداران برای 
ترخیص کامیون باید گواهی اسقاط ارایه دهند و برخی 
از واردکنندگان نتوانستند گواهی اسقاط را ارایه دهند.
دبیر کانون انجمن های صنفی کامیون داران کشور 
گفت: براساس قانون امکان حذف ناوگان فرسوده 
در قبال واردات کامیون وجود ندارد و برای رفع این 
مشکل تا کمیسیون عمران ورود کرده و پیشنهاد این 
است که قبل از هر گونه ثبت سفارش برای واردات، 

ناوگان فرسوده به ازای واردات ناوگان نو معرفی شود.
کریمی درباره دلیل عدم ارائه گواهی اسقاط برای 
تحقق شروط ترخیص کامیون های وارداتی اظهار 

داشت: شروطی برای ترخیص در قانون ذکر شده 
و معتقدم اساسا از ابتدا سازمان راهداری به اشتباه 
وارد اقدام شد. در حال حاضر تعداد زیادی کامیون در 
گمرک رسوب کرده اند یا ترخیص شده اند و در اختیار 
خریدار قرار دارند اما عملا از حیز انتفاع خارج هستند.

وی ادامه داد: سرمایه دارندگان ناوگان فرسوده 
همین کامیون فرسوده است که محل درآمد آنها 
محسوب می شود و سرمایه دیگری در اختیار ندارند 
که بخواهند با آن  ۷0 الی 90 هزار یورو صرف خرید 
کامیون کنند و هزینه های جانبی آن مانند تهیه کد 
ساتا و هزینه های خدمات محیط زیست و استاندارد 
و گمرکی را پرداخت کنند. وقتی دولت هیچگونه 
تسهیلاتی را برای نوسازی ناوگان ارایه نمی کند، 
طبیعتا دارندگان ناوگان فرسوده هم نمی توانند 

هزینه های آن را بپردازند.
دبیر کانون انجمن های صنفی کامیون داران کشور 
تاکید کرد: دارندگان ناوگان فرسوده اگر این میزان 
سرمایه را در اختیار داشتند که دیگر نیازی به خدمات 

دولتی نداشتند و اساسا قرار براین بود که نوسازی 
ناوگان فرسوده با محوریت دارندگان ناوگان فرسوده 
انجام شود که این اتفاق نیفتاد و به همین دلیل امروز 
با این معضل مواجه شده ایم. بخش قابل توجهی از 
کامیون های وارد شده را رانندگانی خریداری کردند 
در گذشته از رانندگان حمل و نقل جاده ای بودند و 
امروز امکان ارائه گواهی اسقاط را هم ندارند. باید توجه 
داشته باشیم که به دنبال افزایش قیمت کامیون های 

نو قیمت کامیون های فرسوده هم بالا رفت.    
وی با اشاره به افزایش قیمت کامیون در بازار تاکید 
کرد: با توجه به افزایش قیمت ها در بازار و افزایش تورم، 
قیمت همین تعداد کامیونی که واردات شده قبل از 
ترخیص و ورود به بازار افزایش پیدا کرده و نزدیک 
به دو برابر شده  است. یعنی به طور میانگین قیمت 
کامیونی که با قیمت کمتر از 2 میلیارد تومان وارد شده 
امروز به  بالای 3.5 میلیارد  تومان رسیده و کسی که در 
همان زمان قدرت خرید این کامیون و نوسازی کامیون 
فرسوده خود را داشت امروز دیگر قدرت خرید را ندارد.

قیمتکامیونهایوارداتی
قبلازترخیصدوبرابرشد

مالیاتحریفخانههایخالینمیشود
اخذ 5.8 میلیون تومان مالیات در بهار 1401

رئیس جمهور از جایگاه والای بازنشستگان در کشور به عنوان صاحبان 
تجربه تجلیل کرد و از اراده جدی دولت برای تقویت معیشت آنان خبر 
داد.  به گزارش ایسنا، آیت الله  سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در جلسه 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، با گرامیداشت روز تکریم بازنشستگان، از 
اراده جدی دولت برای حمایت و تقویت معیشت بازنشستگان کشور خبر 
داد.  رئیس جمهور با بیان اینکه دولت با رعایت عقلانیت در تصمیم گیری ها 
خود را مکلف به اجرای عدالت می داند، گفت: چنانکه پیش از این هم بارها 
اعلام شده، دولت به طور کامل در جریان مسائل اقتصادی جامعه و معیشت 
اقشار مختلف از جمله بازنشستگان قرار دارد و توجه به این مسئله حیاتی 
و تلاش برای بهبود آن، لحظه ای از اولویت های اینجانب خارج نشده است.

رئیسی با تاکید بر اینکه بررسی موضوع حقوق بازنشستگان در مسیرهای 
کارشناسی قرار دارد، بخش های مرتبط با این موضوع را مکلف کرد 
که هر چه سریع تر تصمیمات مؤثر و منطبق با قانون و به نفع معیشت 

بازنشستگان، در مسیر ابلاغ و اجرا قرار گیرد.
در این جلسه علاوه بر بررسی موضوع حقوق بازنشستگان، تصمیماتی نیز 

درباره الزامات مربوط به اسقاط خودروهای فرسوده اتخاذ شد.
بر این اساس وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن ارائه گزارشی از وضع 
تولید خودرو، موتورسیکلت و کامیون در کشور، پیشنهاد خود در زمینه حل 
مشکلات موجود در اجرای طرح اسقاط و جایگزینی خودروهای فرسوده 
را مطرح کرد. اعضا پس از بحث و بررسی در این باره مقرر کردند دولت 
در راستای اجرای قانون جدید ساماندهی صنعت خودرو، الزامات اجرا، 
راهکارهای رفع موانع و مشکلات و نیز تعیین تکلیف این طرح را در قالب 
لایحه ای دو فوریتی به مجلس شورای اسلامی ارائه کند تا هر چه سریع تر 

زمینه اجرای قانون مذکور فراهم شود.
در پایان جلسه نیز گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی در خصوص 
تکالیف مندرج در قانون مصوب بودجه کل کشور در راستای اجرای هرچه 
سریع تر قانون واگذاری سهام براساس اولویت های گوناگون تعیین شده، 

مورد بررسی قرار گرفت.
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دستور رییس جمهور برای 
رسیدگی به حقوق بازنشستگان
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وزیر کشور از استانداران سراسر کشور خواست به فوریت و با برنامه ریزی 
جامع و عملیاتی، تا پایان شهریور ماه به جمع آوری معتادان متجاهر از سطح 
شهر اقدام کنند. به گزارش ایلنا، احمد وحیدی روز دوشنبه در نشست 
مشترک با استانداران سراسر کشور، این دستور را صادر کرد. وی افزود: 
در شرایط کنونی یکی از چالش های مهم مدیریت شهری مساله معتادان 
متجاهر است که اثر نامطلوب بر چهره عمومی شهر دارد. رئیس شورای 
امنیت کشور تصریح کرد: باید با تمام ظرفیت های ملی و استانی مساله 
حضور معتادان متجاهر در سطح شهر مدیریت شود و در این خصوص 
استانداران باید ورود جدی داشته باشند. وحیدی یادآور شد: واقعیت این 
است که معتادان متجاهر امنیت عمومی شهرها را به خطر می اندازند و برای 
همین لازم است با رویکرد جهادی این مساله هر چه سریع تر برطرف شود.

 دستور فوری وزیر کشور به استانداران
 معتادان متجاهر تا پایان شهریور 

جمع آوری شوند

براسـاس گـزارش اخیـر مرکـز آمـار و اطلاعـات 
راهبـردی وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی، در 
سـال 1399 از 10.5 میلیون جوان 15 تا 24 سـال، 
8.1 میلیـون نفـر از آنـان نـه درحـال تحصیل انـد، 
نـه مشـغول مهارت آمـوزی و نـه شـاغل. ایـن گروه 
کـه از آنـان به عنـوان NEETهـا یـاد می شـود، 
سـهم بیـش از ۷۷ درصـدی از کل جوانـان در ایـن 
سـن را دارنـد. ایـن میـزان بـرای مـردان 64 درصد 
و در بین زنـان 92 درصـد بـوده اسـت. به عبارتی از 
5.5 میلیون مـرد 15 تا 24 سـال 3.5 میلیون نفر از 
آنـان و از پنج میلیـون و 46 هزار زن 15 تا 24 سـال 
4.6میلیـون از آن هـا طـی سـال 1399 نـه درحال 
تحصیل، نـه مشـغول مهارت آمـوزی و نـه در جایی 

شـاغل بوده انـد. 
اگر ایـن آمارهـای مرکز آمـار و اطلاعـات راهبردی 
وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی صحت داشـته 
باشـد، به جـرات می تـوان گفـت ایـن جمعیـت 
همیـن حـالا یـک مخاطـره بـزرگ بـرای کشـور و 
خانوارهـا محسـوب می شـود. امـا در سـوی دیگـر، 
مرکـز آمـار ایـران نیـز طـی سـال های 1399 و 
1400 نـرخ NEETهـا در کشـور را 2۷.4درصد 
برای سـال 1400 و 29.4 درصد برای سـال 1399 
ذکـر کـرده اسـت. مرکـز آمـار ایـن رقـم را بـرای 
مـردان 18.2 درصـد و بـرای زنـان 39 درصـد ذکر 
می کنـد. در گـزارش مرکـز آمار تعـداد جوانـان در 
شـرایط NEETهـا طـی سـال گذشـته نزدیـک 
بـه سـه میلیون نفـر ذکـر شـده کـه 941 هـزار نفر 
از آنـان را مـردان و یک میلیـون و 985 نفـر از آن را 
نیـز زنـان تشـکیل می دهنـد.  امـا بررسـی دقیق تر 
NEET آمارهـای وزارت کار نشـان می دهد نـرخ

هـا در سـال 1394 حـدود 31 درصـد، در سـال 
1395 حـدود 30.2 درصد و در سـال 1396 حدود 
29.8 درصـد بوده اسـت. این مقدار در سـال 139۷ 
با جهـش عجیبـی بـه ۷3 درصـد و در سـال 1398 
به حـدود ۷4 درصـد می رسـد. در سـال 1399 نیز 
که رقـم ۷۷.4 درصد بـه ثبت رسـیده اسـت. آمار و 
ارقام مرکز آمـار و اطلاعات راهبـردی وزارت تعاون، 
کار و رفـاه اجتماعـی بـا جهشـی کـه داشـته، کمی 
دور از واقعیـت به نظـر می رسـد. همچنیـن تفـاوت 
قابل توجـه آن بـا آمارهـای مرکز آمـار ایران نشـان 
می دهـد به رغم اهمیـت زیاد موضـوع NEETها، 

سیاسـتگذار نه تنها چاره اندیشـی بـرای این چالش 
نکرده، بلکـه بـا فقـر اطلاعاتـی در این موضـوع نیز 
روبه رو اسـت؛ امـری که بـه گواهی جامعه شناسـان 

می توانـد کشـور را وارد چالشـی اساسـی کنـد.
رتبه یک NEET ایران در جهان 

بررسـی داده هـای آمـاری بانـک جهانی و سـازمان 
بین المللـی کار )ILO( نشـان می دهـد اگـر مبنای 
نـرخ NEET هـا در ایـران را آمارهـای وزارت کار 
قـرار دهیـم، ایـران بـه رتبـه اول جهـان در ایـن 
شـاخص می رسـد. به طوری کـه نـرخ ۷۷ درصـدی 
NEET هـا در ایـران در حالی اسـت کـه بالاترین 
رقـم آن در جهـان مربوط بـه کشـور آفریقایی نیجر 
بـا نـرخ 68.6 درصـد اسـت. پـس از ایـن کشـور، 
ترینیـداد و توباگـو بـا نـرخ 52 درصـدی در رتبـه 
بعدی و کشـور کیریباتی با نرخ حـدود 4۷ درصدی 
در پـس از این کشـور قـرار دارد. به عبارتـی نرخ ۷۷ 
درصـدی NEET هـا ایـران را در رتبـه اول جهان 
و حتـی بالاتـر از کشـورهای عمدتـا آفریقایـی قرار 
می دهد.  گویـان، سـومالی، موریس، بورکینافاسـو، 
جمهـوری دومینیکـن، بوتسـوانا، چـاد، لیبریـا، 
مولـداوی، موریتانـی، اردن، لسـوتو، بنیـن، نپـال، 
پاکسـتان، کـوزوو، نامیبیـا، فلسـطین، مالـی، 
آفریقـای جنوبـی، تونس، مصـر، جامائیـکا و گامبیا 
کشـورهایی هسـتند که در رتبه هـای 3 تـا 28 قرار 
دارنـد، امـا اگـر نـرخ 29 درصدی مرکـز آمـار ایران 
و بانـک جهانـی را مدنظـر قـرار دهیـم، ایـران بـه 
رتبـه 28 جهـان می رسـد. البتـه ایـن رتبـه گرچه 
بهتـر از رتبه یک اسـت، اما آنطـور که توضیـح داده 
شـده، در رتبه های قبل از ایـران عمدتا کشـورهای 
آفریقایـی قـرار دارند.  اما نـرخ ۷۷ درصـدی و حتی 
29 درصـدی NEET هـا )گـزارش وزارت رفـاه و 
مرکـز آمـار( در ایـران در حالی اسـت در ژاپـن این 
مقـدار 3.1 درصـد، در ایسـلند 4.9 درصد، سـوئد و 
هلند 5.1 درصد، سـنگاپور درصد، نروژ 6.3 درصد، 
جمهوری چـک 6.5 درصـد، اسـلوونی 6.6 درصـد، 
دانمـارک ۷.1 درصـد، در بلژیـک ۷.4 درصـد، در 
آلمان ۷.5 درصد، در پرتغـال ۷.6 درصد و در ایرلند 

و فنلانـد نیـز ایـن مقـدار ۷.۷ درصد اسـت. 
نرخ عجیب NEETها در استان ها

در کنـار رتبـه بـالای شـاخص NEET ایـران در 
سـطح جهـان، در داخل کشـور نیز بین اسـتان های 

کشـور، برخی استان ها در وضعیت بسـیار نامطلوبی 
قـرار دارنـد. البتـه آخریـن آمـار توزیـع اسـتانی 
NEETهـا مربـوط بـه سرشـماری سـال 1395 
اسـت کـه وزارت کار آن را منتشـر کـرده اسـت. 
به طوری کـه طبـق داده هـای آمـاری، در زمانی که 
NEET هـا در کشـور 29 درصد بوده، ایـن میزان 
در سیستان وبلوچسـتان حـدود 48.2 درصـد، در 
گلسـتان 44درصـد، در هرمـزگان 43.8 درصد، در 
کرمانشـاه 42.8 درصـد، در لرسـتان 42.1 درصـد، 
در آذربایجان غربـی 41.۷ درصـد، در خوزسـتان 
41.2 درصـد، در کردسـتان 41 درصـد، در همدان 
40.1 درصد و در اردبیل 39.6 درصدی بوده اسـت. 
خراسان شـمالی، چهارمحال وبختیـاری، زنجـان، 
بوشهر و خراسـان رضوی دیگر اسـتان هایی هستند 
که دارای نـرخ بـالای NEET هسـتند. همچنین 
در کنـار اسـتان های مذکـور کـه بالاتریـن نـرخ 
NEET هـا را دارنـد، اسـتان های سـمنان بـا نرخ 
22.6 درصـدی، یزد با نـرخ 25.1 درصدی، اصفهان 
با نرخ 25 درصـدی و تهـران با نـرخ 28.1 درصدی 

کمتریـن نـرخ NEET هـا را داشـته اند.
زلزله 8 ریشتری NEETها

امیر خراسـانی، جامعه شـناس شـهری  و پژوهشـگر 
در گفت وگـو بـا »فرهیختـگان« درخصـوص نـرخ 

۷۷درصدی NEET ها کـه وزارت کار اعلام کرده، 
می گویـد این نـرخ عجیـب و غریب اسـت. اگـر این 
نـرخ صحـت داشـته باشـد، آسـیب اجتماعـی کـه 
نـه؛ بایـد بگوییـم ایـن نـرخ زلزلـه بـه پـا می کنـد. 
خراسـانی می گویـد بـالا بـودن نـرخ NEET هـا 
مسـئله بسـیار مهمـی اسـت و اگـر چاره اندیشـی 
نشود، ممکن اسـت آسیب بسـیار جدی و خطرناک 
بـه امنیـت کشـور وارد کنـد. ایـن جامعه شـناس 
درخصـوص NEET هـا می گویـد نـرخ بـالای 
NEET هـا قبـل از هـر چیـزی می گویـد شـما 
نیـروی کار ارزان زیـاد خواهیـد داشـت. در واقـع 
جامعـه با تعـداد عظیـم کارگـر آموزش ندیـده فاقد 
تحصیـل و فاقـد مهـارت روبـه رو خواهـد بـود. این 
قشـر حتـی اگـر وارد بـازار کشـور شـود، به واسـطه 
نداشـتن مهـارت و آمـوزش ندیـدن و مهم تـر از آن 
به واسـطه تعلق بـه طبقـات کم درآمـد، بـا پایداری 
دهک ها در نسـل های مختلف روبه رو خواهد شـد و 
تحریک طبقاتی نخواهد داشـت. در واقع کسـی که 
کارگر اسـت، چندین نسـل کارگر خواهـد ماند.این 
دو مسـاله هم منشـأ آسـیب های جدی بعدی است. 
ایـن جمعیـت خالق یـک جامعـه دوقطبـی خواهد 
بود. ایـن دوقطبـی در نهایت بـه رودررویی بـا نظام 
حاکـم و حتـی طبقـات اجتماعـی منجر می شـود

نگرانیازجمعیتبیتجربه
۷۷ درصد جوانان 1۵ تا 2۴ ساله در سال ۹۹، نه درس می خواندند، نه کار می کردند و نه حرفه می آموختند
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رئیس هیات مدیره سندیکای صنعت برق گفت:میزان بدهی وزارت نیرو به مرز 
۷0 هزار میلیارد تومان رســیده که از این رقم، بیش از 60 هزار میلیارد تومان 
مطالبات شرکت های عضو سندیکای صنعت برق و تولیدکنندگان انرژی برق 

است.
به گزارش ایسنا، پیام باقری در نشستی خبری با تاکید بر اینکه تا زمانی که برق 

به عنوان یک کالا مورد توجه قرار نگیرد و از حالت یارانه ای خارج نشــود، مشکلات صنعت برق باقی 
خواهد ماند، گفت: تا زمان رفع این مشکلات نمی توانیم برای این موضوع چاره اندیشی کنیم.

وی با بیان این که ظرفیت های قانونی در کشور قابل توجه بوده اما بعد اجرایی این قوانین با مشکلاتی 
روبه رو است، تصریح کرد: قانون برنامه ششم توسعه حدود 30 درصد اجرایی شده است ترازهای مالی در 
صنعت برق منفی است و منابع و مصارف با یکدیگر همخوانی ندارند برای رفع این مشکلات باید اختلاف 

قیمت تمام شده و تکلیفی مورد توجه قرار گیرد.
باقری با تاکید بر این که واقعی کردن نرخ برق یک حلقه از فرآیند پویای اقتصاد کشور است، ادامه داد: 

باید برای کاهش تلفات و همچنین بازبینی مدل های سرمایه گذاری نیز چاره اندیشی شود.

بدهی وزارت نیرو به ۷0 هزار میلیارد تومان رسید

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: هزینه ساخت هر مترمربع واحدهای نهضت 
ملی مسکن بر اساس شاخص تعدیل سه ماهه سوم ســال 1400 حدود 6 

میلیون تومان است.
علیرضا جعفری در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم در رابطه با 

جدیدترین وضعیت پروژه های نهضت ملی مسکن و هزینه ساخت این واحدها اظهار کرد: دستورالعملی 
سال گذشته در رابطه با قراردادهای طرح نهضت ملی مسکن ابلاغ شد. در این دستورالعمل مبنای 
محاسبه هزینه های ساخت برای هر مترمربع 4 میلیون و 500 هزار تومان با 5 درصد پلوس )بـالاتر 

از بـرآورد انجـام شـده از سوی کارفرمـا( و 10 درصد مینـوس )پـایین تـر از برآورد پیمانکار( است.
وی ادامه داد: از سوی دیگر مبنای محاسبه هزینه های ساخت بر اساس ضریب تعدیل سه ماه سوم 
سال 1400 نیز اســت. مدیرعامل شرکت عمران شــهرهای جدید ایران افزود: با توجه به این که در 
قیمت گذاری ها یک شاخص و یک مبنا را داریم که قیمت بازار است، ضمن این که ضریب تعدیل را نیز 
داریم، امروز ملاک عمل ما مطابق همان ضریب شاخص تعدیل سه ماهه سوم سال 1400 تقریباً حدود 

6 میلیون تومان هزینه ساخت هر مترمربع واحدهای نهضت ملی مسکن است.

 هزینه ساخت نهضت ملی مسکن متری 
۶ میلیون تومان شد

براساس عملکرد سه ماهه درآمدهای مالیاتی در سالجاری، بیش از 200 
میلیارد تومان مالیات از مصرف سیگار اخذ شده است.  به گزارش ایسنا، 
مالیات بر سیگار یکی از انواع مالیات بر ارزش افزوده )مصرف کالا و خدمات( 
است که در قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده، انواع سیگار و محصولات 

دخانی به شرح زیر مشمول مالیات و عوارض شدند:
1( سیگار، توتون پیپ و تنباکوی تولید داخلی، 25 درصد - 2( سیگار، توتون پیپ و تنباکوی تولید 
داخلی با نشان بین المللی که فهرست آنها هر سال توسط وزارت صمت تهیه و با تصویب هیئت وزیران 
ابلاغ می شود، 40 درصد- 3( ســیگار، توتون پیپ و تنباکوی وارداتی؛ 65 درصد- 4( توتون خام 

وارداتی؛ 10 درصد-  5( توتون فرآوری شده وارداتی؛ 35 درصد
البته، این نرخ های تعیین شده از سال دوم اجرای قانون، هر سال پنج واحد درصد افزایش می یابند تا 
زمانی که نرخ مذکور برای انواع سیگار و محصولات دخانی، توتون پیپ و تنباکوی تولید داخلی به 55 
درصد، برای تولیدات داخلی با نشان بین المللی به 95 درصد و برای انواع سیگار و محصولات دخانی، 

توتون پیپ و تنباکوی وارداتی به 125 درصد برسد.

سیگاری ها بیش از 200 میلیارد مالیات دادند

مالیاتمسکنصنعت

کاغذ اقتصادی
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عواقب گرمایش جهانی چیست؟
نرخ گرمایش جهانی در دهه های اخیر به ســرعت افزایش یافته و 
کارشناسان توافق دارند که تغییرات آب وهوایی باعث تشدید دمای 

بالا و خطرناک در سراسر جهان می شود.
به نقل از وی فروم، نقشه های سالانه گرمای جهانی که توسط ناسا، 
آژانس فضایی ایالات متحده  منتشر می شود، می تواند نشان دهد که 

امروز جهان چقدر گرمتر از چند سال گذشته است.
امواج گرمای بی امان در سراسر جهان در این هفته واقعیت های تلخ 

دماهای شدید را آشکار کرد
هزاران نفر در سراســر اروپا به دلیل آتش ســوزی های جنگلی در 
گرمای شدید بسر می برند. در بریتانیا دستگاه های کنترل گرما برای 
اولین بار در تاریخ به بالای 40 درجه سانتیگراد رسید و سرورهای 
اصلی اینترنت به دلیل خرابی سیســتم خنک کننده آفلاین شد. 
همچنین هواپیماها مجبور شــدند از باندهای در حال ذوب شدن 

منحرف شوند.
در همین حال در آمریکای شمالی چندین ایالت دمای روزانه بالایی 
را به ثبت رساندند و چندین شهر بزرگ وضعیت اضطراری گرما را 

اعلام و مراکز خنک کننده را برای عموم فعال کردند.
کارشناســان معتقدند دمای جهانی با ســرعتی نگران کننده در 
حال افزایش است و گرمای شدیدی که امروز شاهد آن هستیم، با 

تغییرات آب وهوایی تشدید شده است.
موج گرمای شدید در سراسر جهان که به دلیل بحران آب وهوایی 
ملتهب شده، به  طور فزاینده ای تلفات اقتصادی و انسانی زیادی را 

تحمیل می کند.
نتایج مطالعه منتشر شده در سال 2021 نشان داد امواج گرما در 
چهار سال به ویژه در 2 دهه گذشته رشد اقتصادی در اروپا را تا 2.5 
برابر بیشتر از امواج گرما در سایر ســال های متوسط کاهش داده 
است. همچنین سازمان بهداشت جهانی تخمین زده بیش از 166 
هزار نفر در اثر گرمای شدید بین ســال های 1998 تا 201۷ جان 

خود را از دست داده اند.

اجرای طرحی جهت افزایش قدرت 
خرید بازنشستگان کشوری 

مدیرکل امــور فرهنگــی و اجتماعی صندوق بازنشســتگی 
کشوری با بیان اینکه طرح های حمایتی برای بازنشستگان این 
صندوق طراحی و در دست اجراســت که از جمله این طرح ها 
می توان به طرح یاری جهت افزایش قدرت خرید بازنشستگان 
با حفظ منزلت آنها اشــاره کرد گفت: امکان خرید تخفیفی و 

اقساطی از این طریق برای بازنشستگان فراهم شده است.
به گزارش ایســنا، محمود مرتضایی فرد در هفدهمین سالروز 
گرامیداشــت روز خانواده و تکریم بازنشســتگان که به همت 
صندوق بازنشســتگی کشــوری در پژوهشــگاه صنعت نفت 
برگزار شد، با اشاره به برگزاری حضوری این مراسم پس از دو 
سال وقفه به واســطه کرونا اظهار کرد: طی این دوسال، آیین 
بزرگداشــت و تکریم بازنشســتگان به صورت مجازی برگزار 

شده بود. 
وی افزود: جشنواره های ورزشی ویژه بازنشستگان اخیرا و به 
تازگی آغاز شده اســت و این جشنواره در دهه ولایت با حضور 
4000 نفر از بازنشســتگان در هشت رشــته در مجموعه های 
ورزشی و خانه های امید در سطح استانهای مختلف برگزار شد. 
مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری 
به آیین پیاده روی بازنشســتگان کشــوری در هفته گذشته و 
اهدای جوایز به برگزیدگان جشنواره ورزشی نیز اشاره و عنوان 
کرد:  مســئولیت اجتماعی در صندوق از جملــه موارد حائز 
اهمیت است که به یک اصل اساسی تبدیل شده و همه مدیران 
و معاونین بخشی از انرژی خود را در این مسیر صرف می کنند 
و علاوه بــر پرداخت حقوق به ایفای مســئولیت اجتماعی نیز 

توجه می کنند. 
مرتضایی فرد ادامه داد: طرح های حمایتی برای بازنشستگان 
این صندوق طراحی و در دســت اجراســت که از جمله این 
طرح ها می توان به طــرح یاری جهت افزایــش قدرت خرید 

بازنشستگان با حفظ منزلت آنها اشاره کرد.

مدیرکل کودکان و نوجوانان سـازمان بهزیستی 
کشـور با اشـاره به 1000 کودک و نوجوان دارای 
معلولیـت یـا نیازمنـد درمـانِ بی سرپرسـت یـا 
فاقـد سرپرسـت موثـر کـه در مراکز بهزیسـتی 
به سـر می برند، گفـت: متقاضیـان اندکـی برای 
فرزندخواندگـی ایـن کـودکان اعـلام آمادگـی 
 کرده انـد، امـا بـا توجه بـه زمـان نسـبتا طولانی 
برای پذیرش سرپرسـتی کودکان، سـازمان این 
امـکان را بـرای متقاضیـان کـودکان بـالای پنج 
سـال و همچنیـن کـودکان دارای معلولیـت یـا 
نیازمنـد درمان قائل شـده  کـه خـارج از نوبت به 

تقاضـای آنـان رسـیدگی کند.
سـعید بابایـی در گفت وگـو بـا ایسـنا، بـا اشـاره 
بـه اینکـه هـر سـاله حـدود 2000 کـودک بـه 
فرزندخواندگی به خانواده ها سـپرده می شـوند، 
گفـت: ایـن در حالـی اسـت کـه در حـال 
حاضـر بیـش از 31 هـزار خانـواده در فرآینـد 
فرزندخواندگـی بـه سـر می برنـد؛ بـه عبارتـی 
دیگـر در ازای هـر کـودک قابـل واگـذاری برای 
فرزندخواندگـی بیـش از 15 خانـواده اعـلام 
آمادگـی کرده انـد، امـا در مـورد کودکانـی کـه 
دارای معلولیـت یـا نیازمنـد درمـان هسـتند، 

وضعیـت بـه ایـن گونـه نیسـت.
وی در خصـوص تاثیـر شـیوع ویـروس کرونا بر 
تعـداد کـودکان فاقـد سرپرسـتی که طـی دوره 
کرونا به سـازمان بهزیسـتی واگذار شـده اند نیز 
بیـان کـرد: کودکانـی بوده اند کـه به هـر نحوی 
به علـت فـوت والدین تحت پوشـش بهزیسـتی 
قرار گیرند اما هیـچ کودکی به علت مـرگ و میر 
ناشـی از ویروس کرونای والدین خود وارد مراکز 
نگهداری بهزیسـتی نشده اسـت. تمامی آنان در 
خانواده هـای نسـبی و سـببی خود سـاماندهی 
شـده اند و برخی کـه نیاز بـه حمایت داشـته اند 
مـورد حمایـت قـرار گرفته انـد. اولویت بـودن و 
مانـدن کـودک در خانواده زیسـتی خود اسـت.

بـرای  تقاضـا  بیشـترین  درخصـوص  وی 
فرزندخواندگـی از سـوی خانواده هـا، به تفکیک 
جنسـیت کـودکان، افـزود: در گذشـته بیشـتر 
متقاضیـان خواهـان کودک دختـر بودنـد اما در 
حال حاضـر ایـن میـزان بـه 55 درصـد کاهش 
یافته اسـت. تعـداد بیشـتری از خانواده ها دختر 
و پسـر برایشـان تفاوتـی نـدارد که ایـن موضوع 
نشان از رشـد فرهنگی فرزندخواندگی در کشور 
اسـت. وی در ادامـه در مـورد کـودکان دارای 
معلولیـت یـا بیمـاری خـاص فاقـد سرپرسـت 
بیـان کـرد: در حـال حاضـر حـدود 1000 

کـودک و نوجـوان دارای معلولیـت یـا نیازمنـد 
درمـان در مراکز بهزیسـتی بـه سـر می برند که 
بی سرپرسـت یـا فاقد سرپرسـت موثر هسـتند، 
اما متقاضیان اندکـی بـرای فرزندخواندگی آنان 

اعـلام آمادگـی  کرده انـد.
مدیرکل کودکان و نوجوانان سـازمان بهزیستی 
کشـور بـا اشـاره بـه فراخـوان بهزیسـتی بـرای 
فرزندخواندگـی کـودکان دارای بیمـاری و 
معلولیت، بیـان کـرد: فراخـوان اخیـر در جهت 
آگاه سـازی جامعـه بـرای فرزندخواندگـی ایـن 
کـودکان صـورت پذیرفته اسـت. به ایـن صورت 
کـه متقاضیـان ابتدایـی می تواننـد عـلاوه بـر 
مراجعـه بـه سـامانه ملـی فرزندخواندگـی بـه 
 www.adoption.behzisti.net آدرس
بـه سـامانه پیامکـی 3000012311 نـام، نـام 
خانوادگـی و اسـتان خـود را پیامـک بزننـد تـا 
همکاران با آن هـا تماس گرفته و سـایر جزییات 

را برای شـان تشـریح کننـد.
وی در خصـوص تاثیـر شـیوع ویـروس کرونا بر 
تعـداد کـودکان فاقـد سرپرسـتی که طـی دوره 
کرونا به سـازمان بهزیسـتی واگذار شـده اند نیز 
بیـان کـرد: کودکانـی بوده اند کـه به هـر نحوی 
به علـت فـوت والدین تحت پوشـش بهزیسـتی 
قرار گیرند اما هیـچ کودکی به علت مـرگ و میر 
ناشـی از ویروس کرونای والدین خود وارد مراکز 
نگهداری بهزیسـتی نشده اسـت. تمامی آنان در 
خانواده هـای نسـبی و سـببی خود سـاماندهی 
شـده اند و برخی کـه نیاز بـه حمایت داشـته اند 
مـورد حمایـت قـرار گرفته انـد. اولویت بـودن و 
مانـدن کـودک در خانواده زیسـتی خود اسـت.

بابایی ادامـه داد: معمولا خانواده هایی به سـمت 
پذیـرش کـودکان دارای معلولیـت یـا بیمـاری 
خاص می رونـد که از منظـر آمادگـی، از آمادگی 
بالاتـری نسـبت بـه سـایر خانواده ها برخـوردار 
هسـتند؛ بعضـی از این کـودکان عـلاوه بـر نیاز 
مالی بـرای درمـان، نیـاز به توجـه ویـژه والدین 

را دارنـد.
وی بیان کـرد: بـا توجه بـه زمان نسـبتا طولانی 
برای پذیرش سرپرسـتی کودکان، مـا این امکان 
را بـرای متقاضیـان کـودکان بـالای پنج سـال و 
همچنیـن کـودکان دارای معلولیت یـا نیازمند 
درمـان قائـل شـده ایم کـه خـارج از نوبـت بـه 

تقاضـای آنان رسـیدگی شـود.
مدیرکل کودکان و نوجوانان سـازمان بهزیستی 
کشـور تصریح کرد: برخی از این کـودکان دارای 
معلولیت، کودکانی هسـتند که خانواده آمادگی 

روحی و روانی پذیرش آنها را نـدارد و آنها را برای 
نگهداری به بهزیسـتی می سـپارد. تنها مسـئله 
مالی در میان نیسـت و هسـتند خانواده هایی که 
با حمایت مالـی حاضر به پذیـرش مجدد کودک 
خودشـان شـده اند. اولویـت مـا قطعا بازگشـت 

کودک بـه خانواده زیسـتی خود اسـت.
بابایـی بـا تاکیـد بـر اینکـه خانواده هایـی کـه 
خواهـان پذیـرش کـودکان دارای معلولیـت یـا 
نیازمنـد درمان هسـتند طبیعتا بایـد از آمادگی 
روحـی و شـرایط مالـی مناسـب تری نسـبت به 
سـایر خانواده ها برخـوردار باشـند کـه البته این 
مسـئله نسـبی اسـت و با توجه بـه نـوع بیماری 
یا شـرایط کـودک متفـاوت اسـت، یادآور شـد: 
این چنیـن نیسـت کـه تصـور کنیم نگهـداری 
ایـن کـودکان توانمنـدی مالـی بسـیار بالایـی 
می طلبـد. همـان طـور کـه اشـاره شـد آمادگی 
روحی خانواده بـرای پذیرش این کودک بیشـتر 
دارای اهمیـت اسـت. وی ایـن را هـم گفـت که 
بهزیسـتی آمادگـی دارد بـرای خانواده هـای 
متقاضی نگهداری این کودکان تسـهیلاتی برای 
ارتبـاط درمانـی با موسسـات خیریـه درمانی در 
نظر گیـرد تـا کـودک بتوانـد در خانـواده مراتب 

درمانـی خـود را سـپری کند.
بابایـی بـا تاکیـد بـر اینکـه خانواده هایـی کـه 
خواهـان پذیـرش کـودکان دارای معلولیـت یـا 
نیازمنـد درمان هسـتند طبیعتا بایـد از آمادگی 
روحـی و شـرایط مالـی مناسـب تری نسـبت به 
سـایر خانواده ها برخـوردار باشـند کـه البته این 

مسـئله نسـبی اسـت و با توجه بـه نـوع بیماری 
یا شـرایط کـودک متفـاوت اسـت، یادآور شـد: 
این چنیـن نیسـت کـه تصـور کنیم نگهـداری 
ایـن کـودکان توانمنـدی مالـی بسـیار بالایـی 
می طلبـد. همـان طـور کـه اشـاره شـد آمادگی 
روحی خانواده بـرای پذیرش این کودک بیشـتر 

دارای اهمیـت اسـت.
وی بیان کـرد: بـا توجه بـه زمان نسـبتا طولانی 
برای پذیرش سرپرسـتی کودکان، مـا این امکان 
را بـرای متقاضیـان کـودکان بـالای پنج سـال و 
همچنیـن کـودکان دارای معلولیت یـا نیازمند 
درمـان قائـل شـده ایم کـه خـارج از نوبـت بـه 

تقاضـای آنان رسـیدگی شـود.
مدیرکل کودکان و نوجوانان سـازمان بهزیستی 
کشـور تصریح کرد: برخی از این کـودکان دارای 
معلولیت، کودکانی هسـتند که خانواده آمادگی 
روحی و روانی پذیرش آنها را نـدارد و آنها را برای 
نگهداری به بهزیسـتی می سـپارد. تنها مسـئله 
مالی در میان نیسـت و هسـتند خانواده هایی که 
با حمایت مالـی حاضر به پذیـرش مجدد کودک 
خودشـان شـده اند. اولویـت مـا قطعا بازگشـت 

کودک بـه خانواده زیسـتی خود اسـت.
وی ایـن را هـم گفـت کـه بهزیسـتی آمادگـی 
دارد بـرای خانواده هـای متقاضـی نگهـداری 
این کـودکان تسـهیلاتی بـرای ارتبـاط درمانی 
بـا موسسـات خیریـه درمانـی در نظـر گیـرد تا 
کـودک بتوانـد در خانـواده مراتـب درمانی خود 

را سـپری کنـد.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری با تاکید بر 
اینکه قوانین بازنشستگی باید اصلاح شوند گفت: 
اصلاحات پارامتریک باید اجرا شود که یکی از آنها 
"سن بازنشستگی" است. امید به زندگی بهبود یافته 
اما سن بازنشستگی را پایین آورده ایم و برعکس عمل 
کرده ایم. اصطلاحاتی از این دســت خیلی جدی 
در دســتور کار قرار دارند.  به گزارش ایسنا، محمد 
اسکندری در حاشیه هفدهمین سالروز گرامیداشت 
روز خانواده و تکریم بازنشستگان که به همت صندوق 
بازنشستگی کشــوری در پژوهشگاه صنعت نفت 
برگزار شد، با بیان اینکه معیشت بازنشستگان از جمله 
موارد مدنظر صندوق بازنشستگی است در خصوص 
گلایه از عدم پرداخت برخی معوقات گفت: صندوق 
بازنشستگی کشوری در حوزه حقوق بازنشستگان 
تابع کامل سازمان برنامه و قانون بودجه است و پیگیر 

مطالبات هستیم. 
وی با بیان اینکه معیشت، دغدغه همیشگی ماست 

اظهار کرد: ایراد جدی در کشور تورم است و هرچه 
می دویم به تورم نمی رسیم و این یک مسئله جدی 
است. اینکه ریشه تورم کجاست و عاملش چیست؟ 
باید مدنظر قرارداد بگیرد. معیشــت بازنشستگان 
دغدغه همیشگی ماســت، چه در باب حقوق و چه 
بیمه تکمیلی باشد.  مدیرعامل صندوق بازنشستگی 
کشــوری افزود: ماده 85 قانــون مدیریت خدمات 
کشوری در این کشور اجرا نمی شود و یا تبعیض وجود 
دارد، به شدت پیگیر هستیم. برخی دستگاه ها که 
خوب بودجه می گیرند به پرسنل و بازنشستگان خوب 
می رسند ولی برخی که پرسنل و بازنشسته پرتعداد 

دارند این رسیدگی را ندارند. 
اسکندری ضمن اعلام این خبر که امکان خریدهای 
تخفیفی و تقسیطی دوباره و گسترده تر راه افتاده 
است گفت: بازنشســتگان می توانند تا سقف 50 
میلیون تومان خرید داشــته باشند که البته میزان 
دقیق آن بستگی به میزان حقوق دریافتی شان دارد. 

نرخ کارمزد آن پایین آمده و شش درصد شده است. 
وی ادامه داد: اخبار مربوط به وام ضروری بازنشستگان 
نیز اعلام شد. وام ازدواج فرزندان بازنشستگان را یک بار 
به روز کردیم و به متقاضیان پرداخت شد. امیدواریم 
بتوانیم یک بار دیگر در آینده نزدیک وام را به همه 

کسانی که در صف هستند، اعطا کنیم. 
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشــوری درباره 
گلایه برخی بازنشستگان پیرامون قطع یارانه شان 
گفت: ما هم درخواست کرده ایم که یک دسترسی 
به مرکز تماس ما بدهند که به بازنشستگان پاسخگو 
باشیم. منتها فقط در این حد می توانیم اقدام کنیم و 
پاسخگو باشیم که چرا یارانه شان قطع شده، اما به طور 
کلی این موضوع در حوزه ما نیست ولی امیدواریم با 
پیگیری هایی که انجام می دهیم، بتوانیم پاسخ و اقدام 

مناسبی انجام بدهیم. 
اسکندری درباره سن پایین بازنشستگی در کشور 
نیز اظهار کرد: قانون بازنشســتگی در کشــور ما 

مشکلات عدیده دارد. یک کف سن بازنشستگی باید 
درنظرگرفته شود. اکنون میانگین سن بازنشستگی 
صندوق کشوری حدود 51 سال است. این سن تازه 
ابتدای پختگی و شکوفایی به ویژه در عرصه مدیریتی 
است. در حوزه بازنشستگی سیاست هایی داشتیم که 

به نظرم اشتباه هستند.
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشــوری درباره 
گلایه برخی بازنشستگان پیرامون قطع یارانه شان 
گفت: ما هم درخواست کرده ایم که یک دسترسی 
به مرکز تماس ما بدهند که به بازنشستگان پاسخگو 
باشیم. منتها فقط در این حد می توانیم اقدام کنیم و 
پاسخگو باشیم که چرا یارانه شان قطع شده، اما به طور 
کلی این موضوع در حوزه ما نیست ولی امیدواریم با 
پیگیری هایی که انجام می دهیم، بتوانیم پاسخ و اقدام 
مناسبی انجام بدهیم.  وی ادامه داد: ابلاغ سیاست های 
رهبری در حوزه تامین اجتماعی به این معناست که 
شروع به اصلاح کنیم. پیش نویس پیشنهادی خود 
را برای وزیر ارسال کرده ایم، این قوانین بازنشستگی 
باید اصلاح شوند. اصلاحات پارامتریک باید اجرا شود 
که یکی از آنها سن بازنشستگی است. امید به زندگی 
بهبود یافته اما سن بازنشستگی را پایین آورده ایم و 
برعکس عمل کرده ایم. اصلاحاتی از این دست خیلی 

جدی در دستور کار قرار دارند.

رسیدگیخارجازنوبتبهزیستیبهمتقاضیان
فرزندخواندگیکودکانبیمار

 مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری خبر داد

اصلاح»سنبازنشستگی«دردستورکار

معترضان، اطلاعات خانوار 
خود برای » دهک بندی« و 

»وسع سنجی« را اصلاح کنند
سرپرســت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشــاره به برخی 
مشکلات در ترکیب بندی خانوار در پایگاه اطلاعات رفاهی ایرانیان 
و انجام "وسع ســنجی ها" گفت: وزارت تعاون بر اساس اطلاعات 
موجود، وسع سنجی را انجام می دهد ما تلاش کردیم طی یکی دو 
ماه گذشته مجدد وسع سنجی انجام دهیم اما این یک فرایند رو به 
تکامل است و اگر مردم اعتراض و مشکلی دارند، اطلاعات خود را 

اصلاح و اعلام کنند تا بتوانیم روی آن اقدام کنیم. 
به گزارش ایســنا، محمدهادی زاهدی وفا با بیان اینکه به برکت 
انقلاب اسلامی امید به زندگی از 55 به ۷6.2 سال ارتقاء یافته است 
گفت: این افزایش 20 ساله امید به زندگی دستاورد بزرگی است و از 

آن سو تکالیفی را برای مجریان و قانونگذاران ایجاد می کند. 
سرپرســت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه طبقه 
پیشکسوتان مســتحق ترین به دریافت خدمات متناسب با سن 
خودشان هستند گفت: ما دغدغه خدمات بهداشتی را برای این گروه 
نباید داشته باشیم، اما اشکالاتی در نظامات بهداشتی ما وجود دارد. 
سرانه بهداشتی ما چندان کم نیست، اما یکی از اشکالات به نظام 

ارجاع برمی گردد. باید بهره وری در این زمینه ارتقاء یابد. 
وی با اشاره به اینکه پیگیر خدمات رسانی به بازنشستگان هستیم 
گفت: وزارت رفاه متکفل بحث یارانه هاست. یک قسمت از کار ما در 
پایگاه اطلاعات رفاه به این برمی گردد که سازمان هدفمندی باید 
ترکیب بندی خانوارها را که تغییر پیدا می کنند را به ما اعلام کنند. 
این اطلاعات از دولت گذشته به روز نشــده بودند. یک روایت این 
است که از سال 93 و یک روایت این است که از سال 99 بروزرسانی 

انجام نشده بود. 
سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: وزارت تعاون 
بر اساس اطلاعات موجود وسع سنجی را انجام می دهد؛ ما تلاش 
کردیم طی یکی دوماه گذشته مجدد وسع سنجی انجام دهیم اما این 
یک فرایند رو به تکامل است و اگر اعتراض و مشکلی وجود داشت، 
اطلاعات خود را اصلاح و اعلام کنید تا بتوانیم روی آن اقدام کنیم. 

وی افزود: سیاست های کلی ابلاغی تامین اجتماعی و برنامه هفتم 
توسعه و اصلاح وضعیت صندوق ها در دست طراحی و تدوین است. 
ما از هرگونه پیشــنهاد اصلاحی مدبرانه برای ارتقای وضع موجود 

استقبال می کنیم.

جشنواره هنری »آوای مهر« در جهت حمایت از 
افراد دارای معلولیت در سه بخش برگزار می شود.
به گزارش ایسنا، سمانه زمانی ـ رئیس جشنواره 
و مدیرکل بهزیستی استان تهران ـ درباره این جشنواره گفت: 
آیین افتتاحیه جشنواره آوای مهر روز چهارشنبه مورخ پنجم 
مردادماه از ساعت 19 تا 20:30 در خانه  موزه دکتر معین و 
استاد امیرجاهد برگزار می شود و از سخنران های این برنامه 
دکتر علی محمد قادری )معاون وزیر و رئیس سازمان بهزیستی 
کشور( و چهره های دیگر سیاسی، فرهنگی و هنری خواهند بود.
وی افزود: جشنواره ویژه افراد دارای معلولیت است و در سه 
بخش »موسیقی«، »ادبیات« و »خوشنویسی« برگزار می شود 
و علاقمندان می توانند روز بعد از برگزاری آیین افتتاحیه 
جشنواره، یعنی از تاریخ 6 مرداد به بعد، آثار خود را به دبیرخانه 
جشنواره به آدرس خیابان پیروزی، چهارصد دستگاه، انتهای 
خیابان بایزید بسطامی، خانه موزۀ دکتر معین و استاد امیرجاهد 

ارسال نمایند.
زمانی درباره ی ارسال آثار گفت: علاقمندان می توانند آثار خود 
را تا پایان آبان ماه، روی سی دی کپی کرده و پس از تکمیل فرم 
درخواستی ارسال کنند و همچنین این امکان فراهم شده 
تا از طریق واتس اپَ و تلگرام فرم مربوطه و آثار خود را برای 
دبیرخانه ارسال کنند. اعلام نتایج و بررسی آثار در آذرماه انجام و 

اطلاع رسانی خواهد شد.
زمانی درباره شرایط سنی شرکت کنندگان گفت: رده سنی 
شرکت کنندگان از این قرار است که 5 تا 11 سال گروه الف، 
12 تا 18 سال گروه ب، 19 تا 35 سال گروه ج، و 36 سال به بالا 
نیز رده سنی د، که با توجه به نوع معلولیت از یکدیگر تفکیک 

خواهند شد.
وی در پایان درباره ی جزییات بخش های جشنواره توضیح 
داد: بخش موسیقی در قالب تک خوانی، دونوازی، و گروه نوازی 
برگزار خواهد شد. عزیزان می بایست قطعه ای را حداقل 3 دقیقه 
و حداکثر 5 دقیقه ضبط کنند.  بخش شعر و ادبیات، شامل شعر 
نو، کلاسیک، و قطعه ادبی می شود و موضوع نیز آزاد خواهد بود.
این جشنواره از سوی اداره کل بهزیستی استان تهران و با 
مشارکت خانه موسیقی ایران، شهرداری تهران، خانه موزه دکتر 

معین و استاد امیرجاهد و دیگر نهادها برگزار خواهد شد.

طرح تشدید برخورد با تخلفات پنهان و مخدوش 
کردن پلاک در سطح معابر پایتخت در دستور 
کار پلیس قرار گرفت. به گزارش ایسنا، سرهنگ 
علی همه خانی از شروع طرح تشدید برخورد با تخلفات پوشش ، 
مخدوشی و فقدان پلاک موتور سواران همانند خودروها توسط 
تیم های  پلیس راهور تهران بزرگ مستقر در سطح معابر شهر تهران 
خبر داد.  سرهنگ علی همه خانی درباره اجرای طرح تشدید برخورد 
با تخلفات پوشش و مخدوشی پلاک در سطح معابر پایتخت گفت: 
تیم های مستقر  در سطح معابر ، تقاطع ها و میادین شهر تهران بزرگ 
طرح تشدید برخورد با تخلفات پوشش، مخدوشی و فقدان پلاک 
موتور سواران را اجرا خواهند کرد.  وی ادامه داد:بر همین اساس و در 
طرح تشدید برخورد با تخلفات پلاک، ضمن توقیف موتورسیکلت، 
پرونده قضایی تشکیل و به دادسرا معرفی می شود و پلیس راهور 
تهران بزرگ مأموریت دارد با استقرار در معابر، ضمن شناسایی 
متخلفین )مخدوشی پلاک( همانند خودروها نسبت به اعمال قانون 
و  معرفی به مراجع قضایی اقدام کند. وی گفت: به استناد ماده ۷20 
قانون مجازات اسلامی هرکس که در ارقام و مشخصات پلاک وسیله 
نقلیه موتوری تغییری ایجاد و یا پلاک وسیله دیگری را به آن الصاق 

کند به حبس از شش ماه تا یکسال محکوم خواهد شد.
معاون آموزش  و فرهنگ ترافیک پلیس راهور تهران بزرگ  افزود: 
راکبینی که اقدام به پوشش پلاک یا مخدوشی  پلاک کرده و 
موتورسیکلت آنها فاقد پلاک بوده  و یا خود از طریق پوشاندن یا 
گذاشتن وسایل مختلف مانند ماسک بر روی ارقام پلاک اقدام به 
پوشش پلاک موتورسیکلت می کنند در صورت مشاهده مأمورین 
ضمن جلوگیری از تردد آن ها در این طرح توقیف و روانه پارکینگ 
شده و درباره مخدوشی پلاک پرونده آن ها به مراجع قضایی ارسال 
خواهد شد.  سرهنگ همه خانی گفت: راکبین موتورسیکلت توجه 
داشته باشند که پلاک وسیله نقلیه  آنها باید همواره همانند روز اولی 
که پلاک را تحویل گرفته اند بدون هیچگونه مخدوشی و دستکاری 
در عقب موتورسیکلت جهت رویت به صورت خوانا نصب شده  باشد.

بر اساس گزارش مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور تهران بزرگ، 
همه خانی بیان کرد: برخورد با تخلفات پوشش و مخدوشی پلاک 
از مطالبات اجتماعی شهروندان است که پلیس راهور تهران بزرگ 

آن را پیگیری می کند.

وزیر کشــور از اســتانداران سراسر کشور 
خواســت به فوریت و با برنامه ریزی جامع 
و عملیاتی، هرچه ســریع تر به جمع آوری 
معتادان متجاهر از سطح شهرها اقدام کنند.

به گزارش ایسنا، دکتر احمد وحیدی امروز 
دوشنبه در نشست مشترک با استانداران 
سراسر کشــور، این مطلب را مورد تاکید 
قرار داد. وی افزود: در شرایط کنونی یکی 
از چالش های مهم مدیریت شهری مساله 

معتادان متجاهر است که اثر نامطلوب بر چهره عمومی شهر دارد.
رئیس شورای امنیت کشــور تصریح کرد: باید با تمام ظرفیت های ملی و استانی مساله 
حضور معتادان متجاهر در سطح شهر مدیریت شود و در این خصوص استانداران باید ورود 

جدی داشته باشند.
دکتر وحیدی یادآور شد: واقعیت این است که معتادان متجاهر امنیت عمومی شهرها را 
به خطر می اندازند و برای همین لازم است با رویکرد جهادی این مساله هر چه سریع تر 

برطرف شود.
بر اساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، در این نشست، یوسف نوری وزیر آموزش 
و پرورش، رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی، اسکندر مومنی دبیرکل ستاد مبارزه با مواد 

مخدر و قاسم رضایی جانشین فراجا حضور داشتند.
دکتر وحیدی یادآور شد: واقعیت این است که معتادان متجاهر امنیت عمومی شهرها را 
به خطر می اندازند و برای همین لازم است با رویکرد جهادی این مساله هر چه سریع تر 

برطرف شود.

رئیس فراکسیون ســلامت سالمندان 
مجلس شورای اســلامی گفت: به طور 
جدی پیگیریــم دارو و بیمــاری های 
مختص دوران سالمندی را تحت پوشش 
بیمه قرار دهیم تا اگر سالمندی مبتلا شد 

نگران هزینه هایش نباشد.
به گزارش ایســنا، محمدعلی محسنی 
بندپی در هفدهمین سالروز گرامیداشت 
روز خانواده و تکریم بازنشستگان که به 

همت صندوق بازنشستگی کشوری در پژوهشــگاه صنعت نفت برگزار شد با بیان 
اینکه بازنشستگان با مسائل اقتصادی، معیشتی و درمان دست و پنجه نرم می کنند، 
گفت: تکریم بازنشستگان، تکریم بزرگان و پیشکسوتان ما و تکریم کسانی است که 

عمر و جوانی خود را صرف خدمت به کشور کرده اند.
وی افزود: بیش از 30 درصد جمعیت کشــور را سالمندان تشکیل می دهند و نباید 
اجازه دهیم آنها به عللی چون پوکی استخوان و شکستگی ها، زمین گیر شوند. باید به 

سراغ آنها برویم و برنامه های پیشگیرانه برایشان داشته باشیم.
محسنی بندپی ادامه داد: در فراکسیون سلامت ســالمندان مجلس به جد پیگیر 
هستیم که پوشش خدمات درمانی، دارویی و توانبخشی را برای سالمندان ارتقا دهیم.
این نماینده مجلس به طرح پزشک خانواده اشاره کرد و گفت: با جدیت پیگیر شکل 
گیری طرح پزشک خانواده هستیم. پزشک موظف است به احوال شما رسیدگی کند 
تا قبل از اینکه گرفتار بیماری شــوید با غربالگری و شناسایی نشانگان آن، اقدامات 

پیشگیرانه به کار ببندد.

وزیر بهداشت با اشاره به شرایط بیماری 
کرونا در کشــور و با بیان اینکه هر گونه 
ســرماخوردگی را مشــکوک به کرونا 
بدانید، تاکید کرد: اکنون وضعیت کشور 
تغییر کرده و در این شرایط باید احتیاط 
کنیم؛ بنابراین در تجمعات، وسایل نقلیه 
عمومی و محیط های عمومی ماسک زده 

و رعایت بیشتری انجام دهیم.
به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی 

درباره وضعیت کرونا در کشور، گفت: بارها در صحبت هایم اعلام کردم که بیماری 
کرونا یک بیماری است که حالا حالاها در دنیا هست و به این زودی از بین نمی رود. 
ممکن اســت در مقاطعی شــدت و ضعف پیدا کند، اما این ویروس مانند ویروس 
آنفلوآنزا، ویروسی است که تا مدت ها در دنیا خواهد ماند. فقط همه دانشمندان به 
دنبال این هســتند که ویروس از حالت همه گیری یا پاندمی به حالت تک گیری یا 
آندمیک بدل شود. با این حال علت اینکه این اتفاق در دنیا نمی افتد، این است که یک 
نابرابری در واکسیناسیون و در مقابله با ویروس وجود دارد. طبق نرم سازمان جهانی 
بهداشــت باید بالای 60 درصد در جوامع واکسیناسیون علیه کرونا انجام شود. این 
در حالی است که آمار کشورهای آفریقایی شش تا هفت درصد واکسیناسیون است.

وی افزود:  اگر ســابقه امُیکرون را نگاه کنیم، این ویروس از کشورهای آفریقایی و 
آفریقای جنوبی شروع شد و در همه جا منتشر شد. در کشورها ارتباطات و مسافرت ها 
وجود دارد و همین موضوع باعث می شود که ویروس به سرعت در جهان منتشر شده 

و از کشوری به کشور دیگر رود.

دستور وزیر کشور به استانداران برای جمع 
آوری سریع تر معتادان متجاهر

رئیس فراکسیون سلامت سالمندان مجلس اعلام کرد
مجلس برای تحت پوشش قرار دادن 

داروهای سالمندان تلاش می کند

وزیر بهداشت:

بیمه قوی، لازمه اجرای »دارویاری« است

رقابت کم توانان جسمی در حوزه 
»موسیقی« و »خوشنویسی«

 توقیف موتورسیکلت های 
پلاک مخدوش
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به گزارش خبرگزاری مهر، هادی حجازی فر 
دبیر نوزدهمین جشــنواره نمایش عروسکی 
تهران- مبارک با اعلام ثبت نام نزدیک به 100 اثر 
برای رقابت در این جشنواره با گذشت حدود 2 
هفته از انتشار فراخوان، از حضور امیدوارکننده 
گروه های شهرستانی در جشنواره امسال خبر 
داد و تاکید کرد: استقبال خانواده تئاتر عروسکی 
از جشنواره بسیار مثبت بوده و امیدواریم امسال 

آثار درخشانی را شاهد باشیم.
وی با اشاره به اینکه از حدود 100 اثر عروسکی 
که تاکنون برای حضور در این رویداد امسال 
ثبت نام کرده اند بیش از نیمی از آثار مربوط به 
گروه های تئاتری از شهرســتان های مختلف 
است، ابراز امیدواری کرد جشنواره امسال شاهد 
حضور باکیفیت تر و قدرت مندتری از گروه های با 
استعداد و جوان در سراسر کشور باشد و فرصت 

دیده شدن را در اختیار این گروه ها قرار دهد.
حجازی فر ادامه داد: پیش بینی می کردیم پس 
از چند سال رکود در فضای نمایش عروسکی 
به دلایلی مثل کرونا و … ایجاد رونق دوباره در 
این حوزه با مشکلاتی همراه باشد اما این میزان 
استقبال، ما را به داشتن جشنواره ای با روح تازه 

و پر از اتفاقات خوب امیدوار کرد.
دبیر جشنواره در پایان با اشاره به حضورش در 
تبریز و گفتگو با فعالان نمایش عروسکی استان 
آذربایجان شرقی که هفته گذشته برگزار شد، 
افزود: در این نشست ضمن شنیدن مشکلات 
گروه ها برای تولید آثار نمایشــی، قرار شد با 
حمایت های ستاد جشنواره و همراهی فعالان 
تئاتر عروسکی این استان، انجمن تخصصی 
نمایش عروسکی همزمان با افتتاح جشنواره 

تهران، در تبریز شروع به فعالیت کند.
نوزدهمین جشــنواره بین المللــی نمایش 
عروســکی تهران - مبــارک از 22 تا 30 مهر 
1401 به دبیری هــادی حجازی فر در تهران 

برگزار خواهد شد.
ثبت نام برای شــرکت در جشــنواره از نیمه 
تیرماه از طریق ســایت جشــنواره به آدرس 
tehranpuppet.com آغاز شــده و تا 
پانزدهم مرداد ماه ادامه خواهد داشت. در بخش 
کودک و بزرگســال هر یک 15 اثر و در بخش 
فضای باز هم 10 اثر برای شرکت در جشنواره 

پذیرفته خواهند شد.

برنامه های کودک به اندازه انگشتان 
دست هم نیست!

هشدار می دهم
بــه گــزارش خبرگــزاری مهر،محمد 
مســلمی با اشــاره به مجموعه نمایشی 
»دوقلوها« که هنوز بــه تولید و پخش 
نرسیده اســت بیان کرد که چند ماهی 
اســت درگیر دکور و ساخت آن هستیم 

اما به نتیجه نرسیده است.
محمد مسلمی سازنده برنامه »دوقلوها« 
که چند ماهی اســت درگیر ساخت این 
برنامه اســت درباره آخرین وضعیت آن 
به خبرنگار مهر بیان کــرد: دنیا دارد با 
ســرعت عجیبی به ســمت جلو می رود 
و کارهایی در حوزه کــودک و نوجوان 
انجام می دهــد که دارد این قشــر را به 
واسطه گرافیک های جذاب یا تفکری که 
دارند به سمت خود جلب می کنند اما ما 
هنوز نتوانســته ایم این فضا را به دست 
بگیریم. کودکان ما گوشی ها را به دست 
می گیرنــد و این فضا آن هــا را مجذوب 

خود کرده است.
وی اضافه کرد: در این فضا تلویزیون یک 
بخش است و تئاتر و سینما و حوزه های 
دیگر هــم همینطور اســت، باید نوعی 
وحدت و همدلی به وجــود بیاید تا کار 
کودک و نوجوان شکل بگیرد. اینگونه من 
آینده روشنی برای این حوزه نمی بینم. 
این بازیگر و سازنده برنامه های کودک با 
اشاره به برنامه خود عنوان کرد: ما چهار 
یا پنج ماه است که برای »دوقلوها« دکور 
زده ایم اما یا متن باید عوض شود یا پول 
ندارند و به همین دلایــل کارمان هنوز 
وارد مرحله تولید و پخش نشده است. در 
حالی که قرار بود فصل دوم این مجموعه 

نوروز پخش شود.
وی اضافه کــرد: الان برنامه های کودک 
تلویزیون به اندازه انگشت های یک دست 
هم نیست، یعنی بســتری وجود ندارد 
و این خوب نیســت چون بــرای بچه ها 
قهرمانی ســاخته نمی شــود به ویژه در 
مقابل رسانه های مختلفی که انیمیشن ها 
و برنامه هــای مختلفی می ســازند. باید 
مشــاوران و متخصصــان دور هم جمع 
شــوند و با توجه به ذائقه کودک امروز 
تصمیم بگیرند و راه حلــی برایش پیدا 
کنند. وی در پایان به معضلات کودکان 
امروز اشاره و بیان کرد: بچه های الان نه 
دوستی دارند نه در کوچه بازی می کنند 
و اینقدر خبرهای بد می شوند که گاهی 
برخی شان قرص می خورند و در سنین 
کودکی دچار افســردگی شده اند و اینها 
همان مشکلاتی اســت که باید برایشان 

فکری کنیم.

تهیه کننده فیلم سینمایی »ناخدا خورشید« گفت: فیلمنامه نویسی کاری 
نیست که در گوشه خانه و با تخیل انجام شود چرا که نیاز به دانش گسترده 
و به  روز دارد. هارون یشایایی در گفت وگو با خبرنگار سینمایی ایرنا و در 
توضیح مشکلات حال حاضر سینمای ایران بیان کرد: این روزها فیلم های 
سینمایی که ساخته می شوند )همه را نه، اما کم وبیش( می بینم و مشکلاتی 
در آن ها وجود دارد. تهیه کننده فیلم سینمایی ناخدا خورشید )ناصر تقوایی 
1365( ادامه داد: چون دیگر کار حرفه ای سینما را انجام نمی دهم، صرفاً 
می توانم از منظر یک بیننده درباره این آثار اظهارنظر کنم و از این منظر 
باید بگویم که مشکل اساسی آثاری که تولید می شوند این است که قصه ها 
بسیار تکراری هستند. به همین دلیل وقتی شما یک فیلم را می بینید، انگار 
تمامی فیلم ها را دیده اید. وی تاکید کرد: البته فیلم ها ساخته می شوند و 
با وجود یکی دو فیلم خوبی که در این سال ها ساخته شده، از شروع سال 
1401 تعداد تماشاگران به شدت کاسته شده است. یعنی به رغم این 
که سالن های سینمایی با ظرفیت کامل برقرار بوده اما تعداد تماشاگران 

به شدت کم بوده است.
از ابتدا مشکل فیلمنامه داشتیم

یشایایی با اشاره به مشکل مزمن سینمای ایران یادآور شد: ما از ابتدا هم 
مشکل فیلمنامه داشتیم اما آنچه مطرح است این است که این مشکل 
بسیار بیشتر شده؛ بخشی از این موضوع هم البته متأثر از کنترل و بازبینی 

فیلم نامه ها و مسائلی از این دست است.
تهیه کننده فیلم های ای ایران، هامون، کیمیا و نون و گلدون ادامه داد: 
به هرحال این  همه مشکل نیست و بخشی از آن به خود فیلمنامه نویسان و 
توانایی و تبحر آنان بازمی گردد. وی افزود: فیلمنامه نویسی یک علم است و 
یک فیلم نامه نویس باید اطلاعات و دانش بین رشته ای داشته باشد؛ یعنی 
از علوم تاریخ، جامعه شناسی و ... اطلاعات داشته باشد. ضمن این که باید 

بسیار فیلم ببیند و آثار خوب دنیا و ایران را تماشا کند.

تهیه کننده »ناخدا خورشید«: 

فیلمنامه نویسی کار گوشهِ خانه
 به مدد تخیل نیست

ثبت نام 100 اثر در جشنواره »مبارک«

حضور امیدوار کننده 
شهرستان ها

تصویربرداری سریال جدید »عشق کوفی« برای پخش در ایام ماه 
محرم آغاز شد.

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی سازمان هنری رسانه ای اوج، 
تصویربرداری سریال »عشق کوفی« به کارگردانی حسن آخوندپور و 

تهیه کنندگی سعید سعدی همزمان با شروع ماه محرم آغاز شد.
»عشق کوفی« قرار است در 14 قسمت روایتگر یک عشق در کوفه 
سال 61 هجری قمری باشد و ماجرای آن تا واقعه کربلا و شهادت 

سیدالشهدا)ع( ادامه پیدا کند.
شبنم قربانی و سعید شریف دو بازیگر اصلی این سریال هستند.

سریال »عشق کوفی« یکی از محصولات جدید سازمان هنری رسانه ای 
اوج است که در شهرک غزالی ضبط خود را آغاز کرده است.

سریال محرمی »عشق کوفی«
 کلید خورد

فـرزاد کریمـی معتقـد اسـت آمـوزش درس هـای 
عمومی به درسـتی انجـام نشـده و به جـای این که 
ایـن  درس هـا را تقویـت و عیب یابی کننـد، صورت 
مسـئله را پـاک کرده انـد. در واقـع تصمیـم حـذف 
ادبیات فارسـی از کنکـور به گونه ای اعلام شکسـت 

در نظـام آموزشـی بوده اسـت.
فـرزاد کریمـی - شـاعر، پژوهشـگر و مـدرس - 
در گفت وگـو بـا ایسـنا دربـاره حـذف درس هـای 
عمومی از کنکـور 1402 اظهار کـرد: از این تصمیم 
تعجـب کـردم. اگـر بناسـت کنکـور حـذف شـود، 
این کـه بخواهنـد در یـک مرحلـه عمومی هـا را 
، اصـلا کار  حـذف کننـد و بعـد اختصاصی هـا را
معقولـی نیسـت. این که حـذف درس هـای عمومی 
مقدمـه ای بـر حـذف کنکـور باشـد، اصـلا درسـت 
نیسـت، می شـد بـا یـک برنامه ریـزی درسـت، 

کنکـور را حـذف کـرد.
 او افـزود: اگـر قـرار باشـد سـوابق تحصیلـی در 
آزمـون ورودی دانشـگاه ها لحـاظ شـود، آن جا هم 
مجموعـه ای از درس هـای عمومـی و اختصاصـی را 
داریم کـه دانش آمـوزان ارجحیت را بـه درس های 
اختصاصـی می دهنـد، زیـرا مطمئـن هسـتند 
درس هـای عمومـی در کنکـور نمی آیـد. پـس 
درس هـای اختصاصـی را می خواننـد؛ حتـی بـه 
قیمـت تضعیف درس هـای عمومی زیرا هم سـوابق 
تحصیلـی اش بـالا مـی رود و هـم در کنکـور تاثیـر 

بیشـتری دارد.
 کریمـی بـا بیـان این کـه بـا انتقـال درس هـای 
تفـاق خاصـی  بق تحصیلـی، ا عمومـی بـه سـوا
نمی افتـد، گفـت: ایـن موضـوع روی کاغـذ شـاید 
خوب باشـد امـا در عمـل اتفـاق خاصـی نمی افتد. 
ما سـه گـروه درس عمومـی داریـم، زبـان و ادبیات 
فارسـی، تعلیمات دینی و زبـان خارجه )انگلیسـی 
و عربـی( کـه فکـر می کنـم ایـن تصمیـم یک جـور 
اعلام شکسـت در نظـام آموزشـی در هر سـه  گروه 
یـاد شـده باشـد؛ بـا وضعیتـی کـه در شـبکه های 
اجتماعـی می بینیـم معلـوم اسـت کـه میـزان 
نهادینه شـدن فرهنـگ دینـی در دانش آمـوزان 
چقـدر بـوده اسـت. در گـروه  زبان هـای خارجـی 
ند زیـرا بچه هـا،  هـم اصـلا موفقیتـی نداشـته ا
عمدتا زبـان خارجی )انگلیسـی، فرانسـه و آلمانی( 
را خـارج از نظـام آموزشـی فـرا می گیرنـد. اگـر 
بخواهنـد بـه نظـام آموزشـیِ آمـوزش و پـرورش 
اتـکا کننـد، عمـلا هیـچ زبـان خارجـی ای را یـاد 
نمی گیرنـد. دربـاره درس عربـی هم فکـر نمی کنم 
تأثیـری داشـته باشـد. ایـن درس بـا ایـن فلسـفه 
ایجاد شـد که زبـان عربی، زبـان قرآن اسـت و لازم 

اسـت بچه هـا آمـوزش ببیننـد امـا فکـر نمی کنـم 
آمـوزش زبـان عربـی در درک و فهـم دانش آموزان 
و فارغ التحصیـلان از متـون عربـی و قرآنـی تأثیری 

داشـته باشـد.
او دربـاره وضعیت زبـان و ادبیات فارسـی نیـز بیان 
کرد: وضعیـت زبـان و ادبیات فارسـی هـم تعریفی 
نـدارد، حتـی در بیـن فارغ التحصیـلان دکتـری 
زبـان و ادبیـات فارسـی هـم می بینـم در نـگارش 
فارسـی و اسـتفاده از مقدمات زبان فارسـی مشکل 
دارنـد. همـه این هـا از آمـوزش نادرسـت ادبیـات 
و زبـان فارسـی در دوره دبسـتان و دبیرسـتان 
نشـأت می گیـرد. احتمـالا مسـئولان هم احسـاس 
می کننـد در ایـن زمینه هـا، شکسـت خورده اند که 

ایـن  تصمیـم را گرفتنـد.
ایـن منتقـد ادبـی خاطرنشـان کـرد: اگـر آمـوزش 
زبان انگلیسـی، زبان عربی و زبان و ادبیات فارسـی 
ضعـف داشـته بـه جـای این کـه ایـن  درس هـا را 
تقویـت و عیب یابـی کننـد کـه چـرا ایـن شـیوه 
آمـوزش بـه نتیجـه نرسـیده اسـت، بـه ایـن بهانـه 
که مـا می خواهیـم کنکور را حـذف کنیـم، صورت 
مسـئله را پـاک کرده انـد. خب کنکـور را هـر زمان 

کـه بخواهیـد، می توانیـد حـذف کنیـد.
 کریمـی در ادامـه دربـاره آسـیب های حـذف ایـن 
درس هـا، بـا تأکید بـر این کـه بیشـتر آسـیب ها در 
حـوزه زبـان و ادبیـات فارسـی اسـت، توضیـح داد: 
در زمینـه گـروه معـارف، صدا وسـیما و ارگان هـای 
بسـیاری هسـتند کـه تولیـد محتـوا می کننـد. 
پـس اگـر ایـن درس حـذف شـود، لطمـه ای بـه 
آن نمی رسـد چـون در جاهـای دیگـر بـه آن 
می پردازنـد. یـا همانطـور کـه گفتـم دانش آموزان 
ز نظـام  علاقه منـد بـه زبـان خارجـی بیـرون ا
آموزشـی بـه فراگیـری آن اهتمـام می ورزنـد، زیرا 
بـا اکتفا بـه نظـام آموزشـی چیـزی یـاد نمی گیرد. 
امـا دربـاره درس زبـان و ادبیـات فارسـی این گونه 
نیسـت؛ در صـدا و سـیما بـه ایـن درس خیلـی 
پرداختـه نمی شـود و خـارج از نظـام آموزشـی هم 

کسـی دنبالـش نمـی رود.
او بـا اشـاره بـه کـم اهمیت بـودن زبـان و ادبیـات 
فارسـی بیـن خانواده هـا اظهـار کـرد: امـروزه زبان 
انگلیسـی یا دیگـر زبـان خارجـی بـرای ارتباطات، 
پژوهـش و حتـی مسـافرت اهمیـت و ضـرورت 
دارد. هـم پـدر و مادرهـا و هـم دانش آمـوزان 
برای آمـوزش ایـن زبـان اهتمـام دارنـد اما شـاهد 
سـاده انگاری دربـاره زبـان فارسـی هسـتیم. نسـل 
نـی کـه خـود را در فضـای مجـازی نشـان  جوا
می دهد نه خـود به زبـان فارسـی اهمیـت می دهد 

و نـه برای بـزر گ ترهایشـان مهم اسـت، اگـر آن ها 
کلمـه  انگلیسـی ای را اشـتباه بگوینـد، بزرگترهـا 
سـریع تصحیـح می کننـد امـا در زبـان فارسـی، 
جمـلات و کلمه هـا اشـتباه اسـتفاده می شـود و 

کسـی هـم بـه آن هـا ایـرادی نمی گیـرد.
ایـن شـاعر خاطرنشـان کـرد: اگـر بخواهیـم بنـا 
را بـر ایـن بگذاریـم کـه گروه هـای مهندسـی و 
پزشـکی چـه نیـازی بـه زبـان فارسـی دارنـد، باید 
بگویـم همیـن الان وضعیتمـان در حـوزه زبـان و 
ادبیـات فارسـی خیلـی اسـفناک اسـت. در بیـن 
دانش آموختـگان زبـان و ادبیات فارسـی در مقاطع 
بـالای تحصیلـی مشـکل و بحـران داریم. چـرا یک 
مهنـدس یـا پزشـک نیابـد زبـان و ادبیـات زبـان 
فارسـی اش قـوی باشـد؟ این هـا مسـئله فرهنگـی 
اسـت. زبـان و ادبیـات فارسـی زبـان بـرای مـا 
ایرانی هـا، زبانـی مانند زبان انگلیسـی نیسـت بلکه 
فرهنـگ مـا اسـت، زمینـه فرهنگـی مـا در زبـان و 

ادبیـات فارسـی اسـت.
یـن منظـر  ز ا د: حتـی بایـد ا مـه دا دا کریمـی ا
نـگاه کنیـم، نخبـگان مهندسـی و پزشـکی مـا 
کـه مهاجـرت می کننـد، سـفرای فرهنگـی مـا در  
کشـورهای خارجـی هسـتند. کسـانی کـه زبـان و 
ادبیـات فارسـی برای شـان اهمیـت نـدارد،  قاعدتا 
تاریخ ایـران هـم برایشـان مهـم نیسـت، چنان چه 

امـروزه در میـان جوانـان می بینیـم. بـا ایـن وجود 
چطـور می خواهنـد سـفیر فرهنگی ایـران در غرب 

باشـند؟
ایـن منتقد ادبـی تأکیـد کـرد: زمانی که در کشـور 
خودمـان زبـان و ادبیـات بـه هـر بهانـه ای تضعیف 
شـود، در واقـع فرهنـگ ایـران اسـت کـه تضعیـف 
می شـود. شـما از قشـر دانشـجو در هـر مقطعی که 
باشـد، چهـار سـوال دربـاره تاریخ ایـران بپرسـید، 
عمدتـا نمی داننـد. دربـاره تاریـخ معاصر ایـران که 
اصـلا نمی داننـد، گاه بـا تاریـخ پادشـاهی و نقـاط 
عطف تاریـخ ایران هم آشـنا نیسـتند. قطعـا زمانی 
که بـا تاریخ آشـنا نباشـید، بـا تغییـرات و تحولات 
زبانی هم آشـنا نمی شـوید و چون با تحـولات زبان 
آشـنا نیسـتید، از کلمـات اشـتباه و دسـتور زبـان 
اشـتباه اسـتفاده می کنیـد و اسـمش را می گذارید 

مقتضیـات روز!
فرزاد کریمـی در پایـان گفت: چـرا غلط نویسـی ها 
را مقتضیـات روز در نظـر می گیـرم، زیرا بـا ادبیات 
و تحـولات آن آشـنا نیسـتیم. نـه بـا تاریخ مـان 
آشـنا هسـتیم، نـه بـا پیشـینه فرهنگی مـان و نـه 
بـا پیشـینه زبانمـان. تنهـا زبان فارسـی نیسـت که 
در معرض خطـر قـرار می گیـرد بلکه یـک فرهنگ 
ملی و فرهنـگ ایرانـی که بسـترش زبـان و ادبیات 

فارسـی اسـت، دچـار مشـکل می شـود.

حذفادبیاتازکنکوراعلامشکستنظامآموزشیاست
سنا

: ای
س

عک

مدیـرکل مرکـز هنرهـای تجسـمی وزارت 
فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی معتقـد اسـت 
جریان سـازی مؤثـر جشـنواره هنرهـای 
تجسـمی جوانـان از طریـق اتصـال آن بـه 
جشـنواره هنرهای تجسـمی فجـر، ممکن 

خواهـد بـود.
به گـزارش خبرگـزاری مهر به نقل از سـتاد 
خبری بیسـت و نهمین جشـنواره هنرهای 
تجسـمی جوانان ایران، عبدالرضا سـهرابی 
مدیرکل مرکـز هنرهای تجسـمی و رئیس 
شورای سیاستگذاری جشنواره بیست و نهم 
ضمن اشـاره به اهـداف و اهمیـت برگزاری 
جشـنواره هنرهای تجسـمی جوانـان ایران 
گفـت: اهـداف مهـم جشـنواره عبـارت از 
کشـف اسـتعدادهای جوان در عرصـه هنر، 
تسـهیل ارتبـاط سـینه بـه سـینه هنرجـو 
بـا اسـتاد و کادرسـازی بـرای هنـر انقـلاب 

اسـلامی است.
وی افـزود: جشـنواره هنرهـای تجسـمی 
جوانان ایـران، آوردگاهی ملیّ بـرای حضور 
آحاد جوانان ایران اسـلامی و بسـتر وسیعی 
اسـت کـه تنـوع قومـی و فرهنگـی را در 
مقیاس ملیّ شـامل می شـود. به بیان دیگر، 
این جشـنواره هنری فرصت یگانه ای اسـت 
که به طور یکسـان در اختیار عمـوم جوانان 
و نوجوانـان ایـن مرز و بـوم قرار می گیـرد. به 
اعتقاد مـن، ویژگی مهـم جشـنواره، وجود 
عنصـری خـلاق، توانمنـد و ایده پـرداز بـه 
نام جوان اسـت. در ایـن راسـتا نکته مهمی 
کـه باید بـه آن توجـه داشـت این اسـت که 
چگونـه حداکثر امید، نشـاط و انگیـزه را در 

وجـود جوانـان ایجـاد کنیم.
بـه فرصت هـا  اشـاره  سـهرابی ضمـن 
جشـنواره  برگـزاری  ظرفیت هـای  و 
بیسـت و نهم بـه شـیوه حضـوری گفـت: 
برگـزاری جشـنواره بیسـت و نهم به شـیوه 
حضوری پس از دو سـال، می تواند اشـتیاق 
خاصـی را در میـان انبوه جوانـان علاقه مند 
ایجاد کند تـا با شـوق و انگیزه بیشـتری در 
این رویـداد ملیّ هنری شـرکت کننـد. این 
اشـتیاق، در نـوع خـود فرصتی قابـل توجه 
و چه بسـا مهم تریـن ظرفیتـی اسـت کـه 
فـراروی جشـنواره بیسـت و نهم قـرار دارد.

مدیرکل مرکز هنرهای تجسـمی ادامه داد: 
هنگامـی کـه یـک هنرمنـد جـوان فرصت 
حضـور و هم نشـینی بـا اسـاتید مطـرح و 
هنرمنـدان جوان دیگری کـه مانند خودش 
هسـتند را پیدا می کند، انگیـزه و انرژی اش 
مضاعـف می شـود؛ در چنیـن شـرایطی 

می تـوان امیـدوار بـود کـه دسـتاوردهای 
چشـمگیری حاصل شـود. اگر مـا به عنوان 
برگزارکننـدگان جشـنواره، بتوانیـم از این 
فرصـت حداکثـر بهره بـرداری را بـه عمـل 
آوریـم، به بخش مهمـی از آنچه که بایسـته 

اسـت، دسـت یافته ایـم.
رئیـس شـورای سیاسـتگذاری بیسـت و 
نهمین جشـنواره هنرهای تجسمی جوانان 
ایـران در بخـش دیگـری از سـخنان خـود 
ضمن حمایت از تنوع جغرافیایی جشـنواره 
هنرهـای تجسـمی جوانـان گفـت: بایـد از 
طراحـان و سیاسـتگذاران ایـن جشـنواره 
تشـکر کـرد کـه جشـنواره را بـه شـکلی 
طراحـی کرده انـد کـه هـر سـال در یـک 
اسـتان برگزار شـود. میزبانـی از جشـنواره 
جوانـان، فرصـت مغتنمـی اسـت کـه باید 
در اختیـار یکایـک اسـتان های کشـور قرار 
گیرد و خوشـبختانه ایـن اتفاق، تا بـه امروز 

رخ داده اسـت.
سـهرابی تصریـح کـرد: اکنـون سیاسـتی 
کـه در مجموعـه محتـرم وزارت فرهنـگ 
و ارشـاد اسـلامی، معاونـت هنـری و مرکـز 
هنرهای تجسـمی جـاری اسـت، مبتنی بر 
نگاه به بیـرون از مرکـز، عدالت گسـتری در 
توزیع امکانـات و خلق فرصت های یکسـان 
بـرای آحـاد هنرمنـدان اسـت. بـا توجـه به 
برگـزاری مجـازی جشـنواره طـی دو دوره 
اخیر و عطف بـه آنکه در دو سـال گذشـته، 
همـه اسـتان های کشـور بـه شـکل جدی 
درگیـر کرونـا بودنـد، جمع بنـدی مـا ایـن 
بود که شـاید در مقطع کنونی، اسـتان های 

دیگر بـه انـدازه تهـران آمادگـی میزبانی از 
جشنواره بیسـت و نهم را نداشـته باشند. اما 
بی تردیـد دوره بعـدی جشـنواره را در یکی 
دیگر از اسـتان های کشـور برگـزار خواهیم 
کرد؛ چرا کـه معتقدیـم فرصـت میزبانی از 
جشـنواره بایـد به طـور یکسـان در اختیـار 

همـه اسـتان ها قـرار گیرد.
سـهرابی در بخـش پایانـی سـخنان خـود 
خاطرنشـان کـرد: برگـزاری جشـنواره 
هنرهای تجسـمی جوانان، اگرچه می تواند 
بـه کشـف اسـتعدادهای جـوان هنـری در 
مقیـاس ملّـی منجر شـود، امـا باید بـه این 
نکتـه توجـه داشـت کـه جوانـان مسـتعدّ 
ایـن عرصه رهـا نشـوند. اگـر این جوانـان را 
آن چنان کـه باید در مسـیر فعلیت بخشـی 
بـه استعدادهایشـان قـرار ندهیـم و امـکان 
حضورشـان در رویدادهـا و میادیـن هنری 
بزرگ تـر را فراهـم نکنیـم، جریان سـازی 
مـورد انتظار، محقـق نخواهد شـد. بنابراین 
اگر بـه دنبال جریان سـازی مناسـب و موثر 
فرهنگی-هنری هسـتیم، باید بتوانیم میان 
جشنواره هنرهای تجسـمی جوانان و دیگر 
رویدادهـای مهـم هنـری به ویژه جشـنواره 
هنرهـای تجسـمی فجـر، اتصال مناسـبی 

برقـرار کنیم.
بیست و نهمین جشـنواره هنرهای تجسمی 
جوانـان ایـران بـا هـدف رقابـت در عرصـه 
خلاقیت های هنری، ارتقای توان تخصصی 
هنرجویـان و معرفـی اسـتعدادهای جـوان 
هنری، شهریور ماه امسـال در تهران برگزار 

می شـود.

مردمی  مشارکت های  و  فرهنگی  ون  معا
لیات با  زسازی عتبات عا د توسعه و با ستا
ئه خدمت کمیته  ا ر ی ا مادگی برا علام آ ا
اسکان و پذیرایی به زائران اربعین حسینی 
م  نجا مه ریزی های به ا نا ساس بر گفت: برا
ربعین حسینی  نی ا یرا رسیده 130 موکب ا
رائه خدمت به بانوان  در خاک عراق برای ا

زائر اختصاص یافته است.
ر  خبرنگا با  گفت وگو  در  فضلی  ا یوسف 
عتبات عالیات با بیان اینکه به دلیل کاهش 
ز طرفی  دید و ا ا نا و حذف رو بیماری کرو
یی  ه پیما ا ر یین  آ گذشته  دوسال  توقف 
کم نظیر  ستقبال  ا منتظر  ید  با بعین،  ر ا
مردم باشیم اظهار داشت: با توجه به اینکه 
ین  یی به ا مسئولیت کمیته اسکان و پذیرا
ئه هرگونه  را ستاد سپرده شده است برای ا
ز هیچ  بعین حسینی ا ر ن ا ئرا ا خدمت به ز

کوششی دریغ نخواهیم کرد.
ینکه در حال حاضر حدود 3  وی با بیان ا
نه فعالیت در کشور  هزار موکب دارای پروا

آماده برپایی موکب و ارائه خدمت هستند، 
د: 56 درصد این تعداد موکب در  دامه دا ا
ئه  ا ر بقی در داخل کشور ا خاک عراق و ما
خدمت به زائران اربعین را عهده دار خواهند 

بود.
ون فرهنگی و مشارکت های مردمی  معا

لیات  عا عتبات  زسازی  با و  توسعه  د  ستا
کنون  تا منظور  همین  به   : کرد تصریح 
چندین جلسه توجیهی با مسئولان استانی 
برگزار شده است و تعامل و هماهنگی خوبی 
ئه  ا ر ا ی  برا مختلف  ه های  دستگا بین  در 

هرچه بهتر خدمت به زائران برقرار است.

130موکبایرانیدرعراقبرایارائهخدمت
درایاماربعینبهبانواناختصاصیافت

جریانسازیموثرجشنوارهتجسمی
جوانانازراهاتصالبهجشنوارهفجر
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13 فیلمنامه و طـرح مرتبط با ایثار و شـهادت بـه دبیرخانه بنیاد شـهید و امور 
ایثارگران شهرسـتان های استان تهران واصل شـده بود که از بین آنها فیلمنامه 
راز آلفـا 3 در مرحلـه اول مـورد تایید اعضای تخصصی کمیسـیون هنـری قرار 

گرفت. 
بـه گـزارش خبرنـگار ایرنـا در جلسـه کمیسـیون هنـری بنیـاد شـهید و امور 
ایثارگران، کارشناسـان حاضر فقط فیلمنامـه راز آلفـا 3 را تایید کردنـد و دیگر 
طرح ها را عـلاوه بر اینکـه از نظـر محتوایی ضعیف دانسـتند، اعـلام کردند که 
آثار ارسـالی دارای ساختار منسـجمی نبوده و نویسـندگان باید با نوشتن طرح 
برای فیلمنامه های خود آشـنا شـوند. اعضـای تخصصی این کمیسـیون اعلام 

کردند فیلمنامـه مذکور نیـاز به اصلاحـات دارد. 
اعضای کمیسـیون هنری بنیاد شـهید و امور ایثارگران شهرسـتان های استان 
تهران متشـکل از حسـین مسـافر آسـتانه بازیگر، کارگردان و اسـتاد دانشگاه، 
رسول آذرسـرا مدیر گروه معارف شـبکه پنج سیما، محمد سـجاد خسرو آبادی 
مدیر گروه معارف شـبکه سـه، میثم مـرادی معـاون هنـری اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسـلامی استان تهران، سـید مرتضی حسـینی مدیرکل امور هنری بنیاد 
شـهید و امور ایثارگران و عبدالله مرتضوی مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران 
اسـتان تهران به عنوان رئیس کمیسـیون و شـاهین عسـگریان دبیـر و طاهره 

تبیریی رئیس هنری اداره اسـناد و انتشـارات بنیاد شـهید هستند.
*پرداخت صددرصد هزینه های پژوهشی از سوی بنیاد شهید*

سـید مرتضی حسـینی مدیرکل هنری بنیـاد شـهید و امـور ایثارگـران گفت: 
تمام هزینه هـای پژوهـش و نـگارش و همچنیـن 30 درصد هزینه هـای تولید 
فیلـم از سـوی بنیـاد  شـهید و امـور  ایثارگـران پرداخـت می شـود. هزینه های 
سـاخت فیلم های مسـتند شـهدا نیز به صـورت کامل از سـوی بنیاد شـهید و 
امور ایثارگـران پرداخت می کنـد. هر اسـتان می تواند یک اثر شـاخص در قالب 

سـریال، فیلم سـینمایی و مسـتند فاخر تولید کند. 
*هنر بهترین مسیر برای انتقال پیام است*

همچنین مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرسـتان های استان تهران با 
بیان اینکه هنر بهترین مسـیر بـرای انتقال پیام اسـت، گفت: با اسـتفاده از هنر 
می توان مفهوم بلند ایثـار و فداکاری را که فـارغ از پایبندی به دیـن قابل احترام 

اسـت، به نمایش و تصویر کشید. 
عبدالله مرتضوی افـزود: ایثارگران به دلیل اینکه از سـلامت و آرامش و آسـایش 
خـود بـرای دفـاع از هم نـوع و رسـیدن به سـر منـزل مقصـود، گذشـتند قابل 

احترام هسـتند.

فیلمنامهرازآلفا3ازسویبنیادشهیدبرای
تولیدانتخابشد
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ســرمربی تیم ملی کشــتی آزاد جوانان گفت: 
شرایط آماده ســازی تیم در حال انجام است و 
نفرات اصلی با بررســی لازم تا چند روز آینده 

مشخص و قطعی خواهد شد.
»محســن کاوه« روز دوشــنبه در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا اظهار کرد: در مسابقات قهرمانی 
کشتی آزاد جوانان آســیا در بحرین، تیم ایران 
توانســت خواســته های ما را برآورده کند، اما 
برنامــه اصلی و کوتــاه مدت ما این اســت که 
نفرات را به ســمت تیم ملی بزرگسالان هدایت 
کنیم. با حمایت و پشتوانه ســازی اصولی این 
نفرات می توانند در آینده در مســابقات جهانی 
و المپیک افتخارآفرین باشــند چرا که معتقدم 
باید از این مرحله عبور کرد و آینده از آنان است.
وی بیان کرد: در مســابقات قهرمانی آسیا تیم 
کشتی آزاد جوانان در 10 وزن  ممکن، 8 مدال 
طلا و یک نقره کســب کرد کــه نتیجه خوبی 
برای این تیم محسوب می شــود. نفرات اصلی 
برای حضــور در رقابت های جوانــان جهان در 
بلغارســتان تا چند روز آینده مشخص خواهد 

شد.
سرمربی تیم کشتی آزاد جوانان در پاسخ به این 
سوال که تعدادی از نفرات تیم جوانان امسال در 
انتخابی تیم ملی بزرگسالان نیز حضور داشتند، 
عملکرد آنان را چگونه ارزیابی می کنید؟ گفت: 
عملکرد نفــراتِ جوان در ترکیب بزرگســالان 
مطلوب بود، اصل عملکرد ما که در سال گذشته 
نیز رخ داد حضور سه تن از کشتی گیران جوان 
در ترکیب تیم بزرگسالان بود. امسال نیز احمد 
محمدنژاد جوان با حضور در چرخه تیم ملی و 
اعزام به تورنمنت تونس نتوانســت به موفقیت 
لازم برسد چرا که باید این جوانان تلاش کنند تا 
برای مسابقات پیش رو توانمندی و تجربه خود 
را ارتقا دهند و بیشــترین هم و غم فدراسیون 

استفاده از ظرفیت این جوانان است. نفراتی از 
جمله احمد محمد نژادجوان و امیررضا معصومی 
به عنوان نفــرات دوم تیم ملی بــا برنامه ریزی 
در ســال های آینده به تیم بزرگسالان هدایت 

خواهند شد.
رقابت های کشــتی آزاد جوانان قهرمانی آسیا 
روزهای 18و 19 تیرماه در شــهر منامه بحرین 
برگزار شــد و در پایان تیم ایران توسط آرمین 
حبیــب زاده در وزن 61 کیلوگــرم، حســین 
محمدآقایی در وزن ۷0 کیلوگرم، عرفان الهی 
در وزن ۷4 کیلوگرم، سبحان یاری در وزن ۷9 
کیلوگرم، عارف رنجبــر در وزن 86 کیلوگرم، 
مبین عظیمــی در وزن 92 کیلوگرم، امیرعلی 
آذرپیرا در وزن 9۷ کیلوگرم، سالار حبیبی در 
وزن 125 کیلوگرم بــه مدال طلا و رضا مومنی 

در وزن 5۷ کیلوگرم به مدال نقره دست یافت.
آزادکاران کشــورمان بــا کســب 228 امتیاز 
مقتدرانه عنوان قهرمانی قاره کهن را از آن خود 
کردند و تیم های هند با 185 امتیاز و قزاقستان 

با 148 امتیاز دوم و سوم شدند.
رقابت های کشــتی قهرمانی جوانان جهان در 
ســال 2022 روزهای 24 تا 30 مردادماه سال 
جاری در شهر صوفیه بلغارستان برگزار می شود.

جهانی صربستان با غیبت روسیه 
حساسیت لازم را ندارد

کاوه در خصــوص محرومیت تیم روســیه از 
حضــور در پیکارهای قهرمانــی جوانان جهان 
گفت: با توجه به نزدیک بودن و همچنین رقابت  
ایران و روســیه، علاقه مند بودم تا در مسابقات 
جهانی روس ها حضور داشــته باشــند چرا که 
نبود این کشور در رقابت های جهانی جذابیت و 
حساسیت کشتی را کم می کند. مدعیان زیادی 
از جمله آمریکا، جمهوری آذربایجان، گرجستان، 
ازبکستان و هند امســال در رقابت های جهانی 
حضور دارند که حریفان اصلی کشــورمان در 
بلغارستان به حســاب می آیند که باید خود را 

برای رقابت با این مدعیان آماده کنیم.
بلوغ ورزشی تیم بزرگسالان

 در جهانی بلگراد
مدیر فنی تیم های ملی کشــتی همچنین بیان 
کرد: تیم ملی کشــتی آزاد بزرگسالان در حال 
حاضر به بلوغ خود رســیده اســت. فدراسیون 
نیز در بخش زیربنایی و کشتی هزینه خوبی را 
انجام داده است. با توجه به مسابقات تدارکاتی، 
اردوهــا و تورنمنت های مختلــف معتقدم تیم 
ملی بزرگسالان شرایط خوبی دارد. هدف اصلی 
ملی پوشــان حضور در المپیک 2024 پاریس 
است تا شادی را برای مردم کشــور به ارمغان 

آوردند.
کاوه ادامه داد: در مسابقات جهانی 2021 نروژ 
شاهد مبارزه های خوبی از ســوی ملی پوشان 
بودیم، تغییر چند وزن از جمله رحمان عموزاد، 
رضا اطری و امیر محمد یزدانی و تجربه نفراتی 
از جمله علیرضا سرلک، محمد نخودی، حسن 

یزدانــی، کامران قاســم پور، محمد حســین 
محمدیان و امیر حسین زارع می تواند نتایج لازم 

در رقابت های صربستان به همراه آورد.
وی با اشــاره به اینکه احتمال برگزار نشــدن 
بازی های آســیایی 2023 هانگژو وجود دارد 
گفت: با توجه بــه در پیش بــودن رقابت های 
جهانی و کسب سهمیه المپیک در سال آینده 
عدم برگزار نشدن بازی های آسیایی دور از ذهن 
نیست. با توجه به تعویق بازی ها به علت کرونا، 
مسئولان برگزار کننده برای کیفیت برگزاری آن 
رایزنی خواهند کرد ولی احتمال برگزار شدن آن 

ضعیف به نظر می رسد.
مدیر فنی تیم های ملی بــه معرفی نفرات برتر 
کشتی آزاد برای حضور در مسابقات همبستگی 
کشورهای اسلامی نیز پرداخت و گفت: نفرات 
اصلی تیم ملی کشــتی آزاد بــرای حضور در 
بازی های همبستگی کشورهای اسلامی تا 2روز 
آینده مشخص خواهند شد و منتخبان 1۷ و 18 

مرداد ماه به قونیه ترکیه اعزام می شوند.

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد جوانان:

ترکیبجهانیکشتیآزادجوانانتاچندروزآینده
گزارش

ایرنا

واعظ آشتیانی: انتخابات 
فدراسیون فوتبال پرُچالش 

خواهد بود
مدیرعامل اسبق باشگاه اســتقلال، گفت: حواشی زیاد برخی افراد 
و بازی های زرد رسانه ایی باعث شده تا انتخابات فدراسیون فوتبال 

خیلی زودتر از انتظار، پرچالش شود.
امیر واعظ آشتیانی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ورزشی ایرنا 
در خصوص تایید صلاحیت برخی کاندیدای فدراسیون فوتبال اظهار 
داشت: بحث تایید صلاحیت ها به نظر من جدی نیست و این بیشتر 
شبیه یک بازی هست تا نظرات مجمع را مطلع شوند. تا زمانی که 
رسما فدراسیون فوتبال یا سخنگوی کمیته بدوی اظهار نظر نکنند 

به اعتقاد من نباید به این بازی ها توجه کرد.
وی تصریح کرد: روز گذشته نصرالله فغانپور )رئیس سابق دپارتمان 
حقوقی فدراسیون( صحبت هایی را در تلویزیون مطرح کرد که روزبه 
وثوق احمدی )رئیس سابق کمیته تعیین وضعیت فدراسیون( به 
بهترین شکل ممکن پاســخ صحبت ها را داد. صحبت های دیروز 
دوستان هم نشان می دهد که همه این رفتارها بازی است و ما اگر 

بخواهیم تصمیم درستی بگیریم نباید وارد این بازی شویم.
مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال در خصوص اینکه آیا نباید کمیته 
بدوی در خصوص برخی مسایل استعلام بگیرد، گفت: جایی که برای 
کمیته بدوی فدراسیون فوتبال یا هر فدراسیون دیگری ابهام دارد 
باید از فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( استعلام بگیرند و این هیچ 
ایرادی ندارد. وی تاکید کرد: همچنین 2 نفر از اعضای کمیته بدوی به 
دلیل داشتن شغل دولتی و یک نفر هم به خاطر بعضی صحبت ها که 
تضاد منافع ایجاد کرد به نظر من نمی توانند در کمیته بدوی اظهار نظر 
کنند و در این رابطه به صورت رسمی به کمیته اخلاق شکایت کردم. 
قائم مقام ســابق ســازمان تربیت بدنی وقت با اشــاره به اظهارات 
حجت الاسلام نصرالله پژمانفر رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس 
گفت: باید از اظهارات صریح و روشــن وی تقدیر کــرد. او رئیس 
کمیســیون اصل 90 هســت و پرونده های مختلفی در خصوص 
تمامی موارد به این کمیسیون ارجاع داده می شود. متاسفانه یکی 
از نمایندگان ورزشــی به اظهارات او واکنش نشــان داده که اصلا 
موافق این رفتارها نیستم. این دوستان باید بدانند نمایندگان مردم 
می توانند نظرات خود را آزادانه بیان کنند و قرار نیست برای هر اظهار 

نظر اجازه بگیرند.
واعظ آشتیانی گفت: از اعضا مجمع فدراسیون فوتبال می خواهم 
از گذشــته درس بگیرند و براســاس اطلاعات و شــناخت دقیق 
تصمیم گیری کنند. باید تصمیمی گرفته شــود تا در آینده برای 

جبران آن نیاز به تلاش بیشتر نداشته باشیم.
وی در خصوص اینکه گفته می شــود امضاهای او برای حضور در 
انتخابات کامل نیست، اظهار داشت: من مشکلی ندارم و هر زمانی 
که کمیته بدوی بخواهد در خدمت هستم تا نواقص پرونده خود را 
کامل کنم. اینکه می گویند باید امضاها همزمان با بسته شدن سامانه 
داده می شد اصلا صحیح نیست و پرونده من ناقص بود و تعریف آن 

مشخص است.
مدیرعامل اسبق باشگاه اســتقلال گفت: وقتی شما می روید روی 
ســایت مدارک خود را بارگذاری می کنید و فدراســیون ســاعت 
1۷:30 دقیقه تاییدیه ثبت نام شما را می دهد باید سایت باز باشد تا 
مابقی مدارک پیوست شود اما وقتی سایت بسته می شود یعنی شما 
تائیدیه ثبت نام دارد و باید به شما سه روز زمان دهند تا ناقصی خود 

را برطرف کنید.
وی تاکید کرد: فدراسیون فوتبال باید سامانه خود را اصلاح کند و ما 

نباید تاوان این بی تدبیری را بدهیم.

رییس کمیته مســابقات فدراســیون هندبال 
می گوید انصراف و یا اضافه شدن برخی تیم ها به 

لیگ برتر هنوز 100 درصدی نیست.
مراد کرمی در گفت و گو با ایسنا، در خصوص انصراف و اضافه شدن 
تیم ها به لیگ برتر هندبال مردان اظهار کرد: قرار است همه تیم ها 
تا هفته آینده مبلغ ورودی لیگ را پرداخت کنند و مکاتبات لازم 

را انجام  دهیم تا ببینیم وضعیت تیم ها چیست.
رییس کمیته مسابقات فدراسیون هندبال در ادامه گفت: تیم 
پیکان برای حضور در این دوره از لیگ برتر هندبال مردان اعلام 
آمادگی کرده است با این وجود تا هفته آینده که تکلیف تیم ها 
مشخص نشود نمی توان تعداد دقیق تیم های حاضر در لیگ را 
مشخص کرد. برنامه ریزی ما برای لیگ مردان 10 تیم و زنان 8 تیم 
است اما اگر تعداد تیم ها بیشتر هم شود مشکلی نخواهیم داشت.

کرمی در خصوص آغاز لیگ برتر هندبال مردان و زنان گفت: لیگ 
برتر هندبال مردان از اوایل مهر استارت خواهد خورد اما تاریخ آغاز 
لیگ برتر زنان مشخص نیست و منتظر زمان برگزاری مسابقات 
قهرمانی آسیا هستیم. اگر این مسابقات برگزار شود که لیگ برتر 
بعد از آن یعنی آذر و دی شروع می شود. اگر این مسابقات برگزار 

نشود لیگ زنان را می توانیم زودتر استارت بزنیم.

باشگاه پرســپولیس پس از واریز پول حاصل از 
فروش عرضه اولیه ســهام خود وام سنگینی را 
دریافت کرد تا بتواند چنــد بازیکن مطرح را به 

خدمت بگیرد.
به گزارش خبرنگار مهر، باشگاه پرسپولیس قبل از شروع نقل 
و انتقالات تابستانی خود توانست به 350 میلیارد تومان درآمد 

حاصل از فروش عرضه اولیه سهام باشگاه دست پیدا کند.
با این حال رضا درویش مدیرعامل سرخپوشــان برای صرف 
هزینه های جاری از طریق این مبلغ، سراغ سپرده گذاری این 
مبلغ در یکی از بانک های کشور رفت تا بتواند وام کلان دریافت 

کند.
درویش پس از واریز 350 میلیارد تومان به حساب این بانک، 
توانســت وام 120 میلیارد تومانی دریافت کرده و آن را برای 

هزینه های نقل و انتقالات تابستانی و امور جاری صرف کند.
مبلغ قابل توجهی که بازپرداخت آن از محل ســود 6 میلیارد 
تومانی مربوط به عرضه اولیه سهام که در بانک قرار داده شده 

است پرداخت می شود.
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس توانست با 120 میلیارد تومان 
توانست ضمن حفظ بازیکنانی همچون مهدی ترابی و میلاد 
سرلک سراغ علیرضا بیرانوند، مرتضی پو رعلی گنجی، گئورگی 
گولسیانی، سعید صادقی، سروش رفیعی، محمد مهدی احمدی 

و دانیال اسماعیلی فر رفته و آن ها را سرخ پوش کند.

آغاز لیگ برتر هندبال 
مردان از مهر

راهکار 120 میلیارد تومانی
 برای پرسپولیس

خبر

خبر

خبر

رنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - مایه حیات، مایه روشنایی، مظهر 
برعکس، گه  برعکس، گه  - گه  پاكی 
برعکس - حرف همراهی عرب - منقار 
بخیل،   - اتمسفر2  غلات،  از   - کوتاه 
فرومایه، از آثار ژان باتیست - برآمدگی ته 
كفش، دندانه سوهان - اثری از ابوالقاسم 
مهمانخانه   - پوستین   - پزشکی3 
سبزه  و  چمن  معنای  به  ای  کلمه   -
، مرغان  - جای پا، رفوزه4 - جفتك 
- کسی که ورزش مشت زنی را انجام 

می دهد، بوکسور - لیوان چایی خوری 
5 - نوعی چاشنی غذا، آهو ری - مقابل 
آینده، گذشته - بستنی به کمر، به کمر 
میبندند - تکرار حرف6 - پسوند مراقبت 
- شایستگی - درودگر7 - مردمک گیاه 
- شهر توت، جشنواره معتبر سينمائي، 
اشکانی8  پادشاهان  از   - درشت  بخیه 
 - - کویر9  تیر  نشانه   - وارونه  به   -
نزدیکان، بستگان، خویشان - سوار بی 
همتا10 - خرمن گندم - تله ماهی گیر، 
هالوژن  عرب،  دست   - مشبك  پارچه 
نمک طعام، از هالوژنها - به طور ناگهانی، 

 - مهره شطرنج  صورت،   - یكباره11  به 
پاداش و اجر - نازک بدن، ظریف اندام12 
- حرف دوم یونانی، از الفبای یونانی - 
کاشف ویروس13 - چراگاه ایلات - كم 
كردن - منزل بزرگ14 - سبزینه، ماده 
سبز گیاه - خرس فلكی، خرس آسمان 
- عدد کار خراب کن، عددی یک رقمی، 
عدد خیطی15 - دانه خوشبو، سیاهدانه 
مصدر  علامت  لاتین،  هنوز   - معطر 
جعلی - رودی در فرانسه، از باشگاه های 
فرانسوی - یک عامیانه، یك خودمانی - 

به اندازه، زوبین

عمودی
1 - الفت، انس گرفتن، عادت - خوب 
شیرازی،  بله  جمع،  نشانه   - مختصر 
ادب - خداوند، چاشنی غذا -  بی  بله 
مرزی گیلان  شهر   - قایقرانان2  پاروی 
- شقاوت3 - حرف نداری، كلام فقدان 
اشاره،  ضمیر   - غیراکتسابی  علم   -
اشاره به دور، از خواهران برونته - قلعه 
حكومتی، قلعه كوچك4 - ستاره کم پیدا، 
ستاره معروف، نامی پسرانه - مطبوع ، 
دلپذير - كیسه وسایل خیاطی5 - پایان 
بریتانیا -  اشراف  زندگی  نامه - شیوه 
حرف انتخاب، بله آلمانی، حرف گزینش 
- برهنه، عریان، همسر اسكارلت6 - از 
از  بیماریهای پوستی - جمع سیف - 
و هند7 - جمع  سازهاي ضربي چين 
ملح، كشتی بان - آخرین لایه اتمسفر8 
مهربانی  دلسوز،  و  مهربان   ، مهربان   -
جدید،  و  تازه  نخورده،  دست   - کننده 
دوشیزه - نامی پسرانه، از نسل آریا9 - 
خاندان پیغمبر - آدم خسته به دیوار می 

دهد، محل روضه خوانی - کمربند طبی، 
شکم بند طبی10 - خطا، خطا، خطا - 
اولین زیردریایی اتمی11 - رشته باریك، 
قوت   - سیگار  واحد  سوزن،  رو  دنباله 
لایموت، برکت سفره، محصول خبازی - 

چیزی كه مفت بدست آمده باشد، باد 
می برد12 - نابینا - یهر - نسب کننده، 
نسب شناس13 - فنا نیستی - نام دلون 
بازیگر، گونه ای آچار - ابزار اضافه لازم14 
اصفهان،  قدیمی  نام  تهران،  پادگان   -

اصفهان قدیم - نمایش همراه با شعر 
و موسیقی، نوعی نمایش - خطاب بی 
ادبانه - جنبش15 - پنبه دانه، غوزه پنبه 
- گفتگوی خودمانی - مخفف شاه - مو 

وارونه - زیر پا مانده

جدول شماره 1282

بهنام محمودی با مثبت ارزیابی کردن عملکرد 
تیم ملی ایران در لیگ ملت هــای والیبال بیان 
کرد: والیبال برای پیشرفت نیاز به همدلی، اتحاد، 
کار تخصصی و کارشناســی دارد. دیگر نیاز به 
سیاســی کاری نداریم بلکه به این نیاز است که 
جوانان و کارشناسان متخصص کار را در دست 

بگیرند.
به گزارش ایسنا، لیگ ملت های والیبال 2022 
با قهرمانی فرانســه به پایان رسید. در رده بندی 

نهایی این مســابقات تیم ملی ایران در جایگاه 
هفتم قرار گرفت.

بهنام محمودی در گفت وگو با ایسنا به عملکرد 
تیم ملی در مسابقات اشاره و بیان کرد: تیم ملی ما 
به جز هفته اول عملکرد خوبی داشت و روز به روز 
بهتر شد. اعتماد به نفس و توانایی بازیکنان بروز 
کرد و عملکرد خوبی داشــتند. مربی ایرانی هم 
باعث افتخار بود. چند ســال است که می گویم 
باید به مربیان ایرانی اهمیــت بدهیم. عطایی، 

طلوع کیان و جزیده به نمایندگی از مربیان خوب 
ایرانی انتخاب شــدند و خوشــبختانه عملکرد 
خوبی هم داشتند. او افزود: برخی چهره ها مثل 
اســماعیل نژاد که تجربه حضور در لیگ ملت ها 
را نداشتند، بسیار خوب کار کردند و فوق العاده 
ظاهر شدند. این نشــان می دهد اگر اطلاعات 
کافی از بازیکنان داشته باشیم و توان فنی آن ها را 
در لیگ رصد کنیم، می توانیم روی این بازیکنان 
حساب و در تورنمنت های مختلف از آنان استفاده 

کنیم و دیگر به صورت فرسایشی بازیکنان بزرگ 
را به کار نگیریم که اذیت شوند.

محمودی در ادامه بیان کرد: با یک برنامه ریزی 
دقیق، کارشناسی و حرفه ای می توانیم جایگاه 
خود را بین هشــت تیم المپیک 2024 تثبیت 
کنیم و در 2028 با برنامه ریزی، تجزیه و تحلیل، 
پشتوانه ســازی و آموزش مربیــان جزو چهار 
تیم قرار بگیریــم. این نیاز به همدلــی، اتحاد، 
کار تخصصی و کارشناســی دارد. دیگر نیاز به 
سیاســی کاری نداریم بلکه به این نیاز است که 
جوانان و کارشناسان متخصص کار را در دست 

بگیرند.

بهناممحمودی:والیبالبهسیاسیکارینیازندارد
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خبرخبر

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی گفت که از آســیب های اقتصادی 
کشور غافل شــدیم یا برایمان عادی شده 
است؛ آسیب هایی همچون تورم دو رقمی، 
بیکاری جوانــان و ناهنجاری های اخلاقی و 
فرهنگی برای ما به یک پدیده عادی تبدیل 
شده و نمی توانیم آن ها را مدیریت کنیم. به 
گزارش ایسنا، حجت الاسلام محمدحسین 
حسین زاده بحرینی در همایش ملی اولین 
برنامه گام دوم انقــلاب؛ ضرورت تغییر ریل 
سیاست گذاری کشور در برنامه هفتم توسعه 
اظهار کرد: در تدوین برنامه ششــم توسعه 
تصویر درستی از پایان برنامه وجود داشت و 
انگار تهیه کنندگان آن می دانستند در سال 
پایان اجرای این برنامه، کشور چه وضعیتی 
خواهد داشت. به گفته او مهمترین موضوع 
برای تحقق اهداف برنامه های توسعه تعیین 
پیش نیازهایش است که از آن غفلت کرده ایم؛ 
وقتی یک قدم برای اصلاح نظام بانکی کشور 
و اصلاح نظام مالیاتی برنداشته ایم چه طور 
توقع رســیدن به اهداف را داریم. حســین 
زاده بحرینی با انتقاد از تغییر سقف در لایحه 
بودجه در زمان بررســی در مجلس گفت: 
تهیه و تصویب بودجه نیز مبانی را لازم دارد 
که عدم توجه به آن باعــث وضعیت فعلی 
در تحقق اهداف بودجه شــده اســت. او با 
تاکید بر لزوم اصلاح نظام پرداخت و جبران 
خدمات گفت: دعوایی بیــن دولت و بخش 
خصوصی و همچنین در داخل دولت برای 
انواع استخدام ها وجود دارد. تا زمانی که یک 
نظام پرداخت همگن و قابل اتکا وجود نداشته 
باشد کارکنان هم انگیزه لازم را ندارند کما 
اینکه تفاوت پرداخت حقوق در بین بانک های 
دولتی و خصوصی باعث کم شدن انگیزه در 
کارمندان بانک های دولتی و افزایش تمایل 
آن ها برای  استخدام در بانک های خصوصی 
شده است. این نماینده مجلس با بیان اینکه 
باید نظام تامین اجتماعی اصلاح شود، گفت: 
باید اصلاحات لازم در دســتگاه های متولی 
بیمه و تامین اجتماعی صورت گیرد. اکنون 
سازمان بازنشستگی با داشتن ردیف بودجه 
مبالغ زیادی از بودجه عمومی را می گیرد که 
این به صورت اپیدمی خطرناک درآمده است.

رییسی دستور 
رسیدگی به حقوق 
بازنشستگان را داد

رئیس جمهور از جایگاه والای بازنشستگان 
در کشور به عنوان صاحبان تجربه تجلیل 
کرد و از اراده جدی دولــت برای تقویت 
معیشــت آنان خبر داد. به گزارش ایسنا، 
آیت الله  ســید ابراهیم رئیســی، رئیس 
جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت که یکشــنبه شــب برگزار شد، با 
گرامیداشــت روز تکریم بازنشستگان، از 
اراده جدی دولت برای حمایت و تقویت 
معیشــت بازنشستگان کشــور خبر داد. 
رئیس جمهور با بیان اینکه دولت با رعایت 
عقلانیت در تصمیم گیری ها خود را مکلف 
به اجرای عدالــت می داند، گفت: چنانکه 
پیش از این هم بارها اعلام شــده، دولت 
به طور کامل در جریان مسائل اقتصادی 
جامعه و معیشت اقشار مختلف از جمله 
بازنشســتگان قرار دارد و توجــه به این 
مســئله حیاتی و تلاش برای بهبود آن، 
لحظه ای از اولویت هــای اینجانب خارج 
نشده اســت. رئیســی با تاکید بر اینکه 
بررســی موضوع حقوق بازنشستگان در 
مسیرهای کارشناسی قرار دارد، بخش های 
مرتبط با این موضوع را مکلف کرد که هر 
چه ســریع تر تصمیمات مؤثر و منطبق 
با قانون و به نفع معیشــت بازنشستگان، 
در مســیر ابلاغ و اجرا قرار گیرد. در این 
جلســه علاوه بر بررســی موضوع حقوق 
بازنشستگان، تصمیماتی نیز درباره الزامات 
مربوط به اسقاط خودروهای فرسوده اتخاذ 
شد. بر این اساس وزارت صنعت، معدن و 
تجارت ضمن ارائه گزارشی از وضع تولید 
خودرو، موتورسیکلت و کامیون در کشور، 
پیشــنهاد خود در زمینه حل مشکلات 
موجود در اجرای طرح اسقاط و جایگزینی 
خودروهای فرســوده را مطرح کرد. اعضا 
پس از بحــث و بررســی در این باره مقرر 
کردند دولت در راســتای اجــرای قانون 
جدید ساماندهی صنعت خودرو، الزامات 
اجرا، راهکارهای رفع موانع و مشــکلات 
و نیز تعیین تکلیف ایــن طرح را در قالب 
لایحه ای دو فوریتی به مجلس شــورای 
اسلامی ارائه کند تا هر چه سریع تر زمینه 
اجرای قانون مذکور فراهم شود. در پایان 
جلسه نیز گزارش وزارت امور اقتصادی و 
دارایی در خصوص تکالیف مندرج در قانون 
مصوب بودجه کل کشور در راستای اجرای 
هر چه ســریع تر قانون واگذاری سهام بر 
اساس اولویت های گوناگون تعیین شده، 

مورد بررسی قرار گرفت.

رئیس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه در کشور متولی 
برای توسعه وجود ندارد، گفت: هیچ فردی در کشور به دنبال تحقق 
برنامه توسعه نیست و در واقع سازمان برنامه، سازمان بودجه است 
که همه هم و غمش صرف بودجه می شود. به گزارش ایسنا، بابک 
نگاهداری در همایش ملی اولین برنامه گام دوم انقلاب؛ ضرورت 
تغییر ریل سیاست گذاری کشور در برنامه هفتم توسعه که به 
همت مرکز پژوهش ها برگزار شد، اظهار کرد: در هر کشوری توسعه 
پیشران هایی دارد که از جمله آن می توان به رشد اقتصادی اشاره 
کرد. در سه سال گذشته رشد اقتصادی منفی بوده که امسال مثبت 
شده است. این وضعیت برای نرخ تصویب سرمایه گذاری هم وجود 
دارد. ظرفیت های درونی رشد اقتصادی ناپایدار است که باید آن 
را تقویت کرد. او با اشاره به ظرفیت های جمهوری اسلامی برای 
ترانزیت کالا در کریدور شمالی و شرقی و غربی از طریق روسیه 
و چین، گفت: باید در حوزه اقتصادی با کشورهای همسایه مراوده 
داشت، حال اینکه به ظرفیت های منطقه ای و فرامنطقه ای کم 
توجهی شده است. بخشی از دلیل آن هم به خاطر محدودیت ها و 
علل مختلفی همچون تحریم است. جمع بندی در مرکز پژوهش 
ها این بوده که باید در نظام جدید بین المللی جایابی کنیم چون 
آرایش نظام بین المللی در حال بازآرایی است و باید بتوانیم جای 
خود را درست تعریف کنیم وگرنه تاثیرات منفی برای توسعه و 
پیشرفت خواهد داشت. باید بر روی رشد اقتصادی تمرکز کرد و 
این موضوع به عنوان دال مرکزی برنامه هفتم توسعه باشد. رئیس 
مرکز پژوهش های مجلس تمرکز بر برداشتن موانع سرمایه گذاری 
را امری مهم برشمرد و گفت: باید به سمت اقتصاد منطقه ای و 
فرامنطقه ای حرکت کرد و دیپلماسی اقتصادی در دستور وزارت 
خارجه باشد. اگر ما با جنگ اقتصادی دست و پنجه نرم می کنیم باید 
رویکرد دستگاه دیپلماسی هم به این سمت باشد. حتی رایزنی های 
اقتصادی هم با هدف استفاده از فرصت های اقتصادی در منطقه و 

فرامنطقه تعیین شود.

نگاهداری: 
توسعه در کشور متولی ندارد

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

 از آسیب های اقتصادی 
کشور غافل شدیم

رئیس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه رئیس جمهور صادقانه، 
خالصانه و فعال دولت را مدیریت می کند، بر لزوم همراهی مردم با 

دولتمردان تاکید کرد.
به گزارش مهر محمد اسلامی در پاسخ به این سوال که عملکرد 
دولت سیزدهم در یک ساله اول در رابطه با برآورده کردن 
خواسته های مردم و رهبر انقلاب چگونه بوده است؟ گفت: ارزیابی 
عملکرد بخش به بخش متفاوت است، وقتی برنامه ای در نظر 
گرفته می شود عوامل محیطی بیرونی و درونی شرایطی را به وجود 

می آورد که شما را ناچار به تغییر و اصلاحات می کند.
او افزود: بازار و لجام گسیختگی آن تمام و کمال در اختیار دولت 
نیست و مردم نیز در آن دست دارند قطعاً همکاری جامعه می تواند 

به عبور کشور از شرایط فعلی کمک کند.

دولت نیازمند همراهی مردم است

رئیس مجلس شـورای اسـلامی گفت: امروز هرکسی 
کارآمدی دیـن را در جامعه به اثبات برسـاند، انقلابی 
اسـت؛ یعنی بـه جـوان امـروز که نشـان دهـد نظریه 
اسـلام سیاسـی امـام خمینـی )ره( می توانـد زندگی 
مـردم را هم در بعـد معنـوی و هـم مـادی اداره کند؛ 
چنیـن رفتـاری بیانگـر انقلابـی بـودن اسـت و هـر 
کسـی غیر از ایـن رفتـار کنـد ضدانقـلاب بـوده و در 
مسـیر انقـلاب حرکـت نکـرده اسـت. بـه گـزارش 
ایسـنا، محمدباقـر قالیبـاف صبـح دوشـنبه 3 مرداد 
در دهمیـن اجـلاس رایزنـان فرهنگـی جمهـوری 
اسـلامی ایران با اشـاره به اینکـه امـروزه برخی تصور 
می کننـد کار فرهنگـی، کار رانتی اسـت و دولت باید 
مرتباً بودجـه بدهد تـا این نـوع اقدامـات ادامـه یابد، 
گفـت: بنده البتـه خـلاف ایـن نظـر را دارم و معتقدم 
امـروزه انجـام فعالیـت فرهنگـی در کشـور، از جهت 
اقتصـادی جـزو مجموعه هایـی اسـت کـه می تـوان 
روی آن سـرمایه گذاری کرد مانند همـه فعالیت های 
اقتصادی دیگر و حتـی از آن انتفاع اقتصادی داشـت. 
رئیس مجلس شورای اسـلامی افزود: انقلاب اسلامی 
نعمـت بزرگی به نـام امـام )ره( بـه مـا داد و مـا را با او 
آشـنا کرد؛ در این میان ما با بزرگانی همچون شـهید 
هاشـمی نژاد و مجاهدان بزرگی همچـون حضرت آقا 
آشنا شـدیم و اگر امروز اندیشـمندان خارجی متوجه 
شـدند که فرهنـگ مقولـه مهمی اسـت، بایـد اذعان 
کرد انقلاب اسـلامی فلسـفه وجـودی اش ذاتـاً مبنی 
بر فرهنـگ بـوده و اصلًا انقلاب اسـلامی یـک انقلاب 
فرهنگـی اسـت. وی در همیـن زمینـه افـزود: امـروز 
گفته می شـود اقتصـاد اولویت اسـت، اما بایـد عنوان 
کرد که در ایـن حوزه نیـز نیازمند فرهنگ هسـتیم و 
اگر مشـکلات اقتصـادی حل نمی شـود به ایـن دلیل 

اسـت که در اقتصـاد فهـم فرهنگـی نداریم.
شهید سلیمانی بحث امنیت 

و دفاع را با نگاه فرهنگی اداره کرد
رئیـس قـوه مقننـه بـا اشـاره بـه اظهـارات یکـی از 
رایزنان فرهنگی در خصوص شـهید سـلیمانی مبنی 
بر اینکـه او شـهید جبهـه فرهنگ بـود، گفـت: اتفاقاً 
شـهید سـلیمانی مـرد میـدان بـود کـه می جنگید و 
در حقیقـت رزمنـده بـود و کار امنیتـی می کـرد و بـا 
گلوله سـروکار داشـت و به حـد ضرورت کار سیاسـی 
انجـام مـی داد امـا نکته مهـم اینجاسـت که اندیشـه 

وی برخاسـته از اندیشـه امامین انقلاب بـود و اعتقاد 
داشـت اگـر قـرار باشـد بـه مقولـه کار نظامـی خـود 
بـا رویکـرد امنیت محور نـگاه کنـد، انقلاب اسـلامی 
پیش نخواهـد رفـت، بنابراین بـرای مقابله بـا جنگی 
کـه تحمیـل شـده و ظلمـی کـه بـرای مسـلمین و 
انسـان ها رخ داده باید بـه جای رویکـرد تهدیدمحور، 
بـه مـردم نـگاه کنـد و رویکـرد جامعه محـور داشـته 
باشـد. او تأکیـد کـرد: در واقـع شـهید سـلیمانی از 
جمهـوری اسـلامی درخواسـت تیـپ و لشـکر نکرد 
زیـرا وی نگاهـش به کسـانی بـود کـه طبـق فرموده 
امـام )ره( تا آخـر پای انقـلاب خواهنـد ایسـتاد و آن 
افـراد کسـانی جـز مسـتضعفان و محرومـان نبودند 
کـه طعـم فقـر را چشـیده اند. رئیس مجلس شـورای 
اسـلامی در ادامه افزود: امـروزه اگر در اطـراف تهران 
سـری بـه رزمنـدگان زینبیـون و فاطمیـون بزنیـد 
مشـاهده می کنیـد کـه افـرادی جانبـاز هسـتند که 
حتی برای معیشتشـان مشـکلات دارند امـا در جبهه 
مقاومت حضـور داشـتند؛ در واقع بر اسـاس این مهم 
بایـد اذعـان کـرد شـهید سـلیمانی بحـث امنیـت و 
دفاع را بـا نگاه فرهنگـی اداره کـرد و پای آمریـکا را از 
منطقه برید و نیروهـای داعش را از بین بـرد، بنابراین 
بـا نـگاه فرهنگـی می تـوان بـه مقولـه اقتصـاد نیـز 
نـگاه کـرد و بـه کار فرهنگی نیـز بایـد با ایـن رویکرد 
توجه کـرد. قالیبـاف با بیـان اینکـه انقلاب ما اساسـاً 
انقلابی فرهنگی اسـت، گفت: انقـلاب یعنی فرهنگ، 
تحـول درونـی، شـجاعت و در واقـع به این معناسـت 
کـه مـا سـاختار گذشـته را قبـول نداریـم. خاطـرم 
هسـت در شـهریور سـال 1359 و قبل از وقوع جنگ 
تحمیلی همـه بچه های انقـلاب در بسـیج متمرکز بر 
فعالیت هـای فرهنگی، آموزشـی، تربیتـی و کمک به 
معیشـت و زندگی مردم بودنـد و می خواسـتند اقدام 
فرهنگـی در تراز انقـلاب اسـلامی انجام دهنـد و این 
رونـد از هسـته های فرهنگی مسـاجد تـا عرصه های 
فراتر به صورت سـازماندهی شـده صـورت می گرفت. 
وی با اشـاره بـه اینکـه وقتی روند مذکور شـروع شـد 
دشـمنان قسـم خـورده مشـاهده کردنـد اگـر ایـن 
روند بـا نـگاه فرهنگـی ادامـه یابد بـه سـرعت صدور 
انقـلاب رخ خواهـد داد، تصریح کـرد: صـدور انقلاب 
نیازمند تـوپ و تانک نبـود؛ چرا کـه مـا دارای منطق 
و اندیشـه هسـتیم و گفت وگـو می کنیـم و تـوپ و 
تفنگ هیچ نسـبتی بـا ما نداشـته اسـت. رئیـس قوه 
مقننه بـا بیـان اینکـه دشـمنان در مقابـل جمهوری 
اسـلامی اسـتراتژی خود را تغییـر داده و زمیـن بازی 

را عوض کردند، افـزود: در واقـع آنها مشـاهده کردند 
امپریالیسـم و کمونیسـم در ایـن زمینـه نمی توانـد 
حریف انقلاب اسلامی شـوند؛ بنابراین بلافاصله افراد 
ژئواستراتژیسـت آنها اقدام بـه ایده پردازی کـرده و با 
تغییر زمین بـازی، رویکرد خود را از حـوزه فرهنگ به 
جنگ نظامـی تغییر دادنـد و تهاجم جنگـی رخ داد و 
در نتیجـه اولویت همـه ما بـه موضوع جنـگ مرتبط 

شـد که امـری طبیعـی بود.
عزل بنی صدر چطور روند

 جنگ را تغییر داد؟
رئیس مجلس شـورای اسـلامی با اشـاره به تجربیات 
حاصـل از جنـگ تحمیلـی بیـان کـرد: در یک سـال 
اول جنـگ کـه بنی صـدر فرمانـده کل قوا بـود، هیچ 
امکاناتـی اعـم از تسـلیحات و حتـی نـان و آب بـه 
رزمنـدگان داده نمی شـد، حتـی اجـازه نمی دادنـد 
ما از اهـواز به سـمت خـط مقـدم برویـم و می گفتند 
اینجا جـای بچه ها نیسـت! او اضافه کرد: ایـن مهم در 
حالی اسـت که فرهنگ انقـلاب اجازه نـداد بچه های 
انقلابی تسـلیم شـوند و چنـد ماه بعـد از کنـار رفتن 
بنی صدر که نتیجـه تفکـر انقلابی شـهدای مظلومی 
ماننـد شـهید بهشـتی و مجاهـدان بزرگـی ماننـد 
حضـرت آقـا بـرای احیای تفکـر نـاب مبتنی بـر اهل 
بیت بـود دیدیـم کـه چگونـه عملیات های شکسـت 

حصـر آبـادان، بیت المقـدس، فتح المبیـن و ...رقـم 
خـورد و پیروزی هـای بزرگـی را در جبهه هـا بـرای 
ملت ایـران رقـم زد. قالیباف در ایـن زمینه افـزود: در 
آن زمـان بر سـر پـول دعوا نبـود بلکـه بر سـر جان ها 
دعـوا بـود زیـرا بـه وعـده الهـی بـاور داشـتیم و فضا 
معنـوی بـود؛ شـهید سـلیمانی عنـوان می کـرد اگر 
می خواهیـم بگوییـم کـه در بهشـت چطـور زندگـی 
خواهیـم کـرد باید بگوییـم همان طـور کـه در دوران 
دفـاع مقـدس رفتـار و زندگـی می کردیم زیـرا در آن 
دوران افراد بـا یکدیگر صـادق و برادر بودنـد. او گفت: 
نتیجـه آن اقدامـات موجـب شـد اسـرائیل و آمریـکا 
کـه می خواسـتند مـا را سـاقط کننـد خواسته شـان 
محقق نشـد، همچنیـن آنهـا می خواسـتند مـا را در 
مرزهای خود نگه دارنـد و در اطراف ما حضور داشـته 
باشـند کـه ایـن موضـوع هـم رقـم نخـورد. امـروزه 
عظمت انقـلاب اسـلامی موجـب شـده از شـبه قاره 
هنـد تـا مدیترانـه بـا قـدرت در صحنه هـای امنیتی 
محکـم ایسـتاده ایم و بیخ گـوش رژیم صهیونیسـتی 
حضور داشـته باشـیم.رئیس قـوه مقننـه با اشـاره به 
تغییر مجـدد اسـتراتژی آمریکایی هـا در قبـال ایران 
گفت: آنهـا پـس از نـاکام مانـدن در عرصـه نظامی و 
امنیتـی اکنـون بـه ایـن نتیجـه رسـیده اند هیـچ راه 
دیگـری ندارنـد و بایـد از راه مبـارزه فرهنگـی باورها 

را تغییـر دهند.

قالیباف:برخیبهغلطتصورمیکنند
کهکارفرهنگییعنینیازبهرانت
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آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
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آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140160319012001142 هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ابراهيم  محمد  آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
محسني فرزند كاظم به شماره شناسنامه 468 صادره از سیرجان در يك قطعه 
باغ به مساحت 51963/70 متر مربع پلاك 6152 اصلي واقع در اراضی نصرت آباد 
جاده عماد آباد بخش 37 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي علی سعیدی 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
به صدور سند مالكيت متقاضي  آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
به مدت دو ماه  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  اعتراضي داشته 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از 
تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  است در صورت 

مالكيت صادر خواهد شد.

برابر راي شماره 140160319012001064 هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
ثبتي  واحد  در  فاقد سند رسمي مستقر  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي  وضعيت 
حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي خانم زهرا گلزاري 
به  باغچه  قطعه  يك  در  از سیرجان  به شماره شناسنامه 7 صادره  اكبر  فرزند 
آباد  مساحت 777/58 مترمربع پلاك 2 فرعي از149 اصلي واقع در در خرم 
بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي حسن گلزاری محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 
در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.

برابر راي شماره 140160319012000884 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضي خانم سميه فخرآبادي پور فرزند محمود به شماره شناسنامه 433 صادره 
از سيرجان در يك باب خانه به مساحت 246/50 مترمربع پلاك 640 اصلي واقع در بلوار شیخ فضل 
الله نوری بخش 6 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي محمد صدرزاده رفیعی محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالكيت صادر خواهد شد.

برابر راي شماره 140160319012001143 هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي كاظم محسني فرزند 
محمد ابراهيم به شماره شناسنامه 3060032009 صادره از کرمان در يك قطعه باغ 
در  واقع  اصلي  به مساحت 88485/84 مترمربع پلاك 6152  اتاق  بر  مشتمل 
اراضی نصرت آباد جاده عماد آباد بخش 37 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي 
علی سعیدی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالكيت صادر خواهد شد.

برابر راي شماره 140160319012000777 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف 
ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت 
حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي غلامعباس 
به  خانه  باب  يك  در  از  صادره   7 شناسنامه  به شماره  غلامرضا  فرزند  تيموري 
مساحت 596/75 مترمربع پلاك 5476 اصلي واقع در روستای ده قطب الدین 
بخش 37 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي محمود اطمینان محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي 
اعتراضي  متقاضي  مالكيت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  در صورتي كه  شود 
اعتراض  به مدت دو ماه  اولين آگهي  انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  داشته 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 
در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.

برابر راي شماره 140160319012001114 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف 
ثبتي  واحد  در  رسمي مستقر  فاقد سند  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي  وضعيت 
وحيد  آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت  حوزه 
رجائي نژاد فرزند كرامت به شماره شناسنامه 419 صادره از بافت در يك باب 
خانه به مساحت 215/73 مترمربع پلاك 430 اصلي واقع در حسن آباد شیخ 
ها بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي زین العابدین شیخ الذکریا 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالكيت صادر خواهد شد.

تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات   1401603129012001138 شماره  راي  برابر 
تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي 
صادره   3060162298 شناسنامه  شماره  به  رمضان  فرزند  نژاد  مورديني  محمد 
از سیرجان در يك قطعه باغ به مساحت 926/47 مترمربع پلاك 328 اصلي  
آقاي  رسمي  مالك  از  خريداري  بخش12 کرمان  برین  چنار  روستای  در  واقع 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالكيت صادر خواهد شد.
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140060319091000413 -1400/4/29 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم مریم ترکی  فرزند احمد  به شماره شناسنامه 13 صادره 
از عنبرآباد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 37/80 متر مربع 
پلاک - فرعی از 51 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 51 - اصلی 
قطعه یک  واقع در عنبرآباد اراضی عنبرآباد اراضی مختار آباد بلوار باهنر 
نبش کوچه 10 خریداری از مالک رسمی آقای اصغر ترکی محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .م الف:3009  
مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/04
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد سند رسمی  اراضی  و ساختمانهای  و  ثبتی  تکلیف وضعیت 
اول  هیات   1400/5/3-  140060319091000423 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم مریم ترکی  فرزند احمد  
به شماره شناسنامه 13 صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک باب خانه 
به مساحت 327/10 متر مربع پلاک - فرعی از 51 - اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک 51 - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد اراضی 
مختار آباد بلوار باهنر کوچه باهنر 10 خریداری از مالک رسمی آقای 
اصغر ترکی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی 
اعتراض طبق  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  است در صورت 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . م الف:3010
 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین 
رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
برابر رای  شماره 140160319079000102 - 1401/02/28 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و  ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار 
ناروئی  آقای کریم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  جنوب 
در  رودبار  از  صادره   5 شناسنامه   شماره  به  موسی  فرزند  نژاد 
یک قطعه زمین مزروعی  به مساحت 37624 متر مربع پلاک 
 184 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   - از184  فرعی   5

روستای کهور مشکک  رودبار جنوب -  در  واقع  اصلی قطعه سه 
ناروئی  از مالک رسمی آقای موسی  بخش 46 کرمان خریداری 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده  نژاد محرز 
اشخاص  در صورتی که  آگهی می شود  روز   15 فاصله   به  نوبت 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم 
خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات   طبق  اعتراض  وصول  عدم 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

نماینده مردم شهرستان های کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی در نشست 
تخصصی مجمع نمایندگان استان کرمان با وزیر آموزش و پرورش گفت: مهاجرت به 
شهر کرمان از سایر شهرستان های استان و حضور اتباع خارجی افغان از مهمترین دلایل 

کمبود فضای آموزشی در شهر کرمان است.
محمدمهدی زاهدی افزود: بیش از 34 هزار دانش آموز تبعه خارجی در استان در 
حال تحصیل اند که نیاز است بودجه ویژه جهت ایجاد زمینه لازم جهت تحصیل این 

دانش آموزان به ویژه شهر کرمان اختصاص یابد.
به گفته ی او سرانه فضای آموزشی شهر کرمان نسبت به میانگین استان و کشور 

پایین تر است.
زاهدی در این نشست توجه به معیشت فرهنگیان به ویژه پیشکسوتان فرهنگی را نیز 
ضروری دانست و گفت: اگر برای معیشت پیشکسوتان فرهنگی کاری نکنیم مدیون 

هستیم.
او هم چنین بر توجه ویژه به آموزش و پرورش تاکید کرد و افزود: آموزش و پرورش باید 

دغدغه اصلی مردم و مسئولان باشد

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

مپزشکی شهربابک  رئیس شبکه دا
وقوع  به پیش بینی  توجه  با  گفت: 
ران  بارندگی و سیل احتمالی دامدا
آمادگی لازم برای مقابله با خسارات 

سنگین را داشته باشند.
ینکه نبردن  ا با بیان  مجید اسدی 
م ها برای چرا در حاشیه یا بستر  دا
رودخانه ها حتی اگر کم آب یا خشک 
باشد در هنگام وقوع باران مهم ترین 
توصیه دامپزشکی به دامداران است، 
می گوید: دامداران از بردن دام های 
خود برای چرا به مناطق مرتفع به 
اجتناب  سیل  وقوع  احتمال  علت 
کنند و با تعبیه سیل بند در اطراف 
مداری  ز ورود آب به دا ری ا مدا دا
م های  دا علوفه  و  کنند  جلوگیری 
پذیر  ا در قسمت های نفوذ نا خود ر

دامداری قرار دهند.
او از دامداران خواست؛ دام های خود 
را حتی الامکان در اماکن دامی امن 
نگهداری و از چرای دام در مناطق 
هر  و  کنند  اجتناب  سیل  مستعد 
چه سریعتر نسبت به تامین علوفه 
مناسب و آب شرب در دامداری ها 

اقدام کنند.

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی 
استان کرمان از مرمت و تعمیر کاشی کاری 
سردر کاروانسرای گنجعلی خان و موزه سکه 

کرمان خبر داد.
مجتبی شفیعی اظهار گفت: این عملیات مرمتی 
با اعتباری برابر ۷ میلیارد ریال از محل اسناد 

خزانه انجام می شود.
معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان کرمان می 

گوید: با توجه به اهمیت مجموعه گنجعلی خان 
و بازار تاریخی کرمان تلاش می شود هر ساله 
اعتباراتی برای مرمت و تعمیر بنا های مذکور 

تخصیص یابد.
او گفت:یکی از معروف ترین و گسترده ترین 
اقدامات عمرانی در دوره صفویه ساخت میدان، 
کاروانسرا، مسجد، حمام، آب انبار و ضرابخانه 
گنجعلی خان بوده است که همچنان علاقمندان 

و بازدیدکنندگان مختص به خود را دارد.

گفت:  ور  ا ر دگستری شهرستان  دا رییس 
رد  مه دا دا ر همچنان ا ا ز طرح نظارت بر با
ا  ن تخلفات صنفی ر ندا و لازم است شهرو

گزارش کنند.
نه  رسا اصحاب  جمع  در  ربخش  کا مسلم 
فزود: همکاری رسانه ها به  ور ا شهرستان را
نه، منجر به  ا خصوص در طرح های پیشگیر
حل و یا کاهش مشکلات در جامعه می شود.

او می گوید: لازم است ادارات جهادکشاورزی، 
تاق اصناف نرخنامه ها را به اطلاع  صمت و ا
نند تا شهروندی متضرر نشود و  مردم برسا
متخلفان  با  باشند  نیز مطمئن  ن  ندا شهرو

بازار برخورد قاطع انجام خواهد شد.
و  عمومی  دستان  دا ده  ا ز ر ا ستو ا مجتبی 

انقلاب شهرستان راور نیز از اصحاب رسانه 
خواست با تولید محتوای مناسب به کاهش 

جرایم و تخلفات در جامعه کمک کنند.
او با بیان اینکه طرح مبارزه با خرده فروشان 
د مخدر در شهرستان به صورت جدی  موا
پیگیری می شود، می گوید: تا زمان برچیده 
ین  د مخدر ا شدن بساط خرده فروشان موا

طرح ادامه دارد.
پیشگیری  هدف  با  : بیان کرد ده  ا ز ر ا ستو ا
نندگی و به خصوص  ا ئم و تخلفات ر ا ز جر ا
موتورسیکلت،  ز  ا ده  ستفا ا فرهنگ سازی 
ن  ا ر ا موتورسیکلت سو تردد  ز  ا جلوگیری 
کم سن در دستور کار دادستانی شهرستان 

قرار دارد.

فرمانده انتظامی شهرستان کرمان از دستگیری یک سارق هنگام سرقت وسایل 
یک پارک در عملیات ماموران کلانتری 12 هفده شهریور خبر داد.

سرهنگ مهدی پورامینایی گفت:به دنبال وقوع چند فقره سرقت وسایل معابر 
عمومی و پارک های محدوده محله زریسف شهر کرمان، ماموران کلانتری 12 با 
استقرار چند تیم نامحسوس در بوستان های پرتعداد این منطقه فردی را هنگام 
باز کردن و سرقت لوازم یک پارک مشاهده و این متهم را دستگیر کردند. او 
می گوید:ماموران در ادامه از این متهم یک دستگاه خودروی پراید که در خیابان 
مجاور این بوستان به منظور حمل اموال سرقتی پارک شده بود را کشف و در 
بازرسی از آن تعداد زیادی شیرآلات و دیگر تجهیزات آبیاری فضای سبز، سیم 
و کابل برق، چراغ روشنایی معابر و برخی وسایل دیگر را کشف کردند. به گفته 
فرمانده انتظامی شهرستان کرمان بنا به استعلام صورت گرفته مشخص شد 
خودروی پراید مورد استفاده این متهم نیز سرقتی است. او گفت:این سارق در 
تحقیقات پلیسی به سرقت این خودرو و همچنین یک دستگاه موتورسیکلت، 5 
فقره سرقت محتویات داخل خودرو و 1۷فقره سرقت از پارک ها و معابر عمومی 
در سطح شهر کرمان اعتراف کرد و در ادامه نیز طی روند تشکیل پرونده و معرفی 
این سارق به مرجع قضائی یک مال خر مرتبط با او نیز شناسایی و دستگیر شد 
که در این رابطه تحقیقات تکمیلی برای ریشه یابی دیگر سرقت های احتمالی 

ادامه دارد.

مناطق مختلفی از شهرستان های رفسنجان و انار که با کم آبی یا بی آبی دست 
و پنجه نرم می کردند، با همت جهادی از آب شرب سالم بهره مند شدند. 
حجت الاسلام حسین جلالی، نماینده رفسنجان و انار در مجلس شورای اسلامی 
آب را چالش جدی در شهرستان های رفسنجان و انار دانست که در تابستان 
بیشتر مناطق به دلیل افت فشار آب یا قطعی با مشکل مواجه می شوند. نماینده 
رفسنجان و انار در مجلس اظهارداشت:با توجه به حفر چاه های جدید و قرار 
گرفتن در مدار بهره برداری مشکلات برخی مناطق شهرستان رفسنجان برطرف 
شده است. به گفته حجت الاسلام جلالی در حومه غربی نیز مشکلاتی بود که به 
همت رئیس شرکت آبفا شهرستان با تغییراتی که در سیستم لوله گذاری ایجاد 
شد مسئله آب این روستا ها حل شد و همچنین افت فشار در نوقات با آبگیری 
مخازن تا حد زیادی برطرف شده است. حجت الاسلام جلالی افزود: 220 متر از 
چاه لطف آباد شهرستان انار حفر شده و حفاری 50 متر باقیمانده نیز تا چند روز 
آینده به پایان می رسد و آب وارد مدار شده و مردم هشت قریه هم می توانند از 

آب کافی و سالم بهره مند شوند.
او به اجرای خط انتقال آب منطقه خنامان تا پایان شهریورماه امسال اشاره 
و بیان کرد:با تکمیل خط انتقال و آبگیری مخازنی که پیش بینی شده است، 
مشکل آب همه روستا های این منطقه حل خواهد شد. به گفته نماینده مردم 
شهرستان رفسنجان حفاری چاه های مانی، دره رنج و راویز هم در دستور کار 
شرکت آبفا است و ان شاءالله کمک کنیم به زودی انجام شود که مردم این 

مناطق هم در خصوص آب مشکلی نداشته باشند

دامداران دام های خود را 
به مناطق مرتفع نبرند

مرمت کاشی کاری سردر کاروانسرای گنجعلیخان کرمان

نظارت بر بازار راور همچنان ادامه دارد

سارق وسایل معابر عمومی و پارک ها دستگیر شد

مناطق مختلف رفسنجان و انار از آب سالم 
بهره مند شدند

خبر

یندگان  نما ر کرمان در نشست تخصصی مجمع  ندا ستا ا
استان کرمان با وزیر آموزش و پرورش از آموزش و پرورش 
به عنوان بزرگترین دستگاه اجرایی کشور نام برد و افزود: 
بیش از نیمی از کارکنان دولت در آموزش و پرورش خدمت 

می کنند.
 محمد مهدی فداکار در این نشست با اشاره به جذب نیروی 
انسانی آموزش و پرورش از کانال های مختلف گفت: تقویت 
نکار ناپذیر در راستای جذب  دانشگاه فرهنگیان ضرورتی ا

معلم توانمند و بروز است.
او با اشاره به وجود بیش از 5 هزار متر بر تجاری در مدارس 
استان بر تجاری سازی فضاهای آموزشی با در نظر گرفتن 
یزنی های لازم  ا ملاحظات آموزشی تاکید کرد و گفت: ر
در خصوص تجاری سازی فضاهای آموزشی در استان با 

شهرداری صورت گرفته است.
 فداکار بر مشارکت بنگاه های اقتصادی و معادن استان در 
لیت های آموزشی و پرورشی در راستای  رتقا کیفیت فعا ا

ایفای نقش مسئولیت اجتماعی تاکید کرد.

رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان در نشست تخصصی مجمع نمایندگان 
استان کرمان با وزیر آموزش و پرورش گفت: توجه به معیشت فرهنگیان و حفظ 

کرامت معلمان لازمه تضمین آینده کشور است.
 موسی غضنفرآبادی در این نشست خاطر نشان کرد:هزینه در آموزش و پرورش 
بهترین نوع سرمایه گذاری برای آینده کشور است و اگر در این حوزه برنامه 

ریزی منسجم و علم بنیان داشته باشیم، آینده کشور تضمین می شود.
او با بیان اینکه یکی از مشکلات در کشور ما این است که معلمی را یک تخصص 
نمی دانیم،در صورتی که معلمی هم یک تخصص است و با آموزش میسر 
می شود تاکید کرد: باید برای این امر شیوه نامه داشته باشیم و به معلمان 
آموزش دهیم. در این صورت  معلم می تواند به خوبی به دانش آموزانش را 

نیز آموزش دهد.
غضنفرآبادی بر اختصاص منابع مالی و افزایش سهم آموزش و پرورش از بودجه 
کشور تاکید و خاطر نشان کرد: تعلیم و تربیت مهمترین رسالت آموزش و 
پرورش است و باید مشکلات مالی این نهاد مهم و زیرساختی مرتفع شود تا از 

رسالت اصلی خود دور نشود.
رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان با اشاره به نقش معلم در توسعه و 
پیشرفت کشور گفت: توجه به معیشت و حفظ کرامت معلم لازمه تضمین 

آینده کشور است.

استاندار کرمان:
بیش از نیمی از کارکنان دولت در 
آموزش و پرورش خدمت می کنند

رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان:
توجه به معیشت و حفظ کرامت معلم لازمه 

آینده کشور است

فراخوان جایزه عکاس محیط زیست سال 
2022 منتشر شد

مهلت: 9 شهریور 1401
این مسابقه توسط موسسه مجاز مدیریت آب و محیط زیست )CIWEM( با مشارکت 
WaterBear برگزار می شود. CIWEm، موسسه مجاز مدیریت آب و محیط زیست 
یک نهاد حرفه ای مستقل و دارای مجوز سلطنتی و یک موسسه خیریه ثبت شده در بریتانیا 
است که در سطح بین المللی برای پیشبرد شیوه مدیریت آب و محیط زیست فعالیت می کند. 
CIWEM جامعه ای متشکل از 30000 متخصص را با چشم انداز مشترک برای جهانی 
ایمن و پایدار معرفی می کند.  EaterBear اولین پلتفرم ویدیویی رایگان براساس تقاضا 
است که به آینده سیاره ما اختصاص داده شده است. اکنون در پانزدهمین سال خود، این 
مسابقه سالانه، به تمرکز بر الهام بخش ترین عکاسی محیطی از سراسر جهان، و ارائه یک پلت 
فرم بین المللی برای افزایش آگاهی در مورد مسائل زیست محیطی که سیاره ما را در معرض 
خطر قرار می دهد، ادامه خواهد داد  این جایزه تصاویر چالش برانگیز، زیبا و قدرتمندی را 

خواهد ستود که بشریت را به مراقبت از محیط زیست خود تشویق می کند.
لینک ها و دانلودها وبسایت فراخوان جایزه عکاس محیط زیست سال 2022

فراخوان
تحصیل 3۴ هزار دانش آموز تبعه خارجی در استان
زاهدی: حضور اتباع افغان علت کمبود فضای آموزشی کرمان است

روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان شناسه آگهی: 13۵۶18۹

تجدیدآگهیمرحلهسوم
سازمان جهاد کشاورزي جنوب کرمان در نظر دارد سه مورد اجاره اموال غیرمنقول خود را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت)ستاد( به آدرس: www.setadiran.ir  ،براساس مجوزات صادره 

و رعایت کلیه قوانین و مقررات مرتبط بر مبناي قیمت پایه پس از اخذ نظریه کارشناس رسمي دادگستري با وضعیت موجود از طریق مزایده عمومي به اشخاص حقیقي و حقوقي پس از انعقاد قرارداد بصورت 

اجاره  واگذار نماید،متقاضیان مي توانند ضمن مراجعه به پایگاه اینترنتي یاد شده و مطالعه ضوابط و مقررات مربوطه از تاریخ 1۴01/0۵/0۴ تا  تاریخ 1۴01/0۵/20 ساعت1۹  پیشنهاد قیمت خود را همراه با اوراق 

تکمیل شده مزایده حداکثر تا مهلت مقرر ، از طریق سامانه ستاد ، ثبت و بارگذاري نموده و سوالات احتمالي خود را در زمینه اموال مورد مزایده با شماره تلفن 0۹131۴80۹20 آقاي سلیماني مطرح نمایند.

1-فرایند مزایده در سامانه تدارکات الکترونیکي 
دولت برگزار مي گردد و تمامي مراحل آن شامل 
پیشنهاد  مزایده  در  شرکت  تضمین  پرداخت 
به  اعلام   ، قیمت  پیشنهاد  پاکت  قیمت،گشودن 
برنده، واریز وجه مزایده و تحویل ملک در بستر 
قیمت   است  .بدیهي  بود  خواهد  ستاد  سامانه 
پذیرفته  و  معتبر  صورتي  در  تنها  پیشنهادي 

است که در سامانه ستاد ارسال شده باشد. 
در  کرمان  جنوب  کشاورزي  جهاد  2-سازمان 

قبول یا رد پیشنهاد مختار است. 
میزان  از  کمتر   ، سپرده  فاقد  هاي  3-پیشنهاد 
مقرر ، مخدوش ، مبهم و مشروط مردود مي باشد. 
مزایده  در شرایط  مندرج  موارد  کلیه  ۴-رعایت 

الزامي است. 
۵-متقاضیان جهت شرکت در مزایده اجاره مي 
بایست پس از مراجعه به آدرس الکترونیکي ذکر 
شده و انتخاب املاک مورد نظر جهت شرکت در 
منتخب  دفاتر  از  توکن  تهیه  به  نسبت  مزایده 
ثبت  از  پس  و  اقدام  دولت  پیشخوان  خدمات 
نام در سامانه جهت امضاء الکترونیکي نسبت به 

ارائه پیشنهاد اقدام نمایند.
اطلاعات  دریافت  براي  توانند  مي  متقاضیان 

سامانه  کارشناسان  با  زمینه  این  در  بیشتر 
تلفن  شماره  با  دولت  الکترونیکي  تدارکات 

0۹131۴80۹20 تماس حاصل نمایند. 
۶- سپرده)ودیعه( شرکت در مزایده اجاره معادل 
۵ % قیمت پایه کارشناسي شده مزایده است که 
متقاضیان مي بایست طي یک فقره ضمانت نامه 
، در وجه سازمان جهاد کشاورزي جنوب  بانکي 

کرمان صادر گردد
بارگذاري  ستاد  سامانه  در  را  ضمانتنامه  .اصل 
به   13 ساعت  تا   1۴01/0۵/21 تاریخ  تا  و  نموده 
تحویل  سازمان  مناقصات  و  پیمانها  امور  اداره 

نماید. 
هاي  پیشنهاد  حاوي  هاي  پاکت  کلیه   -۷
مورخه  صبح   10 ساعت  رأس  متقاضیان 
طریق  از  الکترونیکي  صورت  به   1۴01/0۵/22
اعلام   1۴01/0۵/23 و  بازگشایي  ستاد  سامانه 
اطلاع  به  الکترونیکي  آدرس  طریق  از  برنده 

متقاضیان خواهد رسید. 
واگذاري  و  کاربري  تغییر  حق  مزایده  برنده   -8
مورد اجاره را به غیر تحت هیچ عنواني را ندارد. 
املاک  از  بازدید  امکان  اینکه  به  توجه  ۹-با 
تاریخ  از  مزایده،  در  کنندگان  شرکت  کلیه  براي 
الي  صبح    8  1۴01/0۵/20 لغایت   1۴01/0۵/0۴

13وجود دارد. لذا از پذیرفتن هرگونه اعتراض در 
این زمینه از متقاضیان سلب و ساقط مي گردد. 

10- هزینه آگهي و کارشناسي ، و عوارض قانوني 
راستاي  در  استعلام  به  مربوط  هاي  هزینه  و 
مرتبط  هاي  هزینه  سایر  و  اجاره  قرارداد  تنظیم 
بر  بایست  مي  و  بوده  مزایده  برنده  عهده  بر 
به شماره حساب  نقداً  نظر سازمان  اعلام  اساس 

اعلامي از طرف سازمان واریز گردد. 
11- در صورتي که مبلغ هاي پیشنهادي شرکت 
کسي  برنده  باشد  یکسان  مزایده  در  کنندگان 
در  و  داشته  را  اجاره  مورد  اولین  که  بود  خواهد 
غیر این صورت از طریق قرعه کشي انتخاب مي 

گردد. 
اعلام  محض  به  بایستي  مزایده  برنده   -12
حساب  به  را  پیشنهادي  مبلغ  برنده 

۴001000۹0102۷۴۶۷ با شناسه:
33۴0381۵۹210221001۵10100000۹31

و  منقول  اموال  اجاره  و  فروش  از  درآمدحاصل 
طرف  از  اعلامي  حساب  شماره  ویا  منقول  غیر 

سازمان واریز نمائید.
مداخله  منع  مشمول  نباید  متقاضیان   -13

کارکنان دولت باشند. 
1۴-  سپرده هاي نفر اول تا سوم نزد ذیحسابی 

خواهد ماند که پس از واریز برنده نفر اول، به 
متقاضي مسترد خواهد شد. 

سپرده  مزایده  برنده  انصراف  صورت  در   -1۵
بعدي طبق  نفرات  و  دولت ضبط  نفع  به  نامبرده 
قوانین و مقررات به عنوان برنده اعلام مي گردد. 
املاک  1۶- سازمان جهاد کشاورزي حق فروش 
برنده  و  دارد  را  اجاره  مدت  در  را  اجاره  مورد 
صورت  در  و  بوده  مطلع  اقدام  این  از  مزایده 
موضوع  انتفاع   ، سند  انتقال  از  پس  فروش 
با  اجاره  قرارداد  مدت  پایان  تا  اجاره  قرارداد 

خریدار مي باشد . 
گرمابي  ماهیان  و  تکثیر  مرکز  مزاید  برنده   -1۷
مبني  همکاري  به  متعهد  و  ملزم  آن  متعلقات  و 
و  شیلات  مدیریت  پرسنل  و  ناظرین  بازدید  بر 
در  کشاورزي  جهاد  سازمان  مرتبط  مسئولین 
اجاره  مورد  مرکز  فعالیتهاي  بر  نظارت  راستاي 
مي باشد و در این زمینه هر گونه ادعا و اعتراض 

از خود سلب و ساقط مي نماید .
به  قرارداد  انعقاد  زمان  از  اجاره  مدت   -18
صورت  در  و  باشد  مي  شمسي  سال  یک  مدت 
فرایند  برابر  اجاره  قرارداد  تمدید  درخواست 
جهاد  سازمان  رضایت  و  صلاحدید  با  و  قانوني 

کشاورزي اقدام خواهد شد. 

کاربرینوع ملکردیف

پلاک ثبتی

آدرسقیمت پایه )ریال(مساحت عرصه)متر مربع(
فرعیاصلی

شهر عنبرآباد ،جنب مديريت جهاد كشاورزي عنبرآباد 1826,400,000اداري )يك باب اتاق( ساختمان 1

شهرستان عنبرآباد روستای سعیدآباد،18 کیلومتری شرق عنبراباد200,0001,920,000000امور شیلات و آبزیانمركز تكثيرماهيان گرمابي با متعلقات 2

شهرستان عنبرآباد جنب مركز جهاد كشاورزي جهاد آباد540420,000,000انبارسوله3

توضیحات : 


